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روزنامه صبح ایران

موج تازه آمریکا علیه فعالیت های موشکی ایران در شورای امنیت 

تقلای مکرر اما بی ثمر 

معاون اول رییس جمهوری:

ایران مقتدر به ثبات و امنیت منطقه کمک می کند

حماسه ساز ملبورن مجری تلویزیون شد

علی مطهری:

کشور آمادگی شفافیت 
آرای نمایندگان را ندارد

رهبرمعظم  انقلاب در درس خارج فقه:

قانون منع بکارگیری بازنشستگان 
حلقه  مدیریتی را باز می کند

* نمایندگان قانون را اصلاح کنند تا نیازی به اجازه رهبری نباشد
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رئیس پلیس فتا استان قم با تاکید بر این که خرید و فروش هر گونه اقلام دارویی در فضای 
مجازی غیر قانونی است، گفت: در راستای سالم سازی محیط فضای مجازی پلیس فتا استان قم 
همگام با پلیس فتا ناجا و سایر کشورها اقدام به اجرای طرح پانجیا )شناسایی سایت ها، وبلاگ ها 
و صفحاتی که مبادرت به تبلیغات و فروش دارو و تجهیزات پزشکی( می نماید.  سرهنگ "علی 
موالی" در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، با اعلام خبر فوق، اظهارداشت: در طرح پانجیا 
که هر سال در اکثر کشورهای دنیا به منظور شناسایی و برخورد با سایت ها، وبلاگ ها و کانال های 
فروش داروهای غیرمجاز انجام می شود، چندین پرونده قضائی در این رابطه در استان تشکیل شده 
است.وی افزود: در سال جاری نیز با اجرای طرح پانجیا 11، افرادی که در فضای مجازی از قبیل وب 

سایت¬ها، وبلاگ¬ها و شبکه های اجتماعی که به فروش داروهای غیرمجاز...

نائب رئیس دوم مجلس شورای اسلامی گفت:برای 
شفافیت آرا آماده ام تمام آرای خود را در سایت بگذارم؛ 
ولی هنوز کشور ما آمادگی ندارد که آرای نمایندگان شفاف 
باشد.علی مطهری عصر دوشنبه در همایش »دانشجو، 
سمبل آرمانگرایی« در دانشگاه قم افزود: وقتی نماینده 
شهرستانی رای می دهد و تحت اذیت گروه های فشار قرار 
می گیرد، در نماز جمعه به او حمله می کنند، شیشه های 

دفتر کارش را می شکنند، در حالی که باید حریت نماینده 
را حفظ کنیم؛ حریت نماینده بالاتر از شفافیت است. وی 
در ادامه با بیان اینکه از همان ابتدای امضای برجام بخشی 
از نظام ما از جمله در مجلس، نیروهای مسلح و نهادهای 
دیگر مایل به اجرای آن نبود تاکید کرد: اگر حکومت در 
مساله برجام یکپارچه بود، خروج از برجام به این آسانی 

ها امکانپذیر نبود...

رهبر معظم انقلاب فرمودند: قانون منع بکارگیری بازنشستگان حلقه ی بسته ی مدیریتی را که گاهی اوقات در بعضی از 
جاها سالهای سال طول می کشد، باز می کند، می شکند و راه را برای جوان ها می گشاید.به گزارش  دفتر حفظ و نشر آثار 
آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی در ابتدای درس دیروز خارج فقه، درباره گلایه یکی از طلبه ها پیرامون قانون 
 ـبعد از درس که می بینید  منع بکارگیری بازنشستگان سخن گفتند. دیروز یکی از آقایان بعد از درس تشریف آوردند جلو ـ
 ـ و با اوقات تلخی تمام گفتند که این بازنشسته هایی که طبق قانون باید برکنار بشوند، اینها را  همینطور یُسرعونِ إلیناـ

برمیگردانند و این را به پای شما می نویسند، یعنی به پای من...

سرپرست استانداری قم عصر دوشنبه درجلسه شورای اداری لوح تقدیری را به دلیل کسب 
رتبه اول سازمان جهاد کشاورزی استان قم  در جشنواره شهید رجائی در بین سازمان های 
جهاد کشاورزی استان های سراسر کشور به طلایی اهدا کرد. سید محمدرضا هاشمی  در این 
جلسه گفت: بالاترین شان و افتخار مدیران و مسئولان، خدمتگزاری به مردم به ویژه در استان 
مقدس قم و در جوار بارگاه ملکوتی حضرت فاطمه معصومه)س( است. سرپرست استانداری قم 
افزود: تلاش و کار کردن شبانه روزی، خالصانه و صادقانه مدیران و مسئولان، بالاترین رمز جلب 
اعتماد مردم است و همه باید تلاش کنیم با روحیه جهادی در میدان خدمتگزاری به مردم حضور 
داشته باشیم. وی با اشاره به چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی، اهتمام به بزرگداشت هرچه بهتر و 

باشکوهتر این مناسبت را مورد تاکید قرار داد و ...

رئیس پلیس فتا استان قم  خبرداد

دستگیری کلاهبرداران اینترنتی
 فروش دارو تقلبی 

سرپرست استانداری قم از طلایی تقدیر کرد

کسب رتبه اول جهاد قم دربین 
سازمان های جهاد کشاورزی کشور

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دغدغه اینکه مبادا جایگاه 
تنزل  شده  ایجاد  هماهنگی های  در  مصلحت  تشخیص  مجمع 
تضعیف کرده یا ندیده گرفته شود باعث شده آقای رضایی تحرکات 
بیشتری از خود نشان دهد چرا که با تضعیف جایگاه مجمع تشخیص 
مصلحت به طریق اولی جایگاه ایشان نیز به عنوان دبیر این نهاد 
تنزل پیدا خواهد کرد. محمد صادق جوادی حصار در گفت وگو با 

ایلنا با اشاره به تحرکات اخیر دبیر مجمع ...

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بابیان اینکه مخفی کردن 
نبود وحدت در کشور مشکلی را حل نمی کند گفت: برخی در کشور 
فحاشی را نقد قلمداد کرده و آزادی را برای ابراز آن، بهانه می کنند. 
سید حسن قاضی زاده هاشمی روز سه شنبه در نشست شورای 
اداری شهرستان مهدیشهر در فرمانداری این شهرستان افزود: برخی 
فحاشی می کنند و وقتی می گوییم چرا، می گویند آزادی است و باید 

نقد کرد و این هم نقد است...

جوادی حصار فعال سیاسی اصلاح طلب :

برخی با تئوری مصونیت دائمی
 هر سخنی می گویند 

وزیر بهداشت: 

مخفی کردن نبود وحدت در کشور 
مشکلی را حل نمی کند 
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 قدرت بدون نقد
 فساد زاست 

روحانی در جمع دانشجویان استان سمنان:

هیچ بن بستی در کشور وجود ندارد 

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

61

سرپرست استانداری قم عصر دوشنبه درجلسه شورای 
اداری لوح تقدیری را به دلیل کسب رتبه اول سازمان 
جهاد کشاورزی استان قم  در جشنواره شهید رجائی 
در بین سازمان های جهاد کشاورزی استان های سراسر 

کشور به طلایی اهدا کرد. 
سرپرست استانداری قم: 

بالاترین شان مدیران 
خدمتگزاری به مردم است 

سید محمدرضا هاشمی  در این جلسه گفت: بالاترین 
شان و افتخار مدیران و مسئولان، خدمتگزاری به مردم به 
ویژه در استان مقدس قم و در جوار بارگاه ملکوتی حضرت 
فاطمه معصومه)س( است. سرپرست استانداری قم افزود: 
تلاش و کار کردن شبانه روزی، خالصانه و صادقانه مدیران 
و مسئولان، بالاترین رمز جلب اعتماد مردم است و همه 
باید تلاش کنیم با روحیه جهادی در میدان خدمتگزاری 
به مردم حضور داشته باشیم. وی با اشاره به چهلمین 
بزرگداشت هرچه  به  اهتمام  اسلامی،  انقلاب  سالگرد 
بهتر و باشکوهتر این مناسبت را مورد تاکید قرار داد و 
گفت: قم خاستگاه انقلاب اسلامی و دارای جایگاه ویژه 
سیاسی، فرهنگی و معنوی است که باید در این جهت 
پیشرو و پیشگام باشد. هاشمی با بیان اینکه باید برنامه 
ریزی ویژه ای برای خدمت رسانی دستگاههای اجرایی به 
مردم روستاها و حاشیه شهر قم صورت پذیرد، خاطرنشان 
کرد: نباید به هیچ عنوان قشرهای ضعیف و آسیب پذیر 
جامعه را مورد غفلت قرار دهیم. وی در ادامه با بیان اینکه 
دستگاههای اجرایی استان قم می توانند پیشنهادات خود 
در رابطه با بودجه سال 98 را هرچه سریعتر ارائه دهند، 
خاطرنشان کرد: استان قم در بخش های مختلف دارای 
ظرفیت های بسیار ارزشمندی است که باید هرچه بیشتر 
از این ظرفیت ها برای خدمت به مردم و تحقق اهداف 
کوتاه و بلندمدت بهره مند شویم. هاشمی در پایان بر 
ضرورت حمایت از واحدهای تولیدی نیمه فعال و تلاش 
برای جذب سرمایه گذاری بخش خصوصی در بخش 
های صنعتی و خدماتی تاکید و تصریح کرد: دستگاههای 
اجرایی باید با کمک رسانه ها به ویژه صدا و سیما، دغدغه 
و  احصا کرده  را  و جامعه  مردم  نیازمندی های  و  ها 

مطالبات به حق مردم را با جدیت برطرف کنند. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم  : 
کشاورزی قم پایدار می شود

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم  نیز در جلسه 
شورای اداری استان ،خودکفایی در برخی محصولات 
زراعی از جمله گندم و شکر را افتخاری برای بخش 
کشاورزی دانست و گفت: در استان برای دستیابی به 
کشاورزی پایدار، برنامه ریزی و اقدام های گسترده ای 
انجام شده است. محمدرضا طلایی اظهار داشت: وزارت 
جهاد کشاورزی در راستای تحقق منویات مقام معظم 
رهبری در اجرای خودکفایی در محصولات استراتژیک 
همچون گندم اقدامات خوبی داشته است.وی با اشاره به 
خودکفایی در زمینه شکر و گندم گفت: کاهش وابستگی 
روغن از 95 درصد به کمتر از 78 درصد حاصل عملکرد 
درست وزارت جهاد کشاورزی در تحقق اقتصاد مقاومتی 
بوده است.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با 
اشاره به اقدامات انجام گرفته از سوی جهاد کشاورزی 
استان افزود: نخستین اعتقاد ما در استان کاهش هزینه ها 
تولید است چراکه به جهت محدود بودن منابع امکان 
توسعه کشاورزی را نداریم.طلایی با بیان اینکه در 4 سال 
گذشته روند اعتبارات گذشته خوب بوده است، تصریح 
کرد: اعتبارات دولتی از 7 میلیارد ردیف ملی به حدود 
حدود450  تقریباً  و  رسیده  سال 96  در  میلیارد   30
میلیارد تومان تسهیلات بانکی از محل ردیف های خط 
اعتباری های متفاوت که در بخش کشاورزی هست به 
این بخش تزریق شده و حدود 100 میلیارد تومان آورده 

در بخش کشاورزی به دنبال داشته است.
* ایجاد 4 هزار و653 شغل دربخش کشاورزی 

در استان قم 
وی حاصل این سرمایه گذاری را ایجاد 4653 اشتغال در 
استان قم دانست و ابراز کرد: در زمینه تکمیل زنجیره های 
تولید نیز اقدامات خوبی صورت گرفته است، همچنین 
توسعه واحدهای صنعتی دام و طیور نیاز بخش ما در زمینه 
صنایع تغییری تکمیلی بوده که در سال گذشته 70 فقره 
مجوز صنایع تکمیلی و تغییری صادرشده که از این تعداد 
42 واحد به بهره برداری رسیده است.رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی استان قم اظهار داشت:  در زمینه میزان جذب 
مواد خام بر اساس گزارش و آمار سال 96، از 21 هزار تن 

در سال 92 به بیش از 105 هزار تن در سال 96 رسیده 
است.طلایی با بیان اینکه در زمینه آب رتبه خوبی در میان 
سایر استان ها نداشتیم، ابراز کرد: کل سیستم بهره برداری ما 
در سال 92، در استان کمتر از 4 هزار هکتار بوده و با توجه 
به شرایط خوبی که در استان ایجاد شد، عدد هزارمیلیاردی 
از محل صندوق توسعه در اختیار بخش کشاورزی قرار 
داده شد.وی با اشاره به اینکه در سال های  95 و 96 رتبه 
سوم آب کشور را به دست آورده ایم، افزود: 12  هزار و 
500 هکتار سیستم های نوین آبیاری ظرف 4 سال گذشته 
اجراشده و در حال بهره برداری است که در این میان 250 
رشته قنات ایجاد شده  و در این زمینه به لطف پیگیری های 
استان اعتبار استان به 3 میلیارد رسیده است.رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان قم عنوان کرد: راندمان آبیاری بر 
اساس این اقدامات از 39 درصد در سال 92 به 47 درصد 

رسیده که 8 درصد بالاتر از راندمان کشوری است.
* صدور مجوز احداث 70هکتار گلخانه

وی با بیان اینکه در سال زارعی 97 و 98 هفتاد هکتار 
پروانه تأسیس گلخانه صادرشده است، تصریح کرد: 28 
هکتار گلخانه در حال احداث داریم که تا پایان سال زراعی 
سطح زیر کشت گلخانه های ما نسبت به 20 سال گذشته 
به دو برابر خواهد رسید. وی  با تأکید بر اینکه در زمینه 
کشت های متراکم مطالعات گیاهان دارویی را در دستور 
کار داریم، ادامه داد: نسخه کشت 17 رقم گیاه دارویی 
در هر اقلیمی آماده شده است، همچنین سه واحد صنایع 

تکمیلی و دو واحد در دست احداث داریم.
و  تشکل ها  با  تعامل  بدون  تصمیمی  هیچ   *

تعاونی ها گرفته نمی شود 
سازمان  بین  تعامل  امروز  گفت:  درادامه  طلایی 
جهاد کشاورزی، تعاونی ها و تشکل ها برقرارشده و هیچ 
تصمیمی در جهاد کشاورزی بدون تعامل با تشکل ها و 
تعاونی ها گرفته نمی شود، همچنین تنها استانی هستیم 
که طرح الگوی کشت آن مصوب شده و طرح پایلوت 
اجرا  استان  این  در  سال 97، 98   در  کشت  الگوی 
می شود.رئیس سازمان جهاد کشاورزی همچنین گفت: 
این سازمان بر اساس امتیازات کسب شده، رتبه اول را در 
میان سازمان جهاد کشاورزی استان های سراسر کشور به 

دست آورده است. 

سرپرست استانداری قم از طلایی تقدیر کرد

کسب رتبه اول جهاد قم دربین سازمان های جهاد کشاورزی کشور

در نظر دارد نسبت به احداث جایگاه فروش محصولات 
کشاورزی با برآورد اولیه 1/610/228/996 ریال از طریق 
مناقصه عمومی و عقد پیمان با پیمانکار حائز صلاحیت 

)شرکتهای دارای حداقل رتبه 5 ابنیه(اقدام نماید .
متقضایان میتوانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ 
نوبت دوم آگهی که به فاصله یک هفته از نوبت اول چاپ 
خواهد شد با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری واقع 
در : شهر قدس ، بلوار انقلاب اسلامی ، ساختمان مرکزی 
شهرداری شهر قدس ، طبقه دوم با ارائه معرفی نامه نسبت 

به دریافت و تحویل اوراق مناقصه اقدام نمایند .
- خرید اوراق مناقصه به مبلغ 500/000 ریال قابل واریز 

به حساب 0105708298000 بانک ملی شعبه شهر قدس 
اولیه  برآورد  معادل %5  مناقصه  در  - سپرده شرکت 
یا  نقدی  سپرده  بصورت  و  ریال  مبلغ 80/511/448  به 

ضمانتنامه معتبر بانکی میباشد .
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منافع ملت را ببینید 
این روزها هر چند کشور در عرصه خارجی با تلاطم 
های بسیاری مواجه است و افزایش تحریم های آمریکا 
نوعی نگرانی در مورد آثار و تبعات آنها بر اقتصاد ایران 
ایجاد کرده و در نتیجه دستگاه دیپلماسی کشور می 

کوشد در ابعاد و زمینه های مختلف به رایزنی های دیپلماتیک برای مجاب کردن 
طرف های باقی مانده در برجام برای عمل به تعهداتشان بپردازد، اما ظاهرا دغدغه برخی 
همچنان کوبیدن بر طبل اختلافات سیاسی است. در شرایطی که در شعار و سخن 
همه به اتفاق حرف از وحدت و کنار گذاشتن دعواهای سیاسی و جناحی می زنند، اما 
در عمل راه آنها به مسیرهای متفاوتی ختم می شود که تلاش برای استیضاح سه تن 
از وزرای دولت و اعتراض به عملکرد رییس قوه مقننه برخی از نمودهای آن هستند. 
البته سؤال، استیضاح و اعتراض حق نمایندگان ملت است، اما این حق طبق قانون به 
این دلیل به نمایندگان داده شده تا از منافع ملت حمایت کرده و به نظارت خود بر 
عملکرد مسئولان اجرایی، ضمانت اجرا ببخشند. حال سؤال اینجاست که آیا مشغول 
کردن وزرا، به ویژه وزیر امورخارجه به رفت و آمد در مجلس و تلاش برای رفع ایرادات 
وارد شده بر خود، در شرایط کنونی کمکی به منافع ملی و تحقق مطالبات مردمی می 
کند؟البته وقتی از شرایط ویژه کشور صحبت می کنیم منظور تنها تحریم های آمریکا 
و تأثیرات آن بر کشور نیست، در عرصه داخلی نیز کابینه دولت در همین چند ماه 
اخیر تغییر سه وزیر کلیدی خود را پشت سر گذاشته و از سوی دیگر به دلیل اجرایی 
شدن قانون »منع به کار گیری بازنشستگان« بسیاری از پست های کلیدی مدیریتی 
خالی شده و جابه جایی هایی در آنها صورت گرفته است. تصویب و اجرای این قانون 
هر چند فی نفسه امری مطلوب است و در دراز مدت راه را برای جوان تر شدن بدنه 
دولت و سایر نهادهای حکومتی باز می کند، اما باید پذیرفت که در کوتاه مدت منجر 
به نوعی وقفه در اجرای برنامه های مدیران قبلی، سرگردانی و بلاتکلیفی نیروهای 
زیرمجموعه و کند شدن روند پیشبرد امور در این سازمان ها می شود؛ مسائلی که 
همگی به طور مستقیم پیگیری مطالبات و حقوق مردم را نیز تحت الشعاع قرار می 
دهند. در چنین شرایطی که کشور در عرصه داخلی و خارجی با تحولات چالشی 
بسیاری دست به گریبان است، مطرح کردن بحث استیضاح وزرا و تحت فشار قرار 
دادن دوباره دولت، بیش از از اینکه دغدغه مندی برای حقوق ملت را تداعی کند، 
فرصت طلبی برای تسویه حساب های سیاسی را به ذهن متبادر می کند. کسانی که 
بحث نگرانی برای »حقوق ملت« را به عنوان دلیل این اقدامات خود مطرح می کنند، 
بهتر است به این نکته توجه داشته باشند که امروز حق ملت ایران است که وزیر امور 
خارجه شان بتواند بدون درگیر شدن در مباحث سیاسی داخلی با فراغ بال به مشکلات 
عرصه سیاست خارجی بپردازد و به جای اینکه خود تحت فشار باشد، برای دور زدن 
تحریم های ناعادلانه آمریکا، کشورهای اروپایی و سایر طرف های برجام را تحت فشار 
قرار دهد. امروز حق ملت ایران و به ویژه کارگرانی که ماه ها حقوق نگرفته اند، است 
که نمایندگانشان در مجلس بر سازمان های ذی ربط نظارت کافی داشته باشند و 
اجازه ندهند دود فساد و بی توجهی در این سازمان ها، به چشم ضعیف ترین قشرهای 
جامعه برود. امروز حق ملت ایران است که هیچ جناح و گروهی به فکر منافع خود از 
شرایط تحریم نباشد و برای تداوم این منافع، در آتش مخاصمات خارجی ندمد و به 
ادامه و شدیدتر شدن تحریم ها و فشارهای بین المللی کمک نکند. امروز حق ملت 
ایران است که منابع و سرمایه های آنها، آنهم در این شرایط سخت، به بهای اندک به 
کشورهای همسایه قاچاق نشود و تولیدات بومی آنها به واسطه کالاهای قاچاق واردتی، 
آنهم برای سود عده ای معدود، نابود نشود؛ حقوق و انتظاراتی که تنها برخورد مسئولانه 
تر نهادهای نظارتی و مسئول را می طلبد. بنابراین شاید لازم است دوستانی که تنها 
راه استیفای حقوق ملت را در فشار بر دولت و استیضاح و تخریب وجهه وزرای دلسوز 
آن می بینند، »چشم های خود را بشویند تا بتوانند منافع ملت را جور دیگر ببینند.«

خطری بیخ گوش
 دانش عمومی

وقتی به جولان شبکه های اجتماعی دقیق و عمیق 
می شویم، شهوت دانستن را می بینیم که در جامعه موج 
می زند، اما اینطور به نظر می آید که مخاطب امروزی نه 

حوصله خواندن گزارش ها و اخبار دقیق مطول را دارد، نه ماهیت و عمق و چند و چون 
رویدادها برایش اهمیت دارد و نه منبع اطلاعات برایش چندان مهم است، درست مانند 
موسیقی که نسل امروزی همه چیز را کپسوله می خواهد ؛ نه با دستگاه کار دارد و نه 

با معنا و فقط ریتم تند می خواهد. 
از طرفی اینکه گفته می شود 'فضای مجازی رابطه میان رسانه و افکار عمومی را 
از وضعیت منولوگ خارج کرده'، چقدر واقعیت دارد؟ ؛ در این فضا دست بالا از آن 
کیست و چه کسانی بیشترین اطلاعات را به اشتراک می گذارند و در نهایت آیا دانایان 
و آگاهان در انبوه اطلاعات ریز و درشت و درست و غلط ، مثلا در ارتباط با حوزه 

سلامت ، قادر به روشنگری هستند؟ 
در این شرایط کار زرد نویس ها و فیک نویس ها گل می کند و فضا برای گروه ها 
و جریان های مختلف باز می شود، اما در این فضا مجالی نیست که این خلاء ها را پر 
کند و یا نقصان ها را ترمیم کرده و مخاطبان را از سطح به عمق ببرد و صدای دانایان 

هم برای اصلاح غلط ها و روشنگری درخصوص اطلاعات هدفمند خاموش است. 
مساله این است که خطر بیخ گوش جامعه و سواد و دانش عمومی است، روندی 
که در بلند مدت جامعه ای احساسی، با دانش کم و سطحی از دل خاکستر این جریان 
اجتماعی ،رسانه ای برجا می ماند و می تواند نه در بلند مدت که در کوتاه مدت به یک 

معضل بزرگ اجتماعی تبدیل شود.
بحث فیلترینگ یا ممنوعیت ها در حوزه مجازی از سال گذشته از مرحله بحث و 
جدل ها خارج شد و بعد عملی به خود گرفت و در راس آن تلگرام و توئیتر، اما این 
تصمیم تقابلی ، تنها بخش های رسانه ای و رسمی را فلج کرد که در این فضا علاوه 
بر انتشار اطلاعات موثق ، وظیفه مصاف با هجوم اطلاعاتی مسموم از بیرون را داشتند.

در حقیقت هجوم فیلترشکن ها، کار فیلترینگ را سخت کرده و بخش غالب 
مصرف کننده ، همچنان در همان فضا معلق مانده است ، درحالی که دیگر از مراجع 
معتبر و تولید کننده های رسمی اطلاعات برای پاسخگویی به اطلاعات زرد و غلط 
خبری نیست و یا اگر هم حضور داشته باشند، تعدادشان آنقدر اندک است که دیده 

نشوند.
حالا ، در محافل عمومی به انبوه شایعات و اطلاعات زرد و بعضا هدفمندی استناد 
می شود که مرجع آن یا تلگرام است یا توئیتر یا فیسبوک ! حال آنکه این فرآورده های 

سمی نه رفرنس دارند و نه منبع معتبر و معلوم نیست از کجا آمده است.
فضای مجازی فضایی را فراهم کرده است که در آن هر کس می تواند مرجع باشد، 
در حالی که کانال ها یا گروه های معتبر و مرجعی که بشود اطلاعات منتشره در فضای 
مجازی را با آن محک زد و یا راستی آزمایی صورت بگیرد، وجود ندارد و اگر اندک 
معدودی از کاربران هم تقلا می کنند اطلاعات صحیح و دقیق را برای آگاه سازی 
مخاطبان انتشار دهند، در انبوه پر تعداد اخبار و گزارش های مهم و غیر مهم و توصیه 
های اخلاقی بی پایه و در عین حال پیوسته و مستمر شبکه ها گم می شوند، چرا که 

فضا بطور کامل در اختیار دیگران است. 
حالا گروه های فعال در فضای مجازی یا عمدا تخم یاس و ناامیدی را در جامعه می 
پراکنند و یا به غفلت و ناآگاهی مخاطبان را به شکلی انبوه به اشتباه می اندازند و این 
درحالی است که مدیران بسیاری از گروه ها و کانال ها در فضای مجازی نوشخوارکننده 
اطلاعات پردازش شده دیگران هستند و اساسا در ارتباط با بسیاری از موضوعات طرح 
شده در این فضا سواد کافی ندارند و تنها کاری که می کنند کپی پیست و ترانسفر 

اطلاعات است.
این فعالان فضای مجازی که در اکثر شبکه ها با یک یا دو ادمین حضور دارند، 
انواع اخبار و اطلاعات از علمی گرفته تا سیاسی و امنیتی و اجتماعی و حتی پزشکی را 
منتشر می کنند و این درحالی است که در رسانه های رسمی معمولا این دست اخبار 
در گروه های تخصصی پردازش و تنظیم می شود و در تنظیم اخبار و گزارش ها حتما 

منبع اطلاعات منتشره فراموش نمی شود. 
در این شبکه ها گزارش های روزانه و در سطحی انبوه انتشار می یابد که مملو از 
گزاره ها و آمارهای غلط درباره جمعیت، بودجه و درجه و رتبه بندی های جهانی در 
حوزه های مختلف تا موضوعات در حوزه زبان و ادبیات نشر داده می شود که از پایه 
دروغ است، اما آنچه نگران کننده است، اینکه مخاطبان این شبکه ها را مرجع تلقی 
می کنند، بطوری که وقتی می پرسید این اطلاعات را از کجا آورده ای، جواب می 

دهد از تلگرام یا ... 
این روند نگران کننده است از آنجا که افکار عمومی را به خطا می برد و مهمتر 
اینکه می تواند به شکاف های اجتماعی بینجامد و در نهایت سواد عمومی را به چالش 
بکشد. به نظر می رسد این روند خطرناک در غیبت منابع رسانه ای، رسمی و کاربران 

متخصص در این فضا ، ابعاد گسترده تری در آینده به خود بگیرد.
مقابله با این روند نیازمند برنامه ریزی همه جانبه فراگیر است، بطوری که ابتدا 
باید جای خالی گروه های مرجع و معتبر و حتی رسمی در فضای مجازی به سرعت 

پر شود. 
مثلا در بحبوحه بحران ارزی در ماه های گذشته، مراجع رسمی از جمله بانک 
مرکزی در فضای مجازی برای مقابله با اخبار و گزارش های غلط و هدفمند ، جایش 

خالی بود، بویژه با بخشنامه رسمی از تلگرام و ... خارج شده بود.

روحانی در جمع دانشجویان استان سمنان:

 قدرت بدون نقد، فساد زاست  
رئیس جمهوری نقد را لازمه اصلاح دانست و گفت: قدرت بدون نقد، فساد 

زاست. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی عصر سه شنبه در جمع دانشجویان 
استان سمنان به مناسبت روز دانشجو پویایی جنبش دانشجویی را ثمره فداکاری 
سه دانشجوی آرمانخواه دانست و با بیان اینکه دانشگاه مبارز در کنار حوزه مبارز، 
هدف بزرگی را به رهبری امام محقق کردند، تصریح کرد: مسوولان نماینده واقعیت 
امروز جامعه و دانشجویان نماینده آینده مطلوب تر و ایران آزادتر و آبادتر هستند.

وی با بیان این که نقد و نظر آزادانه دانشجویان در این جلسه، نشانه توفیق جنبش 
دانشجویی است، اظهارداشت: نقد سازنده و دلسوزانه به نفع حال و آینده کشور 
است.رئیس جمهوری با بیان اینکه اداره کشور و جامعه حتی زمانی که دشمن غدار 
و ستمگری چون آمریکا و صهیونیسم و هیچ دشمن و مشکلی نداشته باشیم، کار 
پیچیده و سختی است، گفت: به ثمر رساندن طرح تحول سلامت، کار آسانی نبود، 
اینکه در ۵ سال گذشته حقوق کارکنان و کارمندان بیش از تورم بوده، کار آسانی 
نیست و اینکه دریافتی ها و مستمری ها نسبت به ۵ سال گذشته ۵ برابر شده، کار 
آسانی نبوده است.دکتر روحانی با اشاره به اینکه روند تورمی از ۴۰ درصد سال ۹۲ 
به ۸ درصد در سال ۹۶ رسید، اظهارداشت: اگر قرار است جلوی آمریکا بایستیم؛ 
مشکلات و زخمی شدن و زخمی کردن هم جزو این رویارویی است و اینطور 
نیست که برای ما همیشه پیروزی بدون هزینه باشد. هم بدر داریم و هم احد.رئیس 
جمهور در ادامه سخنان خود با تأکید بر اینکه میدان جنگ فشار و سختی دارد، 
گفت: در سنگر ماندن مانند در خانه ماندن نیست در جنگ باید خود را آماده کنیم. 
میدان جنگ فشار و سختی دارد و باید سختی های فراوان را هم تحمل کنیم.

روحانی تأکید کرد: به اعتراف همه متخصصان اقتصاد ما در بین سال های ۹۲ و 
۹۶ از تورم ۴۰ درصد به ۷ یا ۸ درصد رسیدیم. حال سوال اینجاست که چه شد 
که در سال ۹۶ با مشکل تورمی جدید مواجه شدیم. اولین عامل بیماری های مزمن 
گذشته در اقتصاد بود که در یک مقطع آثار آن روشن تر و آشکارتر شد.می شود و 
رئیس جمهور باید بتواند در برابر تخلف از قانون اساسی تذکر دهد.رئیس جمهوری 
با بیان اینکه شما پای صندوق های رأی رفته اید و رأی داده اید ۴۰ میلیون نفر رأی 
دادند که رئیس جمهور بتواند به تخلف قانون اساسی تذکر دهد، گفت: در مسایل 
بسیار مهم اقتصادی، سیاسی و اجتماعی؛ قانون اساسی مسیر همه پرسی از مردم 
رابه عنوان یک ظرفیت پیش رو گذاشته است و اشاره دارد در اینگونه مسایل 
اختلافی موضوع را به رأی عمومی بگذارید. البته باید مجلس تصویب و شورای 
نگهبان نیز آن را تأیید کند.دکتر روحانی تأکید کرد: برای ما هیچ بن بستی وجود 
ندارد، قانون اساسی برای ما راه را گشوده است. من نقد شما را دنبال خواهم کرد 
شما هم به تذکر خود ادامه دهید و مطمئناً با وحدت، اتحاد و یگانگی قطعاً آمریکا 

را شکست خواهیم داد.

وزیر بهداشت: 

مخفی کردن نبود وحدت در کشور 
مشکلی را حل نمی کند 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بابیان اینکه مخفی کردن نبود وحدت 
در کشور مشکلی را حل نمی کند گفت: برخی در کشور فحاشی را نقد قلمداد 
کرده و آزادی را برای ابراز آن، بهانه می کنند. سید حسن قاضی زاده هاشمی 
روز سه شنبه در نشست شورای اداری شهرستان مهدیشهر در فرمانداری این 
شهرستان افزود: برخی فحاشی می کنند و وقتی می گوییم چرا، می گویند آزادی 
است و باید نقد کرد و این هم نقد است. وی تاکید کرد: حرف زدن آسان و عمل 
کردن مشکل است و آن هم عملی که نمایشی نباشد و صادقانه، مخلصانه و امین 
باشد. وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه کار اجرایی در کشور 
بسیار مشکل است، اضافه کرد: بعد از گذشت چهل سال از پیروز انقلاب، همچنان 
مرز بین نقد و تخریب در کشور مشخص نیست. وی با اشاره به این که کار کردن 
در کشور سخت و کار اجرایی از آن سخت تر است، بیان کرد: اداره کشور در چنین 
شرایط منطقه ای کار دشواری برای مقامات کشوری است. قاضی زاده هاشمی، با 
اشاره به اینکه اداره کشور در چنین شرایطی برای رئیس جمهوری آسان نیست، 
اقدامات رئیس جمهوری را برای رضای خدا، اسلام و کشور ارزشمند برشمرد و 
افزود: دکتر روحانی برای رسیدن به آرمان ها هر چه هزینه کند، باارزش است. 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: گاه نبود وحدت در جمهوری 
اسلامی ایران با وجود داشتن منابع و ذخایر مختلف، یکی از معضل هایی است 
که منجر به محقق نشدن اهداف می شود. وی به ضرورت  همدلی و همراهی در 
شرایط کنونی کشور تاکید کرد و گفت: در زمان کنونی به همدلی در کشور برای 
گذر از ناملایمات نیاز داریم. قاضی زاده هاشمی خاطرنشان کرد: در همه دوره ها با 
وجود این که در کشور سخن از وحدت و همدلی است، اما در عمل شاهد خلاف 
آن هستیم. وی با بیان این که گاهی از مساله وحدت در کشور غفلت می شود، 
گفت: مخفی کردن نبود وحدت در کشور مشکلی را حل نمی کند. وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی افزود: با وحدت و همگرایی در بین مسوولان در مقابل 
شرایط تحمیلی دشمنان نظام، قدرت و مقاومت کشور افزایش می یابد و این 
مساله در سرنوشت ملت ایران نقش دارد. وی با اشاره به تلاش دولتمردان در سفر 
کاروان تدبیر و امید به استان سمنان، ابراز داشت: بازگشت به گذشته و زندگی 
بانشاط و توام با آرامش در استان سمنان تنها مساله ای است که دکتر روحانی را 
آرام می کند. وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی یادآور شد: کشور در منطقه 
ای ناآرام قرار گرفته و کانون توجه قدرتمندان بین المللی است. وی گفت: ذخایر 
غنی در کنار عقب ماندگی موجود در منطقه خاورمیانه منجر به ایجاد برخی طمع 
ورزی های قدرت های دنیا شده است. قاضی زاده هاشمی افزود: ظرفیت های 
منطقه تشکیل جریان های شبه تروریستی و تروریستی در منطقه خاورمیانه را 

باعث شده است. 

رئیس مرکز پژوهش های مجلس  خبرداد

تدوین طرح اصلاح قانون 
منع بکارگیری بازنشستگان 

 رئیس مرکز پژوهش های مجلس از دستور دکتر لاریجانی به این مرکز برای 
تدوین طرح اصلاح قانون منع بکارگیری بازنشستگان در پی فرمایشات امروز مقام 
معظم رهبری خبر داد.کاظم جلالی، با بیان اینکه در پی فرمایشات روز سه شنبه  
مقام معظم رهبری در درس خارج فقه در مورد قانون منع بکارگیری بازنشستگان، 
دکتر لاریجانی ملاحظات معظم له برای اصلاح قانون را به بنده به عنوان رئیس 
مرکز پژوهش های مجلس اعلام کردند، گفت: بر این اساس مقرر شد با همکاری 
جمعی از نمایندگان، کارشناسان، پژوهشگران و معاون قوانین مجلس طرحی را 
جهت اصلاح قانون مطابق با نظر مقام معظم رهبری تدوین و آماده کنیم.نماینده 
مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه از معظم له برای اظهار محبت نسبت به اصل قانون تشکر و سپاسگزاری می 
کنیم، افزود: ایشان قانون را امری لازم و ضروری جهت اینکه جوانان و نیروهای 
تازه نفس جدید وارد عرصه مدیریتی کشور شوند دانستند ضمن اینکه ایشان 
فرمودند که این قانون باید به طور کامل اجرا شده و نباید معطل بماند و تاکنون نیز 
به خوبی اجرا شده است.رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، ادامه 
داد: بنابراین ما بررسی نکات و ملاحظاتی که مقام معظم رهبری داشتند را هر 
چه سریع تر در دستور کار گروه کارشناسی قرار می دهیم و ان شاء الله آن را به 

مجلس و کمیسیون تخصصی ارائه خواهیم کرد.
 

خضری نماینده پیرانشهر ؛ 

استیضاح وزیر علوم به صلاح نیست 
نماینده مردم پیرانشهر در مجلس شورای اسلامی گفت: استیضاح منصور 
غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در شرایط کنونی به هیچ وجه به مصلحت 
نظام آموزش عالی کشور نیست. »رسول خضری« ضمن مخالفت با استیضاح وزیر 
علوم و تحقیقات و فناوری اظهار داشت: این استیضاح را به صلاح کشور نمی دانم 
و امروز باید به جای این گونه اقدامات به مسائل مهم پرداخت.وی ادامه داد: در این 
شرایط که ما با مشکلات زیادی روبرو هستیم ایجاد این گونه چالش ها برای دولت 
به هیچ عنوان درست نیست.عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان این که هر 
سخن جایی و هر نکته مکانی دارد، یادآور شد: استیضاح کنندگان باید بدانند هم 
اکنون زمان این گونه اقدامات نیست و باید به دنبال دغدغه مردم باشیم.خضری 
افزود: نمایندگان باید ببینند درد مردم جامعه چیست؟ زیرا ما هم اکنون بحث 
ابرچالش بیکاری را در کشور داریم و ۴۲ درصد فارغ التحصیلان دانشگاهی بیکار 
هستند که باید فکری برای آنها کرد.وی با تاکید بر این که ما امروز باید به دنبال 
اشتغال برای مردم باشیم، توجه به موضوع معشیتی مردم و ایجاد اشتغال برای 
بیکاران باید از اهم اقدامات ما باشد تا اینکه به استیضاح هایی اینگونه بپردازیم.

نماینده مردم پیرانشهر در مجلس گفت: البته استیضاح حق نمایندگان است ولی 
به نظر من به جای این که به جای تغییر وزیر باشیم به دنبال تغییر ساختار باشیم 

و کاری زیربنایی انجام دهیم. 

رهبر معظم انقلاب فرمودند: قانون منع 
بکارگیری بازنشستگان حلقه ی بسته ی 
بعضی  در  اوقات  گاهی  که  را  مدیریتی 
از جاها سالهای سال طول می کشد، باز 
می کند، می شکند و راه را برای جوان ها 

می گشاید.
به گزارش  دفتر حفظ و نشر آثار آیت الله 
اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای، 
در ابتدای درس دیروز خارج فقه، درباره 
گلایه یکی از طلبه ها پیرامون قانون منع 

بکارگیری بازنشستگان سخن گفتند. 
دیروز یکی از آقایان بعد از درس تشریف 
 ـبعد از درس که می بینید  آوردند جلو ـ
 ـ و با اوقات تلخی  همینطور یُسرعونِ إلیناـ
تمام گفتند که این بازنشسته هایی که طبق 
قانون باید برکنار بشوند، اینها را برمیگردانند 
و این را به پای شما می نویسند، یعنی به 
پای من. ]البته[ این محبت است، این نشان 
دهنده ی این است که این برادرمان نسبت 
به اینکه یک چیزی را به ما نسبت می دهند 
که ایشان نمی پسندد، ناراحت است. منتها 
اشکالش این بود که سر من داد می کشید. 
من هم به ایشان یک قدری تند گفتم آقا! 
چرا داد می کشید!؟ به هر حال ما خواستیم 

از ایشان هم عذرخواهی کنیم.  
طلبه: من معذرت می خواهم. ببخشید.

معظم له: خیلی خب، ما هم از شما 
معذرت می خواهیم.

این قانون بازنشستگان، یک قانون بسیار 
خوبی است. این از آن قوانینی است که ما 
به آن احتیاج داشتیم، جایش هم خالی بود. 
این قانون در واقع حلقه ی بسته ی مدیریتی 
را که گاهی اوقات در بعضی از جاها سالهای 
سال طول می کشد، این حلقه ی مدیریتی 
بسته را باز می کند، می شکند، راه را برای 

جوان ها می گشاید که بتوانند خودشان را 
برسانند به مراکز مدیریتی. بنابراین اصل 
اطلاق  منتها  است  خوبی  قانون  قانون، 
قانون، اطلاق درستی نیست یعنی اینکه 
هر بازنشسته ای باید به کار گرفته نشود، 
این اطلاق درست نیست. چون بعضی از 
افراد هستند بله، مثلًا سی سال هم خدمت 
کرده اند، بازنشسته هم شده اند، فرض کنید 
بوده  بوده، هجده ساله  که بیست ساله 
استخدام شده، حالا هم یک مردی چهل و 
هشت ساله، پنجاه ساله است، وقت کارش 

کرده،  پیدا  هم  خوبی  تجربه ی  و  است 
جایگزین هم ندارد؛ این است دیگر؛ قانون 
این را هم شامل می شود اما شمول قانون 
نسبت به این جور آدمهائی که کم و بیش 
پیدا می شوند، ممکن است زیاد هم نباشند، 

درست نیست.
خب حالا ]آن[ مسئول، آن مدیر چه 
فکر  به  اینجا  قانون؟  برخلاف  کند  کار 
ولایت فقیه می افتند که بالاخره ولی فقیه 
اجازه بدهد. می آیند از ما سؤال می کنند، 
که  را  اینهایی  بنده  را،  مواردی  هم  ما 
]نسبت به آنها[ می آیند سؤال می کنند 
که نمی شناسم، مگر بعضی معدودشان 
را  نفرشان  نفر، سه  دو  است  ممکن  را؛ 
بشناسیم؛ معدودی از آنها را می شناسیم، 
آنهایی را هم که نمی شناسیم، اگر به آن 
مدیر اعتماد داشته باشیم قبول می کنیم. 
مسئله این است و الّا اصل این قانون، قانون 
خوبی است، باید هم اجرا بشود و بهترش 
هم همین است که خود نمایندگان محترم 
مجلس، قانون را جوری ترتیب بدهند و 
اصلاح کنند که دیگر این اشکالات پیش 
نیاید، مجبور نشوند که به اجازه ی رهبری 

متوسل بشوند.

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر اینکه هیچگونه 
دخالتی در عراق و سوریه نداریم، گفت: ایران هیچ نیازی به داشتن موضع و پایگاهی در 

کشور سوریه ندارد که کسی بخواهد به آن حمله کند.
سردار سرتیپ پاسدار ابوالفضل شکارچی اظهارداشت: جمهوری اسلامی ایران بنا 
به در خواست دولت ها و مردم عراق و سوریه به این کشورها کمک مستشاری می 
دهد.وی تصریح کرد: حضور مستشاری جمهوری اسلامی ایران کاملا قانونمند است. 
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سوالی مبنی بر 
همکاری مستشاران ایرانی و روس با یکدیگر در سوریه گفت: ایران و روسیه در امور 
مستشاری با یکدیگر هماهنگ هستند. سردار شکارچی در رابطه با ادعاهای مطرح 
شده مبنی بر هدف قرارگرفتن مواضع ایران در سوریه عنوان کرد: ما مواضع مستقلی 
در سوریه نداریم که کسی بخواهد هدف قرار دهد.وی ادامه داد: ممکن است مواضع 
و پایگاه های سوری ها را بمباران کنند و در این حملات به مستشاران جمهوری 
اسلامی نیز آسیب برسد. سردار شکارچی افزود: صحبت هایی که مبنی بر حضور ایران 
در سوریه مطرح می شود بهانه جویی آمریکا بر پایه مزخرفات صهیونیست ها است.

وی با بیان اینکه عراق و سوریه بر حضور مستشاری ایران در سوریه اصرار دارند، یادآور 

شد: ارتش ومردم عراق و سوریه با دشمنان خود می جنگند و جمهوری اسلامی رسما 
دخالتی در این موضوع ندارد.

* لزومی ندارد در رابطه با موشک ها پاسخگو باشیم
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران در پاسخ به سوالی در رابطه 
با ادعای آمریکایی ها مبنی بر آزمایش موشک جدید توسط ایران گفت: لزومی نمی 
بینیم در خصوص توانمندی های موشکی به کسی پاسخگو باشیم. مگر آمریکایی ها 
هر سوالی که از آنها پرسیده می شود پاسخ می دهند.سردار شکارچی تاکید کرد: ما 
اگر نیاز به آزمایش و توسعه توان موشکی داشته باشیم از کسی اجازه نمی گیریم و این 
کار را انجام می دهیم.وی افزود: آمریکایی ها موشک را برای تجاوز به دیگر کشورها، 
تسلط بر سرزمین ها و تامین منافع خود به قیمت له کردن مردم جهان می خواهند 
اما جمهوری اسلامی در بحث موشک به هیچ عنوان چنین اهدافی را دنبال نمی کند.

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران تصریح کرد: ایران برای حفظ 
منافع خود و جلوگیری از هرگونه تعرض نیازمند توسعه توان موشکی است.وی با تاکید بر 
اینکه داشتن موشک یکی از الزامات اساسی جمهوری اسلامی است، گفت: موشک را در 

حد نیاز دفاعی کشور به لحاظ کیفی و کمی تولید و آزمایش خواهیم کرد.

رهبرمعظم  انقلاب در درس خارج فقه:

قانونمنعبکارگیریبازنشستگانحلقهمدیریتیرابازمیکند

سخنگوی نیروهای مسلح:

ایران نیازی به پایگاه نظامی در سوریه ندارد

اخبــار سرمقاله

یادداشت

ادعای رویترز در مورد حذف  به  امور خارجه  وزیر 
 )SPV( فروش نفت از سازوکار مبادلات مالی ایران و اروپا
پاسخ داد و گفت: فروش نفت محور کانال مالی اتحادیه 

اروپا با ایران است.
»محمد جواد ظریف« در توضیح ادعای اخیر رویترز 
درباره عدم پوشش فروش نفت در جریان مراودات مالی 
اتحادیه اروپا با ایران، اظهارداشت: بر اساس اطلاعاتی 
دریافتی، اینگونه نیست زیرا اگر پول نفت ایران به حسابی 
مراودات  برای  پولی  که  نیست  مشخص  نشود  واریز 
وجود داشته باشد.وی افزود: از سوی دیگر قسمت عمده 
صادرات جمهوری اسلامی ایران نفت است بنابراین به نظر 
می رسد برخی فضاسازی ها در حال شکل گیری است تا 
مردم را ناامید کند.وزیر امور خارجه تصریح کرد: جمهوری 
اسلامی ایران همیشه بر توان داخلی خود تأکید داشته و 
از این رو تلاش خود را با اروپایی ها ادامه دادیم و بر این 
باوریم که اروپایی ها در تلاش برای ارتباط با ایران هستند. 
ظریف یادآور شد: اروپایی ها معتقدند که اجرای برجام 
برای امنیت آنها ضروری است لذا آنها برای تأمین امنیت 
خود و اجرای برجام باید هزینه کنند.وی یادآور شد: ما 
در تماس فنی با اروپایی ها هستیم تا این مکانیزم ویژه 

مالی برقرار شود، بنابراین امیدواریم spv بتواند نیازهای 
کشور را در حد قابل قبولی تأمین کند.ظریف در خصوص 
مذاکرات با کشورهای 1+۴ درمورد برجام، گفت: اروپایی ها 
قرار بود این مکانیزم را به عنوان اولین قدم راه اندازی کنند 
و تاکنون تلاش هایی هم کردند. به نظر احتیاط بیش 
از حدی از طرف اروپایی ها احساس می شود، اروپایی ها 
می خواهند بدون هزینه برای رفع نگرانی های امنیتی، 
صرفا از منافع برجام بهره مند شوند که این امکان پذیر 
نیست.وزیر امور خارجه ادامه داد: با این شرایط در مجموع 
به نظر می رسد اروپایی ها این واقعیت را درک کنند و 
امیدواریم در روزهای آینده خبرهای خوبی در این مورد 
بشنویم، زیرا از سوی اروپایی ها اطلاعات مقدماتی مثبتی 
برای ثبت کانال مالی به ما رسیده بنابراین امیدواریم هر 
چه زودتر به واقعیت بپیوندد البته بعد از آن تضمین عملی 

از اهمیت زیادی برخوردار است.
* پمپئو باید قطعنامه 2231 را مطالعه کند

رییس دستگاه دیپلماسی همچنین در واکنش به 
توییت وزیر خارجه آمریکا در مورد آزمایش های موشکی 
ایران، گفت: پمپئو هیچ اعتباری برای قطعنامه شورای 
از  بین المللی  تعهدات  برخلاف  و  نیست  قائل  امنیت 

برجام خارج شدند اما دیگران را به خاطر اجرای برجام 
مجازات می کنند لذا از وی توقع بیشتری نیست.ظریف 
با تاکید بر این که در برجام آزمایش موشک برای ایران 
ممنوع نشده است، افزود: در قطعنامه ۲۲31 هم صرفاً 
در مورد موشک هایی با قابلیت حمل کلاهک هسته ای 
است اما ممنوع نشده بلکه از ایران خواسته شده از این 
نوع موشک ها استفاده نشود.وی یادآور شد: ایران به دنبال 
استفاده از سلاح هسته ای نیست، این موشک های ایرانی 
هم برای حمل سلاح هسته ای تولید نشده اند، در واقع 
موشک های تولیدی ما برای کلاهک متعارف طراحی 
که  موشک هایی  داد:  ادامه  خارجه  امور  وزیر  شده اند. 
برای کلاهک هسته ای طراحی شوند نیاز به دقت ندارد 
و برای اینکه به دقت برسید نیاز به هزینه بالایی دارد. 
جمهوری اسلامی با حمله اخیر به تروریست ها نشان داد 

که موشک های جمهوری اسلامی کاملًا نقطه زن است.
ظریف با بیان این که برای طراحی موشک نقطه زن 
نیاز به کلاهک های متعارف است، تاکید کرد: اظهارات 
وزیر خارجه آمریکا در مورد آزمایش موشک های ایرانی 
همانند گذشته از پایه غلط است، آنها بهتر است قطعنامه 

۲۲31 را مطالعه کنند.

وزیر امور خارجه:

فروش نفت محور کانال مالی اروپا با ایران است

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
گفت: با تصدی ظریف بر وزارت امورخارجه و در جریان 
مذاکرات برجام برای اولین بار سیاست خارجی ایران با 
حفظ منافع ملی و اقتدار و عزتمندی ایران مبتنی بر 

موازنه مثبت تعریف شد.
ناهید تاج الدین درباره عملکرد محمد جواد ظریف 

تاریخ  طول  در  این  از  پیش  افزود:  امورخارجه  وزیر 
همواره سیاست خارجی ایران مبتنی بر موازنه منفی 
یعنی نزدیک شدن و اتحاد با یک قدرت جهانی علیه 

قدرتی دیگر بود. 
وی اظهارداشت: در مذاکرات هسته ای که دیپلمات 
های کشورمان به ریاست وزیر امور خارجه انجام دادند، 

ایران با روسیه و آمریکا وارد مذاکره شد و ژئوپولتیک 
منطقه را دستخوش تغییر کرد. 

این نماینده مجلس افزود: با اجرایی شدن برجام، 
عربستان و دیگر کشورهایی که از تحریم های ایران سود 
می بردند در حاشیه قرار گرفتند و برای همین برجام به 

مذاق آنها خوش نیامد. 

شورای  مجلس  دوم  رئیس  نائب 
اسلامی گفت:برای شفافیت آرا آماده ام 
تمام آرای خود را در سایت بگذارم؛ ولی 
هنوز کشور ما آمادگی ندارد که آرای 

نمایندگان شفاف باشد.
در  دوشنبه  عصر  مطهری  علی 
همایش »دانشجو، سمبل آرمانگرایی« 
نماینده  وقتی  افزود:  قم  دانشگاه  در 
شهرستانی رای می دهد و تحت اذیت 
گروه های فشار قرار می گیرد، در نماز 
جمعه به او حمله می کنند، شیشه های 
دفتر کارش را می شکنند، در حالی که 
باید حریت نماینده را حفظ کنیم؛ حریت 
نماینده بالاتر از شفافیت است. وی در 
ادامه با بیان اینکه از همان ابتدای امضای 
در  از جمله  ما  نظام  از  بخشی  برجام 
مجلس، نیروهای مسلح و نهادهای دیگر 
مایل به اجرای آن نبود تاکید کرد: اگر 
حکومت در مساله برجام یکپارچه بود، 
خروج از برجام به این آسانی ها امکانپذیر 
نبود. توافق جامع و نهایی هسته  ای وین 
با عنوان شناخته شده و رسمی برنامه 
جامع اقدام مشترک یا برجام در راستای 
توافق جامع بر سر برنامه هسته ای ایران 

و به دنبال تفاهم هسته ای لوزان، در سه  
اتریش  وین  در  تیر 13۹۴  شنبه ۲3 
گروه ۵+1  و  اروپا  اتحادیه  ایران،  بین 
)شامل چین، فرانسه، روسیه، انگلستان، 
آمریکا و آلمان( منعقد شد. ترامپ رئیس 
جمهوری آمریکا، اردیبهشت ماه امسال 
خروج آمریکا از توافق نامه هسته ایران 
و 1+۵ و بازگرداندن تحریم ها علیه ایران 
را اعلام کرد. نماینده تهران در مجلس با 
بیان اینکه تردیدی نیست که در دولت 
کنونی نیز سخت گیری ها در دانشگاه 
ها کم نشده، بیان کرد: در دولت روحانی 
نیز وزیر علوم و اطلاعات نتوانستند فضا 
را باز کنند، ترس ها و نگرانی های بیجا 
از جلسات دارند که هیچ توجیهی ندارد. 
نفع  به  اف  تی  ای  اف  اینکه   *

کشور است
مطهری با اشاره به اینکه بعضی احکام 
سخت گیرانه ای که در دادگاه ها صادر 
می شود ضرورتی ندارد، گفت: به رئیس 
قوه قضاییه گفته ام که باید به میزان 
تاثیر یک عمل نگاه کنید، اینکه فردی 
در جمع 1۰ نفره ای حرفی بزند، نمی 
شود به او اتهام اخلال در امنیت ملی زد. 

مطهری در خصوص بازنشستگی پس از 
3۰ سال خدمت نیز گفت: اجازه های 
خاص رهبری در مورد نیروهای مسلح 
است و در این زمینه انتساب به رهبری 
وجود ندارد؛ ما هم شنیده ایم که برخی 
رفته اند صحبت کرده اند و اجازه کتبی 
و شفاهی گرفته اند. وی تاکید کرد: هنوز 
برای ما روشن نیست که آیا چنین چیزی 
بوده یا نه؟ اگر بوده دلیل آن چیست؟ 
اگر استثنایی خارج از قانون قرار دادند 
باید توضیح دهند. وی با اشاره به اینکه 
اف ای تی اف به نفع کشور است، بیان 
کرد: قانون مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم قانون مالی است و از سال ۸۶ 
لایحه آن به مجلس آمد و ربطی هم به 
اف ای تی اف ندارد. مطهری افزود: قانون 
الحاق به کنوانسیون مبارزه با فسادهای 
سازماندهی شده نیز در مجلس تصویب 
مجمع  در  الان  کنم  می  فکر  و  شده 
تشخیص مصلحت است. وی اضافه کرد: 
سی اف تی قانون الحاق به کنوانسیون 
مبارزه با تامین مالی تروریسم است که به 
نفع کشور می باشد، این الحاق مختص 
است.  جهانی  مساله  نیست؛  ایران  به 

این قانون باعث  اینکه  با اشاره به  وی 
شفافیت در امور بانکی می شود، ادامه داد: 
سالهاست که اصلاحات بانکی انجام نشده، 
هماهنگی با نظام بانکی جهانی نداریم و به 
دلیل تحریم ها سالها در انزوا بوده ایم؛ در 
حالی که بسیاری از مشکلات امروز ربطی 
به تحریم ها ندارد و به دلیل نواقص نظام 
بانکی است. وی با بیان اینکه مرجع تعیین 
تروریسم در دنیا سازمان ملل است و 
حرف آمریکا و ایران ملاک نیست، تصریح 
کرد: سازمان ملل داعش، النصره، طالبان 
و القاعده را تروریسم می داند؛ اضافه شدن 
گروه جدید به این لیست مراحلی دارد 
و به این آسانی ها نیست. مطهری بیان 
کرد: همه کشورهایی که سی اف تی را 
امضا کرده اند می گویند اینطور نیست که 
این قانون دست و پای ما را ببندد؛ اگر 
ایران ملحق نشود نمی تواند با بانک های 
خارجی همکاری کند؛ نگرانی ها در این 
زمینه بیجاست. وی تاکید کرد: این که 
فکر کنیم دیوار به دور خودمان بکشیم 
و از همه مجامع بین المللی خارج شویم، 
فکر درستی نیست؛ اگر اینطور باشد باید 

از سازمان ملل هم خارج شویم. 

یک نماینده مجلس:

ظریف سیاست خارجی را به موازنه مثبت تغییر داد

علی مطهری:

کشور آمادگی شفافیت آرای نمایندگان را ندارد

یک عضو فراکسیون امید درباره ظرفیت های قانون 
اساسی و پیشنهاد اصلاح آن می گوید: مشکل از قانون 
اساسی نیست، بلکه مشکل عدم اجرا یا عدم توجه به 

برخی از اصول آن، ازجمله حقوق مردم است.
همزمان با روز قانون اساسی؛ قاسم میرزایی نیکو، 
درباره  اسلامی  شورای  مجلس  در  دماوند  نماینده 
به  آن  اصلاح  ضرورت  و  اساسی  قانون  کاستی های 
خبرنگار ایرناپلاس می گوید: به نظر من پیش از این، 
گروهی از حقوقدان از مراکزی چون مرکز پژوهش ها، 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و نهادهای مرتبط آن، 
قانون اساسی و نظرات مختلف درباره آن را بررسی کنند 
که آیا قانون اساسی ایرادی دارد یا نه؟ اگر ایرادی دارد، 

چگونه قابل حل است؟ برگزاری همه پرسی درباره آن 
ضروری و ممکن است یا نه؟ به نظرم تا خِرد جمعی 
در  نیست.وی  صحیح  کار  این  انجام  نگیرد،  صورت 
پاسخ به اینکه به نظر شما اصلاح قانون اساسی لازم 
قانون  کافی  حد  به  ما  می کند:  تصریح  نه،  یا  است 
داریم، حتی اگر امروز در مجلس بسته شود و دیگر 
قانونگذاری را تعطیل کنیم، مشکلی پیش نخواهد آمد. 
مشکل اینجاست که قانون عملی و اجرایی نمی شود. 
نماینده دماوند در پاسخ به اینکه یعنی قانون اساسی 
نیازی به اصلاح ندارد می گوید: به نظر من اگر بندها 
و مفاد قانون اساسی، به دقت اجرا شود، مفید خواهد 
بود. چراکه بخش های زیادی از آن مورد بی توجهی قرار 

گرفته است.این عضو فراکسیون امید درباره اینکه کدام 
بخش های قانون اساسی بیشتر مورد بی توجهی قرار 
گرفته است، تأکید می کند: به نظر من، آن بخش هایی 
که جنبه عمومی دارد و عمدتاً مربوط به مردم می شود، 
بیشتر مغفول مانده است. به نظر من توجه به اجرای 
این اصول می تواند بسیاری از مشکلات کنونی را حل 
کند.وی در ادامه افزاید: مشکل امروز ما قانون اساسی 
نیست، بلکه مشکل عدم اجرا و توجه به بندها و اصول 
آن است. به طور مثال، یکی از اصول قانون اساسی آزادی 
تجمعات و اجتماعات است یا آزادی گروه ها و دسته جات 
و مطبوعات، اما عموم این اصول که مربوط به آزادی 
حقوق ملت می شود، کمتر مورد توجه قرار گرفته است.

میرزایی نیکو:

مشکل امروز ما عدم اجرای اصول قانون اساسی است

محمد مهدی مظاهری

محمد علی حیدرهایی
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اقتصادی

وزیر راه و شهرسازی:

سیستمبانکیرابهعرصهتامینمالیمسکن
جذبمیکنیم

وزیر راه و شهرسازی گفت: به دنبال آن هستیم که علاوه بر بانک مسکن، سایر بانک 
های کشور را به عرصه تامین مالی مسکن جذب کنیم تا دامنه پرداخت تسهیلات در بخش 

مسکن افزایش یابد.
» محمد اسلامی « در نشستی که بانک مسکن برای هم اندیشی مشترک دولت و مجلس 
برای تقویت نظام تامین مالی مسکن برگزار کرد، افزود: بازار مسکن، سالانه به ساخت و 
عرضه 900 هزار واحد مسکونی نیاز دارد که حدود 400 هزار واحد از آن باید با حمایت و 
مساعدت دولت و منابع بانکی ساخته شود. وی عملیاتی کردن طرح افزایش سرمایه بانک 
مسکن را یک موضوع مهم و اساسی عنوان کرد و گفت: بخش مسکن و ساختمان یک 

بخش مهم در اقتصاد کشور است که برای رونق آن، بانک مسکن باید ایفای نقش کند.
وزیر راه و شهرسازی از تجهیز همه ظرفیت دولت برای رونق بخش مسکن و تسهیل مسیر 
خانه دار شدن اقشار ضعیف و خانه اولی ها خبر داد و گفت: بازآفرینی شهری مهمترین 
سیاست دولت در بخش مسکن است که بر اساس این سیاست، سالانه ۱00 هزار واحد 
مسکونی در بافت های فرسوده شهرهای مختلف کشور ساخته و عرضه می شود. اسلامی 
به برنامه ریزی روزهای اخیر در دولت برای تقویت سرمایه بانک مسکن از طریق هماهنگی 
سه جانبه بین بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه اشاره کرد و گفت: 
به زودی نخستین جلسه شورای عالی مسکن با حضور رئیس جمهوری و تیم اقتصادی 
دولت برگزار خواهد شد. وی افزود: طولانی شدن عملیات ساخت و تکمیل مسکن مهر 
هم به زیان دولت و هم به زیان ملت است؛ بنابراین، در دولت عزم جدی وجود دارد تا 
کارهای ناتمام در این طرح به پایان برسد و موانع موجود بر سر راه تکمیل و بهره برداری 
از واحدهای باقی مانده در طرح مسکن مهر نیز هر چه سریعتر از میان برداشته شود. وزیر 
راه و شهرسازی در این نشست از تعیین تکلیف ۵0 هزار واحد مسکونی مهر مازاد در هفته 
گذشته خبر داد و گفت: به دنبال توافق صورت گرفته با کمیته امداد امام خمینی )ره(، 
فهرست ۵0 هزار واحد مسکونی مهر مازاد )از کل 90 هزار واحد مازاد( را در اختیار کمیته 
امداد قرار دادیم تا به اقشار نیازمند فاقد مسکن واگذار شود. به گفته وی، بنیاد مسکن 
نیز مسئول ساخت ۱00 هزار واحد مسکونی در شهرهای کوچک خواهد بود. وزیر راه و 
شهرسازی در بخش دیگری از سخنان خود بازآفرینی شهری را مهمترین سیاست دولت 
در بخش مسکن برشمرد و گفت: بر اساس این سیاست، سالانه ۱00 هزار واحد مسکونی 

در بافت های فرسوده شهرهای مختلف کشور ساخته و عرضه می شود.

نائب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران اعلام کرد

فشارهزینههاراازدوشکارگرانبردارید
نائب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران از مراجعات مکرر کارگران به دلیل 
ناتوانی در تامین هزینه های زندگی خبر داد و ابراز امیدواری کرد: تا قبل از پایان سال ترمیم 

مزد کارگران در شورای عالی کار به نتیجه برسد.
ناصر چمنی گفت: با توجه به نامه نگاری نمایندگان کارگری در جلسه اول شورای عالی 
کار و درخواست تشکیل جلسه ای منحصرا برای بررسی دستمزد کارگران، انتظار ما این بود 

که جلسه بعدی شورا تنها با محوریت ترمیم مزد کارگران تشکیل می شد.
که  کارگران  از  بسیاری  زندگی  شرایط  که  است  این  تلخ  واقعیت  داد:  ادامه  وی 
حداقل بگیرند به قدری سخت و دشوار شده که دیگر توان ادامه زندگی ندارند و باید فشار 
هزینه ها از دوش آنها برداشته شود. امروز مراجعات مکرر کارگران را شاهد هستیم که از 
افزایش قیمت ها و افت شدید قدرت معیشت به ما پناه می آورند، لذا امیدواریم با توجه 
به نظر مثبت وزیر کار و تلاش نمایندگان کارگری، ترمیم دستمزد جامعه کارگری تا قبل 
از پایان سال اتفاق بیفتد. وی ادامه داد: در نامه ای که به شکل کتبی در جلسه شورای 
عالی کار ارائه شد، درخواست کردیم که صرفا یک جلسه به موضوع دستمزد کارگران و 
بررسی ابعاد آن اختصاص داده شود. برابر آیین نامه شورای عالی کار اگر سه نفر از اعضای 
کارگری یا کارفرمایی شورا درخواست تشکیل جلسه بدهند مانعی ندارد ولی متاسفانه 
توجهی به این خواسته قانونی نشده است. چمنی افزود: بر اساس قانون شورای عالی 
کار باید ماهانه یک جلسه داشته باشد که از نظر قانونی هم این جلسه را شاهد نبودیم و 
از وزیر کار انتظار داریم به عنوان رئیس شورای عالی کار دستور تشکیل جلسات شورای 
عالی کار حداقل ماهی یک بار را صادر کند. به گفته وی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در اولین جلسه شورای عالی کار که خود در آن حضور داشت، برگزاری کمیته دستمزد را 
پیشنهاد کرد و موجب دلگرمی و امیدواری جامعه کارگری شد. این مقام مسئول کارگری 
همچنین با اشاره به انتخاب معاون جدید روابط کار ابراز امیدواری کرد: با حضور ایشان 
جلسات بررسی دستمزد در شورای عالی کار و بهبود وضع معیشت خانوارهای کارگری به 

شکل مطلوبتری پیش برود.

رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد

ارزشگذاریمجددسرخابیها
رئیس سازمان خصوصی سازی درباره روند واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
گفت: به محض اینکه مصوبه هیات وزیران در مورد دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
اصلاح شود، این دو باشگاه را بار دیگر ارزش گذاری می کنیم و به مزایده خواهیم گذاشت.
در آخرین واکنش ها به تازگی برخی قیمت پایه برای این دو باشگاه عنوان کرده اند که در 
این باره علی اشرف عبدالله پوری حسینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: آن قیمت ها 
گمانه زنی بوده و از آنجا که فعلا مصوبه جدیدی از طرف هیات وزیران برای خصوصی سازی 

دو باشگاه اعلام نشده، کار کارشناسی در این مورد صورت نپذیرفته است.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه در سال های گذشته قیمت گذاری دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس صورت گرفته است، نمی توان به آن قیمت ها استناد کرد، چرا که شرایط 

اقتصاد با گذشت سال ها تغییر کرده و آن ارزشگذاری ها دیگر اعتبار ندارد.
پوری حسینی تاکید کرد: سازمان خصوصی سازی  به محض دریافت مجوز این آمادگی 
را دارد که این دو باشگاه را ارزش گذاری و آگهی آن را درج کند. بعد از طی این مراحل 
این دو باشگاه با قیمت پایه مشخص که در ارزش گذاری به دست آمده به مزایده گذاشته 
می شوند. به گزارش ایسنا، مدتی است که برای چندمین بار موضوع خصوصی سازی دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس سر زبان ها افتاده، اما این بار ظاهرا موضوع جدی است و 

این دو باشگاه به زودی باید در سازمان خصوصی سازی به مزایده گذاشته شوند.
موضوع از یک نامه شروع شد؛ چند هفته پیش وزیر ورزش نامه ای به رئیس جمهوری 
نوشت و خواستار واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به بخش خصوصی شد. حسن 
روحانی نیز در پاسخ به این نامه، با واگذاری سرخابی ها به بخش خصوصی موافقت کرد. 
اما چند سال پیش هیات وزیران مصوبه ای داده بود که طبق آن، این دو باشگاه، فرهنگی 
اعلام شده بودند و بر اساس قانون، بنگاه های فرهنگی از خصوصی سازی معاف هستند.

در نتیجه طبیعی است که برای پیگیری روند خصوصی سازی دو باشگاه پرسپولیس و 
استقلال باید مصوبه قبلی هیات وزیران لغو و مصوبه جدیدی اعلام شود تا این دو باشگاه 

از طریق سازمان خصوصی سازی به مزایده گذاشته شوند.

نوبخت مطرح کرد

پیشبینی۱۰تا۱۵هزارمیلیاردتومانبرای
بستههایحمایتی

یک عضو فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی از حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه 
در جلسه صبح امروز این فراکسیون خبر داد.

بهرام پارسایی در جمع خبرنگاران با اشاره به نشست صبح دیروز فراکسیون امید با حضور 
محمدباقر نوبخت گفت: آقای نوبخت در این جلسه توضیحاتی را درباره ی لایحه بودجه 
سال 9۸ و تمهیدات دولت در این لایحه ارائه کردند. وی افزود: نمایندگان هم در این جلسه 
نقطه نظرات خود را درباره ی بودجه مطرح و تاکید کردند که باید بودجه مدیریت شود 
و جمع بندی لازم انجام شود زیرا با توجه به تحریم ها و احتمال کاهش درآمدها بودجه 
نیازمند برنامه ریزی جدی است. پارسایی اضافه کرد: آقای نوبخت در این جلسه عنوان 
کرد که بین ۱0 تا ۱۵ هزار میلیارد تومان در بودجه سال آینده برای بسته های حمایتی 

پیش بینی شده است. 

یک کارشناس اقتصادی:

افزایشیارانهدهکهایپایینضریبجینیراکاهشمیدهد
یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: مبلغ یارنه  در این مقطع مبلغ بالایی نیست و متاسفانه دولت یازدهم و دوازدهم نسبت به تعدیل این مبلغ بی اعتنا بوده است. این مبلغ علاوه بر اینکه 

برای مصرف کننده بی ارزش است برای خود دولت هم رقم 3۵ تا 40 هزار میلیارد تومان سالانه هم زیاد قابل اعتنا نیست.
 کاظم  دوست حسینی در مورد اجرای قانون یارانه ها گفت: من از ابتدا موافق اجرای این قانون به شکل کنونی بودم و باور داشتم دولت باید از محل واقعی سازی قیمت ها به دهک های 
پایین جامعه یارانه دهد اما اشکال این قانون توزیع آن میان همه دهک ها بود. وی ادامه داد: چون کشور ما در طول این سال ها همیشه تورم داشته و این تورم موجب افزایش شکاف طبقاتی 
و ظریب جینی شده است ، توزیع مناسب یارانه ها می تواند ظریب جینی را کاهش دهد به شرطی که تنها به دهک های پایین جامعه داده شود. دوست حسینی گفت: مبلغ یارنه  در این 
مقطع مبلغ بالایی نیست و متاسفانه دولت یازدهم و دوازدهم نسبت به تعدیل این مبلغ بی اعتنا بوده است. این مبلغ علاوه بر اینکه برای مصرف کننده بی ارزش است برای خود  دولت هم 
رقم  3۵ تا 40 هزار میلیارد تومان سالانه هم زیاد قابل اعتنا نیست. این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه در این قانون باید تجدید نظر صورت بگیرد، گفت: اقداماتی که باید صورت بگیرد 
اولًا شناسایی اقشار ضعیف و دوماً دادن یارانه به دهک های پایین جامعه با رقم معقول تر است. در ضمن منابع مورد نیاز برای افزایش رقم یارانه را می توان از طریق واقعی سازی قیمت ها بویژه 
در زمینه انرژی محقق کرد. وی افزود: البته دولت با توجه به مکانیزم هایی مانند ادارات ثبت و احوال، خودرو، مالیات،... می تواند به سادگی دهک های مورد نیاز را شناسایی کند. همچنین 
می توان از فایل های کمیته امداد و بهزیستی در شناسایی این افراد استفاده کرد هرچند در اوایل دولت یازدهم قرار شد ۱0 میلیون نفر حذف شوند که متاسفانه اینگونه نشد. دوست حسینی 
در پاسخ به این سوال که آیا واقعی سازی قیمت بویژه انرژی در شرایط کنونی موجب تورم بالا نمی شود؟ گفت: بسیاری فکر می کنند توزیع نقدی یارانه و واقعی سازی تورم زا است در صورتی 
که اگر به دهک های پایین تخصیص داده شود حتما موجب رونق نیز خواهد شد چون دسترسی اقشار ضعیف به کالاهای ضروری را افزایش می دهد و آنها قدرت خرید پیدا می کنند که 
خود این موضوع در راستای خروج اقتصاد از رکود است. وی ادامه داد: باید توجه داشت که تورم بیشتر اقشار متوسط به پایین را تحت تاثیر قرار می دهد و می توان با افزیش یارانه تاثیرات 
تورمی را جبران کرد. فرضا اگر بنزین 2 هزار تومان شود افزایش یارانه 200 یا 300 هزار تومان می تواند آن را جبران کند.اگر قیمت ها واقعی نشود مشکلاتی مانند قاچاق، مصرف بی رویه و 

رانت برای عده ای خاص را شاهد خواهیم بود.
این اقتصاددان متذکر شد: البته نباید فراموش کرد که یک میلیون و دویست هزار تومان که به عنوان حداقل حقوق تعیین شده، جزو پایین ترین ها در دنیا است و به نظرم برای حمایت از 

اقشار ضعیف افزایش یارانه در این شرایط ضروری است.

نگاهی به نرخ ارز رسمی در ۱۴ سال اخیر

یکسانسازینرخارزازدستورکارخارجشد
هر چند هنوز اعداد و ارقام اعلامی در خصوص قیمت نفت در لایحه بودجه سال 
آینده ، ارقام احتمالی لقب دارند اما بنا بر اعلام رییس کل بانک مرکزی نرخ رسمی دلار 

در بودجه سال ۱39۸ برابر با ۵۷00 تومان خواهد بود .
به این ترتیب نرخ دلار در بودجه سال آینده افزایشی برابر با ۱400 تومان را در قیاس 

با سال جاری تجربه خواهد کرد . این رقم معادل با رشدی 3۵ درصدی خواهد بود.
 نرخ ارز رسمی بدان معناست که هر دلار حاصل از فروش نفت با این ارز به ریال تبدیل 
خواهد شد .  نرخ دلار در حالی ۵۷00 تومان تعیین شده است که در حال حاضر در 
بازار آزاد نرخ این ارز بین ۱0 تا ۱2 هزار تومان در نوسانی پیوسته قرار دارد . به این ترتیب 
در صورت تداوم این وضعیت در بازار ارز ، فاصله قیمت ارز رسمی و غیر رسمی به رقم 

بسیار قابل توجهی خواهد رسید که این وضعیت خود رانتی چشمگیر را می آفریند .
 نرخ ارز رسمی همواره پایین تر از نرخ مبادله ارز در بازار آزاد تعیین شده است . تلاش 
دولت برای تک نرخی کردن ارز در دولت اصلاحات البته با موفقیت هایی همراه بود 
به طوری که قیمت ارز رسمی در سال های ۱3۸4 تا ۱3۸9 مانند ۱3۸۱ تا ۱3۸4 به 
هم نزدیک بود.  اوایل دهه هشتاد با اعلام سیاست یکسان سازی نرخ ارز قیمت این دو 

ارز به یکدیگر نزدیک شد .
 کارکرد دیگر نرخ ارز رسمی در بودجه تخصیص اعتبار بر پایه این نرخ ارز برای واردات 

اقلام مجاز نظیر کالاهای اساسی و ... است .
 به این ترتیب واردات کالاهای اساسی و اقلامی که طبق قانون لازم است ارز رسمی 

دریافت کنند در سال آینده ارز ۵۷00 تومانی را دریافت خواهند کرد .
 در دیگرسوی ، عدد مهم دیگری که در بودجه همواره محل رایزنی ها و گفت و 
شنودهای متوالی و متعدد است نرخ در نظر گرفته شده برای فروش هر بشکه نفت 

تلقی می شود .
 ایران تحت تاثیر وضعیت بازارهای بین المللی قیمت نفت در بودجه سال آینده را برابر 
با ۵4 دلار پیش بینی کرده است . هر چند این رقم از سوی سخنگوی هیات رییسه 
مجلس شورای اسلامی اعلام شده است اما با این حال هنوز تاییدیه مقامات دولتی 

را با خود به همراه ندارد .
 لایحه بودجه سال ۱39۸ به سنت هر ساله ، پانزده آذرماه یعنی دو روز دیگر به مجلس 
شورای اسلامی ارائه خواهد شد تا رسیدگی به سند مالی کشور در سال پیش رو در 
دستور کار مجلس شورای اسلامی قرار گیرد . آنچه تدوین لایحه بودجه را در سال جاری 
با دشواری هایی روبرو کرد، تحریم های اعمال شده از سوی آمریکا و همچنین چشم 

انداز نه چندان روشن پیش روی اقتصاد ایران تحت تاثیر این تحریم ها بود .

وزیر امور اقتصادی و دارایی خواستار پوشش ریسک سرمایه گذاری و تولید از 
سوی صنعت بیمه شد و گفت: امروز مشکل تولیدکنندگان، فقط جهش ارز نیست 

بلکه »عدم النفع« نیز باید مورد توجه قرار گیرد.
اگر  افزود:  برج میلاد،  در محل  بیمه  روز  در همایش  دیروز  »فرهاد دژپسند« 
بخواهیم نقش صنعت بیمه را در رشد اقتصادی کشور تعیین کنیم، باید نگاهی 

دقیق تر به این بخش داشته باشیم.
وی افزود: دغدغه تحریم ها به ویژه برای رکن اصلی اقتصاد یعنی سرمایه گذاران 
و تولیدکنندگان باید برطرف شود و بیمه بررسی کند که چگونه می تواند این نگرانی 

ها را رفع کند.
به گفته دژپسند، بخش تولید علاوه بر مسایلی چون ارز، با مخاطراتی مانند »عدم 
النفع« نیز مواجه است؛ شاید این کار برای صنعت بیمه خوشایند نباشد اما در همه 

جای دنیا این مقوله پذیرفته شده و صنعت بیمه برای آن راهکار دارد.

وی افزود: در شرایطی که تولیدکنندگان با مشکلاتی نظیر کمبود مواد اولیه مواجه 
می شوند، صنعت بیمه باید این موارد را مورد توجه قرار داده تا کاهش تولید پوشش 

داده شود.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه بیمه می تواند موارد غیرقابل کنترل و غیرقابل پیش بینی 
را پوشش دهد، گفت: اینکه فقط 2 سال رشد سرمایه گذاری در کشور مثبت باشد، 
علامت خوبی نیست و باید برای آن فکری کرد.دژپسند در ادامه سخنان خود بر 
لزوم خصوصی سازی تاکید کرد و گفت: با تصویب دولت در بودجه 9۸، همه سهم 

دولت در بیمه البرز واگذار و این شرکت خصوصی می شود.
وی خواستار بهادارسازی اوراق بیمه ای شد و افزود: در شرایط تحریم، این روش 

ها برای مردم و صنعت بیمه بسیار راهگشا خواهد بود.
وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه افزایش ضریب نفوذ صنعت بیمه فقط با اجباری 
شدن برخی رشته ها توسعه پیدا نمی کند، خواستار ارایه محصولات نوآورانه در 

صنعت بیمه شد.
رئیس کل بیمه مرکزی :

ریسک صنعت بیمه کاهش می یابد
رئیس کل بیمه مرکزی  نیز در این همایش از برنامه این نهاد سیاستگذار مبنی 

بر کاهش ریسک بیمه خبر داد و گفت: اوراق ریسک را به زودی منتشر می کنیم.
غلامرضا سلیمانی گفت: حق بیمه در سال 9۶، معادل 34هزار میلیارد تومان 
بوده که نسبت به سال قبل از آن، 20درصد رشد را تجربه کرده است؛ این در حالی 
است که مجموع خسارات پرداختی در سال 9۶ نیز حدود 2۱هزار میلیارد تومان 
بوده که نسبت به سال قبل از آن چیزی حدود ۱۶.۵ درصد افزایش را به ثبت 
رسانده است. وی با بیان اینکه تعداد بیمه های صادره نسبت به سال 9۵ درصد 
۱2درصد رشد داشته، افزود: در عین حال سهم بخش غیردولتی به ۶۸ درصد 
رسیده و آنگونه که سهم بیمه سرانه برای هر بیمه گذار  420هزار تومان است، 
می توان گفت که شاخص ضریب نفوذ بیمه در سال 9۶، معادل 2.3 به ثبت رسیده  

که درصد مناسبی نیست.
سلیمانی ضریب خسارت در سال 9۶ را ۸3.۵ درصد عنوان و خاطرنشان کرد: 
این درصد در سال قبل از آن ۸3.4 درصد بوده است؛ ضمن اینکه خسارت در 

سال9۶ نیز، ۶۵.4 درصد بوده است.
رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکهبه دنبال کاهش ریسک بیمه با ورود صنعت 
بیمه به بورس و انتشار اوراق ریسک هستیم، تاکید کرد:  به خصوص در شرایط 
تحریم مثمر ثمر خواهد بود؛ ضمن اینکهگسترش بیمه زندگی در کشور از اهمیت 
خاصی برخوردار است و در شرایطی که با تورم مواجه هستیم، مشوق های دیگری 

در کنار این بیمه می تواند به افزایش جذابیت آن کمک کند.
وی اظهار داشت: تلاش بر این است که روستاییان و افراد تحت پوشش کمیته 

امداد،تحت پوشش بیمه های تکمیلی نیز قرار بگیرند.
همچنین در این مراسم، امیر صفری، رئیس پژوهشکده بیمه نیز گفت:بحث 
اصلی ما این است که فناوری چگونه می تواند به تولید محصول جدید به ما کمک 

کند و اینکه اینشورتک ها چگونه می توانند به صنعت بیمه کنند.
وی با بیان اینکه یکی از چالش های اصلی صنعت بیمه در ایران و جهان بحث 
اینشورتک ها هستند، گفت: بنا به دستور بیمه مرکزی کارگروهی را در پژوهشکده 
بیمه تشکیل داده ایم تا بتوانیم حضور اینشورتک ها را در صنعت بیمه کشور 

قانونمند کند.

وزیر اقتصاد:

 صنعت بیمه ریسک سرمایه گذاری را پوشش دهد

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸24۶ شماره  رای   -۱
۱39۱۱۱44300020۱۵۱2۶ خانم ثریا زندی فرزند شامار در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶0/49  مترمربع پلاک شماره  فرعی از  
233۷/۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از اسماعیل قدیری. )م الف 3۸2۷ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸2۵2 شماره  رای   -2
از  دانگ  سه  در  حسین  فرزند  فر  امیدی  فاطمه  خانم   ۱39۶۱۱443000200092۶
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶0/49  مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 233۷/۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از  اسماعیل قدیری. )م الف 3۸2۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۷۸۵3 شماره  رای   -3
۱39۱۱۱443000200۷۸۵۷ آقای علی رضا مردانی فرزند شیرزاد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷4/3 مترمربع پلاک شماره 49۶ فرعی از  
۱9۵3 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

اسماعیل افسر . )م الف 3۸29 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۱۷۷۵ شماره  رای   -4
۱39۱۱۱44300020094۱۶ خانم مرضیه علیمرادی فرزند ولی اله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱9۶4  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از براتعلی 

گل محمدی . )م الف 3۸30 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۸9۶ شماره  رای   -۵
۱39۱۱۱44300020۱04۵3 خانم گلین محشی زاده فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۷/90  مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از  
۱9۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

مهدی شاکری . )م الف  3۸3۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸۸30 شماره  رای   -۶
از  قسمتی  در  درویشعلی  فرزند  محدودی  عزیزاله  آقای   ۱393۱۱443000200094۷
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶9/۸۵ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 23۷۸  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از اسداله رشید . )م الف 3۸32 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۱2۷ شماره  رای   -۷
از  قسمتی  در  قاسمعلی  فرزند  گل  زلفی  معصومه  خانم   ۱39۶۱۱443000200۱۷۵۱
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵00/۱0 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2۵۶3  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری سند مالکیت 

مشاعی به نام متقاضی ثبت دفتر 304و 3۱۱ و 32۶. )م الف 3۸33 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۸۵۷ شماره  رای   -۸
۱392۱۱4430002004۵۶2 خانم سکینه قلی زاده طوری فرزند عباسقلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۶/۵0 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۱۸4۵  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از سیدرضا شریفی توسط ابوالفضل و سید تقی و اعظم و منصوره و مصطفی . )م 

الف 3۸34 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۷۶33 شماره  رای   -9
۱392۱۱443000200323۵ آقای علی جعفری جزن آبادی فرزند حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 2۸ مترمربع پلاک شماره 49 
فرعی از 2۶04  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از محترم تولیتی . )م الف 3۸3۵ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۷3۱ شماره  رای   -۱0
از   / مشاع  دانگ  سه  در  غلامرضا  فرزند  بادی  رضا  آقای   ۱39۷۱۱443000200۱۱9۷

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۸9 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 24۵۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از مرحوم حسین رنجبر و فاطمه جواهری کاشانی. )م الف 3۸3۶ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۷2۶ شماره  رای   -۱۱
۱39۷۱۱443000200۱۱9۶ آقای علی بادی فرزند غلامرضا در سه دانگ از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۸9 مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از 24۵۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از  

مرحوم حسین رنجبر  و فاطمه جواهری کاشانی. )م الف 3۸3۷ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۷۷2 شماره  رای   -۱2
۱39۷۱۱443000200029۵ آقای عباس بابائی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۶/۷۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از  23۷4  
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند 

مالکیت مشاعی دفتر 3۶2 . )م الف 3۸3۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۸0۵ شماره  رای   -  ۱3
۱394۱۱4430002000۱۵۱ خانم زهرا قاسمی هدایت فرزند محمدرضا در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱2۷/۵۷ 
مترمربع پلاک شماره قطعه 22 فرعی از ۱ فرعی از ۱۸۷۶  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس بیگدلی . )م الف 3۸39 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱9۸0۶ شماره  رای   -۱4
۱394۱۱4430002000۱۵2 آقای ابوالقاسم جعفری فرزند عبدالعلی در سه دانگ مشاع 
/ از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱2۷/۵۷ مترمربع 
پلاک شماره قطعه 22 فرعی از ۱ فرعی از ۱۸۷۶  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس بیگدلی . )م الف 3۸40 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸۵39 شماره  رای   -۱۵
۱39۶۱۱4430002000۷29 خانم زهرا نصیرآبادیان فرزند بهرعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱4 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
233۷/4  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از حسنعلی زند . )م الف 3۸4۱ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸۸00 شماره  رای   -۱۶
۱39۱۱۱443000200۶43۱ آقای میکائیل عزیزی قوپوز فرزند غیبعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷0 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۱9۵3/40  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از محسن صادقی. )م الف 3۸42 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸4۵۸ شماره  رای   -۱۷
۱39۵۱۱4430002000۵۱9 آقای مهدی فلاح فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸4 مترمربع پلاک شماره ۱۷ فرعی از 
23۸2/۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری سند مالکیت مشاعی 

مهدی فلاح ثبت در دفتر 2۵3 . )م الف 3۸43 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۷۱23 شماره  رای   -۱۸
۱39۵۱۱4430002000۷۷۷ خانم مریم یوسفی نکو فرزند.مالکیت چهار دانگ مشاع/ از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۱4 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از ۱۷۶0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/

سندرسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر دفتر 40۱.)م الف3۸44( 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۷۱۱۸ شماره  رای   -۱9
۱393۱۱4430002000۸۵۶ آقای روح اله بهمنی فرزند رجبعلی در دو دانگ مشاع/ از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱4 مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از  ۱۷۶0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/

سند مالکیت مشاعی برابر دفتر 40۱. )م الف 3۸4۵ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸2۵9 شماره  رای   -  20
۱39۱۱۱44300020۱033۸ آقای احمد نجفی فرزند محمدتقی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۵/۶2 مترمربع پلاک شماره 3۷ فرعی از 

230۵  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
ابوالفضل صفری . )م الف 3۸4۶ (

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۷32۱ شماره  رای   -2۱
از  قسمتی  در  بهمن  فرزند  محمدپور  اله  شمس  آقای   ۱394۱۱443000200039۱
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۸/۷۱ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۱9۷0  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از غلامحسین حجازی فر. )م الف 3۸4۷ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۷239 شماره  رای   -22
۱39۶۱۱4430002000۶۷۱ آقای هادی فلاح فرزند علی اصغر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱24 مترمربع پلاک شماره  فرعی از  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیدحسین 

شریفی. )م الف 3۸4۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸۱۵۷ شماره  رای   -23
از  قسمتی  در  درویش  فرزند  کار  نیک  اصغر  علی  آقای   ۱39۱۱۱44300020۱۶002
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱20 مترمربع پلاک شماره 43 
فرعی از 22۱4  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری سند مالکیت 

مشاعی ثبت در دفتر ۱0۷ بنام متقاضی. )م الف 3۸49 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300020۱۸2۸3 شماره  رای   -24
۱39۷۱۱443000200004۷ آقای عبداله فغانی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ 
از  فرعی  پلاک شماره   مترمربع  مساحت ۶2  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه 
23۸0/۱۸  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 
از ابوالقاسم حسینی نسبت به 3۷ متر و غلامعلی زندیه نسبت به 2۵ متر خریداری کرده است. 

)م الف 3۸۵0 (
2۵- رای اصلاحی 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۶۶033000203۸9۸۶ شماره 
۱39۱۱۱44300020۱۶۵۶۵ آقای قربانعلی صفری زمردی فرزند عباسعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00/۶۵ مترمربع پلاک 
باقیمانده ۱۸39 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از  سید حسن شرفی. 
26- رای اصلاحی

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶0330002020۱۵۸ شماره 
شماره  رای  موضوع  آزاد  عبداله  آقای   ۱392۱۱44300020042۷۱
۱39۶۶033000203۸3۸3 – ۱39۶/۱2/۱۷ اعلام می گردد مساحت بنام آقای عبداله 
آزاد مساحت به مقدار ۱39 متر آمده که پس از ارسال گزارش اصلاحی 2/9۸0۱- 9۷/۷/29 
مساحت به مقدار ۱4۱/۸4 اصلاح گردید بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی 

می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان قابلیت اجرا دارد .
رای اصلاحی 

تاریخ ۱39۷/0۷/22 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء کنندگان 
زیر تشکیل در خصوص پرونده کلاسه ۱39۱۱۱44300020۱۸۱۶۷ مربوط به آقای امیر 
یعقوبی موضوع رای شماره ۱39۱۱۱44300020۱۸۱۶۷ – ۱39۶/۱2/۱۶ اعلام می گردد 
پلاک بصورت 2۶43 و 2۶4۱ آمده و صحیح آن 2۶43/۱3 صحیح می باشد بدیهی است 
بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان قابلیت اجرا دارد . 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱397/08/28 تاریخ انتشار دوم: ۱397/09/۱۴
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱39۷۶03300030002۱4 شماره  رای 
۱39۱۱۱4430003000034 آقای علی اصغر ابوالحسنی فرزند رضا در ششدانگ 
قطعه باغ به مساحت ۸۶0 مترمربع پلاک شماره  ۱0۱4 فرعی از  ۱ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک دستجرد. مبایعه نامه عادی مع الواسطه از طرف وراث علی شاه 

جمالی و خانم نرگس بختیاری به متقاضی انتقال یافت .)م الف 3۷43(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱397/08/26 تاریخ انتشار دوم: ۱397/09/۱۴
مهدی حسن پور- رئیس ثبت اسناد و املاک دستجرد

منابع قرض الحسنه بانکی برای پرداخت وام کفایت می کند

امکانافزایشمیزانوامازدواجبه3۰میلیونتومان
رییس کمیته اقتصاد مقاومتی مجلس شورای اسلامی گفت:امکان افزایش مبلغ وام ازدواج به 30 میلیون تومان با استفاده از منابع قرض الحسنه مردم در بانک ها وجود دارد.  رحیم 
زارع  درباره وام ازدواج جوانان گفت:تسهیل ازدواج یک اولویت است در این راستا با توجه به هزینه های ازدواج، وام ازدواج که تنها حمایت کشور از تشکیل خانواده است، باید افزایش یابد. 
سخنگوی کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی مجلس شورای اسلامی، ادامه داد:موضوع وام ازدواج 30 میلیون تومانی در بودجه 9۸ پیگیری می شود.     نباید تسویه اقساط وام ازدواج 
30 میلیون تومان برای جوانان سخت شود عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ادامه داد:براساس بررسی های انجام شده، امکان افزایش مبلغ وام ازدواج به 30 میلیون 
تومان با استفاده از منابع قرض الحسنه مردم در بانک ها وجود دارد؛ بنابراین انجام این مهم در بودجه 9۸ مطرح و دنبال خواهد شد.  نماینده مردم آباده،بوانات و خرم بید در مجلس شورای 
اسلامی افزود:در راستای اینکه تسویه اقساط وام ازدواج 30 میلیون تومان برای جوانان سخت نشود، باید مدت بازپرداخت تسهیلات به ۱0 سال افزایش یابد و شرایط پذیرش ضامن تسهیل 
شود.  زارع گفت:وام ازدواج 30 میلیون تومانی بخشی از مشکلات و موانع اقتصادی جوانان برای تشکیل خانواده را برطرف می کند.  رییس کمیته اقتصاد مقاومتی مجلس شورای اسلامی 
افزود:برای اعطای وام ازدواج 30میلیون تومانی با بازپرداخت ۱0 ساله به ۱.2 میلیون جوان در سال 9۸، به 3۶ هزار میلیارد تومان منابع قرض الحسنه نیاز است که بر اساس بررسی های 
انجام شده منابع قرض الحسنه جدید در اختیار بانک ها در سال آینده در مجموع ۵۶ هزار میلیارد تومان است که می تواند بازپرداخت وام ازدواج 30 میلیون تومانی را جوابگو باشد و حدود 

20 هزار میلیارد تومان مازاد آن نیز صرف سایر مصارف قرض الحسنه شود.
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پایان سلطه مسی و رونالدو ؛

توپ طلا به مودریچ رسید
 2018 سال  طلای  توپ  پرونده 
سرانجام با پایان سلطه ده ساله »لیونل 
مسی« و »کریستیانو رونالدو« بسته شد 
و »لوکا مودریچ« کروات، هوای تازه ای به 

معتبرترین جایزه فوتبال جهان بخشید.
در جریان مراسم اهدای توپ طلا که 
از ساعت 23:15 روز دوشنبه در پاریس، 
پایتخت فرانسه و در مجاورت برج ایفل 
آغاز شد، بزرگان و ستاره های پیشین و 
کنونی دنیای فوتبال برای شناختن برنده 

توپ طلا گرد هم آمدند.
و  بارسلونا  ستاره  فوق  مسی«  »لیونل 
تیم ملی آرژانتین به همراه »کریستیانو 
در  یوونتوس  پرتغالی  جادوگر  رونالدو« 
طول 10 سال گذشته سایه سنگین خود 
را روی معتبرترین جایزه انفرادی فوتبالی انداخته و هر کدام با 5 بار بردن آن، انحصاری 

دوگانه برای کسب این جایزه حسرت آفرین، به راه انداخته بودند.
سرخیو آگوئرو، آلیسون بکر، گرت بیل، کریم بنزما، ادینسون کاوانی، تیبو کورتوا، 
کریستیانو رونالدو، کوین دی بروین، روبرتو فیرمینو، دیگو گودین، آنتوان گریژمان، ادن 
هازارد، ایسکو، هری کین، انگولو کانته، هوگو لوریس، مارکو مانژوکیج، سادیو مانه، 
مارسلو، کیلین امباپه، لیونل مسی، لوکا مودریچ، نیمار جونیور داسیلوا، یان اوبلاک، 
پل پوگبا، ایوان راکیتیچ، سرخیو راموس، محمد صلاح، لوئیس سوارز و رافائل واران، از 

نامزد های کسب این عنوان بودند اما شانس مودریچ، بیشتر از همه بود.
مسی به رغم پشت سر گذاشتن فصلی درخشان در جمع آبی اناری ها و کسب دوگانه 
اسپانیا )لالیگا و جام حذفی( و گل ها و پاس گل های فراوان، در جام جهانی 2018 
روسیه کمک چندانی به کاروان تیم ملی کشورش نکرد تا آرژانتین دوست داشتنی به 

دستان فرانسه قهرمان در مرحله یک هشتم از گردونه رقابت ها حذف شود.
در سوی دیگر انحصار دوگانه، رونالدو هم فصلی خاطره انگیز را با کهکشانی ها سپری 
کرد و به همراه مودریچ هم تیمی سابقش در رئال، سومین عنوان قهرمانی پیاپی لیگ 
قهرمانان اروپا را فتح کرد، اما او نیز همانند مسی و آلبی سلسته، در جام جهانی با پرتغالی 
ها فراتر از یک هشتم پیش نرفت و تنها در نخستین بازی مرحله گروهی تیمش استثنایی 

ظاهر شد و با هت تریک خود یک تنه قهرمان جام جهانی 2010 را متوقف کرد.
با این وجود، در سال منتهی به جام جهانی، مسلماً نگاه ها به بزرگ ترین رویداد ورزشی 
جهان بود و خوش شانس ها کسانی بودند که می توانستند چشم جهان را به خود خیره 
کنند؛ هدفی که مودریچ با هدایت تیم ملی کشورش به فینال، بخوبی از عهده آن برآمد.

اگرچه کروات ها نتوانستند در فینال جام جهانی حریف آبی ها شوند و جام را بالای سر 
ببرند اما مرد مینیاتوری در میانه میدان کرواسی درخشید و در نهایت هم عنوان بهترین 

بازیکن سال فیفا را از آن خود کرد و توپ طلای سال به خامه روی کیک او تبدیل شد.
جایزه توپ طلا در سال 1956 توسط نشریه فرانس فوتبال ابداع شد و هر سال با رأی 
روزنامه نگارهای اروپایی به بهترین بازیکن جهان تعلق می گیرد. فیفا نیز از سال 1991 
جایزه ای با رأی سرمربیان و کاپیتان های تیم های ملی فوتبال جهان به بهترین های 
سال اهدا می کرد اما این سازمان در سال 2010 با پرداخت 15 میلیون یورو به نشریه 

فرانس فوتبال، امتیاز اهدای توپ طلا به بهترین بازیکن سال را در اختیار گرفت.
اما نشریه فرانس فوتبال اخیراً حق اهدای جایزه توپ طلا را پس از شش سال از فیفا 

پس گرفت و بار دیگر خودش مسؤولیت انتخاب و اهدای این جایزه را عهده دار شد.
در مراسم امسال برای نخستین بار جایزه ای موسوم به »جایزه کوپا« که قرار است از این 
به بعد به برترین بازیکن جوان )زیر 21 سال( نیز اهدا شود، به »کیلین امباپه« ستاره تیم 

ملی فرانسه و باشگاه پاری سن ژرمن، تعلق گرفت.
همچنین توپ طلای بخش بانوان نیز که آن هم برای نخستین بار اهدا شد، به »آدا 
هگربرگ« ستاره تیم بانوان باشگاه لیون فرانسه رسید؛ کسی که به همراه این تیم عنوان 

قهرمانی لیگ قهرمانان را از آن خود کرد.
ترتیب »کیلین  به  »آنتوان گریژمان«  و  رونالدو«  »لوکامودریچ«، »کریستیانو  از  پس 
دی  »کوین  هازارد«،  »ادن  واران«،  »رافائل  صلاح«،  »محمد  مسی«،  امباپه«،»لیونل 
بروینه«، »هری کین«، رتبه های چهارم تا دهم برترین بازیکنان فرانس فوتبال را کسب 

کردند.

درودگر: 

مشکل حق پخش تلویزیونی امسال
 باید حل شود

مدیر بازاریابی سازمان لیگ گفت: مشکل حق پخش تلویزیونی فوتبال امسال باید حل 
شود تا فوتبال مان با خطر مواجه نشود.

 صادق درودگر در مورد برگزاری کلاس دو روزه بازاریابی کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
تهران اظهار داشت: پیش از این من برای برگزاری یک جلسه بازاریابی به قرقیزستان 
رفته بودم و در آنجا از ممدف که از مسئولان بازاریابی کنفدراسیون آسیا است درخواست 
کردم کلاسی نیز در تهران برگزار کند. سؤالاتی در مورد وضعیت بازاریابی در فوتبال ایران 
از سوی AFC به فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ ارسال شد پس از آن هم ممدف به 
ایران سفر کرد و جلسه ای با هدایت ممبنی مدیر بازاریابی فدراسیون داشت و مقرر شد 
که سه دوره کلاس مقدماتی، متوسطه و پیشرفته بازاریابی در فوتبال ایران برگزار کنیم 
و شرکت کنندگان در این کلاس ها به عنوان مدیران بازاریابی در باشگاه های فوتبال 
فعالیت کنند. وی افزود: دیروز این کارگاه آموزشی به پایان رسید و آقایان تاج و بهاروند 
در جلسه آخر کلاس شرکت کردند و گواهی های شرکت کنندگان را به آنها اهدا کردند. 
همچنین جناب عزیزی از اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی نیز در 
این کلاس به همراه رئیس فدراسیون فوتبال حاضر شد.  درودگر با اشاره به مشکل حق 
پخش تلویزیونی فوتبال ایران گفت: این جلسه همچنین با این نماینده محترم مجلس 
شورای اسلامی برای حل مشکل حق پخش رایزنی کردیم به عقیده من فوتبال و ورزش 
یک پدیده اجتماعی است تا فرهنگی؛ البته می توان اقدامات فرهنگی هم در ورزش 
انجام داد اما ورزش با توجه به رسانه های اجتماعی یک پدیده اجتماعی است.  از علی 
مطهری هم دعوت کرده بودیم که در جلسه روز گذشته حاضر شوند اما ایشان در قم 
تشریف داشتند. در این نشست نماینده مردم مجلس شورای اسلامی همچنین نظرات 
مسئولان بازاریابی را هم شنید. امیدوارم که حق پخش تلویزیونی امسال به نتیجه برسد.  
وی در مورد اینکه اگر مشکل حق پخش تلویزیونی حل نشود چه خواهد شد، گفت: 
مشکلات زیادی برای فوتبال مان درست می شود رئیس فیفا در نامه ای به رئیس جمهور 
و سلطانی فر وزیر محترم ورزش و جوانان یادآور شده که فوتبال ایران باید از حق پخش 
تلویزیونی بهره مند شود وگرنه فوتبال ایران با خطراتی مواجه خواهد شد. مدیر بازاریابی 
سازمان لیگ  در مورد میزان درآمد بازاریابی در لیگ برتر هیجدهم گفت: درآمد خوبی 
در این مدت داشته ایم اما رقم دقیق آن را باید از حسابداری سؤال کنید. درودگر در 
مورد اینکه باشگاه ها معتقدند پرداخت 200 میلیون تومان بابت تبلیغات محیطی رقم 
چشم گیری نیست، گفت: بله، اما در این مدت سازمان لیگ حق حقوق داوران، ناظران، 
پرسنل و همچنین بخشی از بدهی های مالیاتی را پرداخت کرده که اگر این اتفاق رخ 

نمی داد ممکن بود با مشکلات مواجه شویم و حساب های مان مسدود شود.
 

پورموسوی:

 قطبی نیاز به حمایت همه جانبه دارد
سرمربی سابق تیم فوتبال فولاد خوزستان، گفت: افشین قطبی تنها نمی تواند موفق 

شود و او نیاز به حمایت همه جانبه دارد.
 سیروس پورموسوی در مورد حضور افشین قطبی در فولاد خوزستان گفت: افشین 
قطبی جزو مربیان خوب فوتبال ایران است اما او به تنهایی نمی تواند در فولاد موفق 
شود، قطبی نیاز به حمایت همه جانبه دارد. در شروع کار دیدیم حمایت خوبی صورت 
گرفته و امیدوار هستیم که در روزهای سخت هم پشتیبان کادر فنی باشد و با یک نتیجه 
بد، پشت سرمربی را خالی نکنند. برای موفقیت نیاز به همدلی است.   وی در مورد 
اینکه آیا او اعتقاد دارد باشگاه از کادر فنی حمایت نمی کند، عنوان کرد: این مسئله در 
مورد من صدق می کرد، متأسفانه با یک باخت خارج از خانه عزل شدم در بسیاری از 
تیم ها می بینیم مربیان چهار پنج باخت پشت سر هم کسب می کنند اما باز هم حمایت 
می شوند. باید از تیم تا زمانی که در مسیر اصلی خود قرار بگیرد حمایت کنند و در یک 
مقطع کوتاه نمی توان به اهدافی که در ذهن وجود دارد دست یافت. سرمربی سابق 
فولاد در رابطه با اینکه آیا از فصل قبل طلبکار هستند، گفت: تقریبا قرارداد فصل قبل 
را با ما تسویه کردند اما در مورد امسال هنوز طلبکاریم، بعد از جدایی جلسه ای گذاشتیم 
و بخشی از مبلغ قراردادمان را کسر کردیم تا به باشگاه کمک کنیم روی یک مبلغ به 
توافق رسیدیم، اما تا به امروز که حدود سه ماه گذشته، نه من و  نه دستیارانم پولمان 
را دریافت نکردیم. بین اعضای هیأت مدیره دو دستگی وجود دارد، هیأت مدیره برای 
پرداخت پول بر سر مبلغی با من توافق کرده  است، اما پرداخت پول برعهده مدیریت 
است که این اتفاق نیفتاده است.  پورموسوی در رابطه با وضعیت استقلال خوزستان 
خاطرنشان کرد: استقلال خوزستان تنها است، 6 امتیاز از این تیم کسر شده و مشکلات 
زیادی وجود دارد، باید زیر پر و بال این تیم را بگیرند تا این فصل را پشت سر بگذارند 
وگرنه کار بسیار سخت خواهد شد.  وی در مورد اظهارنظر داریوش یزدی در مورد اینکه 
او گفته بود پورموسوی علاقه زیادی به حضور به عنوان سرمربی استقلال داشته است، 
گفت: مصاحبه یزدی را خوانده ام اما فعلا قصد ندارم به او جواب بدهم، قطعا مربی ای که 
به یک تیم می رود، علاقه داشته که در آنجا حضور پیدا کند، مگر می شود بدون علاقه 

جایی رفت،  فعلا پاسخی به او نمی دهم تا در یک زمان مناسب به او جواب بدهم.

مقدماتی جام جهانی بسکتبال چین ؛

درخشش بلندقامتان جوان ايران در فيليپين

تیم ملي بسکتبال ایران در غیاب با تجربه ها بر فیلیپین پیروز شد و گام بلند و موثری 
براي صعود به جام جهانی برداشت.

تیم ملی بسکتبال ایران در حالی در پنجره پنجم رقابتهای مقدماتی جام جهانی 
بسکتبال چین برابر استرالیا و پس از آن برابر فیلیپین قرار گرفت که در چند پست 
بازیکنان نام آشنا ایران و آسیا را به همراه خود نداشت. دانستن این موضوع که این 
بازیکنان هر کدام به دلایل مختلف از همراهی تیم ملی خواسته و ناخواسته محروم 

شدند برای علاقمندان به بسکتبال ضروری است.
ابتدا ارسلان کاظمی پست 4 تیم ملی که دو هفته پیش از آغاز تمرینات تیم ملی 
بسکتبال برای پنجره پنجم بصورت مستقیم و غیر مستقیم اعلام کرد که آسیب دیدگی 
کهنه، دوباره به سراغ این بازیکن آمده است و این موضوع و شاید موضوعات غیر فنی 
دلیلی شد برای نبودن نام ارسلان در فهرست مهران شاهین طبع در پنجره پنجم 

رقابتها .
حامد حدادی پست 5 تیم ملی بسکتبال که ابتدا شایعاتی مبنی بر مصدومیتش سر 
زبانها افتاد اما خیلی زود مشخص شد کوکا در کیش در حال تمرین سفت و سخت، 

حفظ استایل و آمادگی است. هر چند مهران شاهین طبع پست 5 شناخته شده ایران 
و آسیا را به تیم ملی دعوت کرد اما حامد در اقدامی که نشان می داد به جز رفتن به 
لیگ چین اهداف دیگری دارد در فضای مجازی با راه اندازی هشتگی )#ارسلان_
تنها_نیست ( به نوعی اعلام کرد اتفاقاتی در اردوی تیم ملی افتاده است که به مذاق 

بازیکنان خوش نیامده است .
صمد نیکخواه بهرامی که نامش بعنوان یکی از با تجربه های بسکتبال ایران در 
فهرست مهران شاهین طبع قرار داشت، به دلیل حضور در خارج از کشور، پرداختن به 

کارهای شخصی، تیم ملی را همراهی نکرد .
سجاد مشایخی گارد راس جوان تیم ملی بسکتبال هم به دلیل مصدومیت و با یک 

بدشانسی افتخار همراهی تیم ملی بسکتبال در پنجره پنجم را از دست داد .
از سوی دیگر مهران شاهین طبع در آخرین تمرین تیم ملی پیش از رفتن به استرالیا 
در حالیکه تلاش داشت بعنوان سرمربی تیم ملی آرامش تیم و بازیکنان را حفظ کند 
گفت ممکن است در یک خانواده مشکلاتی بوجود بیاید اما باید خودمان درون این 
خانواده مشکل را حل کنیم. بازیکنانی که به اردو دعوت کردم و نیامدند بازیکنان بزرگی 

هستند به نظرشان احترام می گذارم .
تیم ملی بسکتبال در چنین شرایطی گام به پنجره پنجم رقابتهای مقدماتی جام 
جهانی چین گذاشت،ملی پوشان پیش از سفر به استرالیا دو مسابقه دوستانه با تیم 
ملی قطر در دوحه برگزار کردند و پس از آن در ملبورن برابر استرالیا ایستادند. در حالیکه 
جای خالی بازیکنان نیامده به تیم ملی احساس می شد و توفیق چندانی برابر تیم دوم 
استرالیا )بازیکن شاغل در لیگ داخلی استرالیا ( در هیچ بخشی نداشتند، نتیجه را به 

میزبان واگذار کردند .
مانیل دومین توقفگاه ملی پوشان در پنجره پنجم رقابتها ،ملی پوشان ایران در سالنی 
که 20هزار هوادار در آن یکصدا فیلیپین را تشویق می کردند. با طی شدن زمان 
محرومیت بازیکنان خاطی فیلیپین آنها تیم ملی این کشور را همراهی می کردند، گارد 
راس امریکایی الااصل فیلیپین با شوت های سه امتیازی که از هر جای زمین بر حلقه 

ایران می نشست تیم ایران را می گزید نیمه برای فیلیپینی ها بود .
در نیمه دوم در حالیکه بازیکنان ایران بویژه بهنام یخچالی ، محمد جمشیدی ، محمد 
حسن زاده و میثم میرزایی نمایش بسیار خوبی داشتند به کمک دیگر بازیکنان سعی 
کردند اختلاف امتیاز بیشتر از 8 امتیاز نشود و در چنین شرایطی ملی پوشان ایران 
با تکیه بر نقطه ضعف فیلیپین )قد کوتاه و ضعف زیر حلقه ( در یک دقیقه پایانی کار 
را تمام کردند و با اختلاف 8 امتیاز 70-78 به پیروزی رسیدند. در حالیکه با چنین 
بضاعتی کمتر کارشناسی فکر می کرد که تیم ملی بسکتبال ایران در فیلیپین نتیجه 

بگیرد .
فیبا )فدراسیون جهانی بسکتبال ( پس از این مسابقه با تمجید از تیم ملی بسکتبال 
به  ایران یک گام بزرگ ولی موثر برای رسیدن  ایران تاکید کرد تیم ملی بسکتبال 
رقابتهای جام جهانی چین برداشته است و بسیاری از رسانه های داخلی و خارجی از 

صعود ایران به جام جهانی سخن گفتند . 
در پایان مسابقه سرمربی تیم ملی بسکتبال فیلیپین از اینکه با داشتن تعداد زیادی 
بازیکن که بیشتر آنها را بازیکنان دو رگه و غیر فیلیپینی تبعه تشکیل می دهند، تاکید 
داشت که هماهنگی و قرار دادن آنها در قالب سیستم سخت است و تیم ملی بسکتبال 

ایران را ستود .
مهران شاهین طبع هم با قبول شکست سنگین برابر استرالیا در این هفته در ستایش 

بازیکنان ایران گفت بازیکنانم با قلبشان برابر فیلیپین ایستادند .
تیم ملی بسکتبال ایران که تا پایان پنجره پنجم رقابتهای مقدماتی جام جهانی 
بسکتبال پس از استرالیا در جایگاه دوم قرار دارد، اسفند ماه در تهران و در پنجره ششم 

میزبان تیم های ژاپن و استرالیاست .
نبود بازیکنان نام آشنا و با تجربه اگر چه در کوتاه مدت ممکن است زیانهایی را متوجه 
تیم ملی کند که دلایل آن در این یادداشت نمی گنجد اما یک حسن بزرگ دارد و آن 
ایجاد فرصت برای تجربه بازیکنان جوان و با انگیزه و آینده دار برای سال های پیش 

رو است .

 تیم فوتبال پرسپولیس در دیدار معوقه هفته یازدهم لیگ برتر 
مقابل ذوب آهن به برتری دست یافت.

تیم های  بین  فوتبال  برتر  لیگ  یازدهم  هفته  معوقه  دیدار 
روز   16:15 ساعت  از  اصفهان  ذوب آهن  و  پرسپولیس 
)سه شنبه( در ورزشگاه آزادی آغاز شد که پرسپولیس با تک 
گل دقیقه 15 شجاع خلیل زاده با نتیجه یک بر صفر به پیروزی 

رسید.
خلیل زاده،  شجاع  بیرانوند،  علیرضا  پرسپولیس:  ترکیب 
سیدجلال حسینی، محسن ربیع خواه، آدام همتی، کمال 
احمد   ،)90+3- حسینی  )احسان  رسن  بشار  کامیابی نیا، 
نوراللهی، امید عالیشاه )سعید حسین پور - 85(، گادوین منشا 

و علی علیپور )محمدامین اسدی - 78(.
ترکیب ذوب آهن: رشید مظاهری، هادی محمدی، وحید 
حمید  ابراهیم زاده،  مسعود  فخرالدینی،  میلاد  محمدزاده، 
بوحمدان، محسن مسلمان، ابوذر صفرزاده )علی خدادادی 
- 88(، محمدرضا حسینی، ماریون سیلوا )محمدرضا عباسی 

- 83( و رضا حبیب زاده )محمدزبیر نیک نفس - 75(.
نیمه اول

دقیقه 8: ارسال امید عالیشاه از روی ضربه ایستگاهی با 
ضربه سر خطرناک گادوین منشا همراه بود، هرچند ضربه او 

راهی اوت شد.
با پاس  دقیقه 11: حرکت پرسپولیسی ها از سمت راست 
عرضی برای بشار رسن می توانست به موقعیت خطرناکی برای 
این تیم تبدیل شود، اما هافبک عراقی پرسپولیس نتوانست 
ضربه خوبی به توپ بزند و شوت او از کنار دروازه به بیرون رفت.

دقیقه 14: در شلوغی محوطه جریمه ذوب آهن، بازیکنان 
پرسپولیس صاحب موقعیت خوبی شدند، اما ضربه ای که برای 
باز کردن دروازه رشید مظاهری نواخته شد پس از برخورد به 

مدافعان ذوب آهن برگشت داده شد.
دقیقه 15: کرنر ارسالی از سوی امید عالیشاه با ضربه سر 

شجاع خلیل زاده تبدیل به گل شد.
دقیقه 22: ارسال محسن ربیع خواه از سمت چپ به داخل 
محوطه جریمه ذوب آهن، می توانست با ضربه سر علی علیپور 
به گل دوم پرسپولیس تبدیل شود که رشید مظاهری از روی 

خط دروازه توپ را برگشت داد.
رسن،  بشار  به  توپ  سپردن  با  منشا  گادوین   :30 دقیقه 
فضای خوبی را برای طراحی یک موقعیت گل ایجاد کرد. پاس 
رسن پشت مدافعان ذوب آهن را علی علیپور به سمت دروازه 
باز شدن  از  به موقع مظاهری مانع  اما خروج  مظاهری زد، 

مجدد دروازه اش شد.
دقیقه 37: حمید بوحمدان با خطایی که در میانه زمین انجام 

داد، از داور مسابقه کارت زرد دریافت کرد.
دقیقه 44: امید عالیشاه پس از اعلام خطایش از سوی داور 

به شدت نسبت به این تصمیم اعتراض کرد که با کارت زرد 
جریمه شد.

دقیقه 2+45: بعد از پایان بازی در نیمه نخست علی علیپور 
به دلیل اعتراض به داور کارت زرد گرفت.

نیمه دوم
دقیقه 55: تکل هادی محمدی روی پای علی علیپور داور را 

مجاب کرد تا مدافع ذوب آهن را با کارت زرد جریمه کند.
دقیقه 56: میلاد شیخ فخرالدینی دیگر بازیکن ذوب آهن 
بود که داور به او کارت زرد نشان داد و این بار دلیل این کارت 

تمارض برای گرفتن خطای پنالتی بود.
دقیقه 58: ضربه ایستگاهی برای پرسپولیس را امید عالیشاه 
یک ضرب به سمت دروازه ذوب آهن شلیک کرد که مظاهری 

توپ را از زیر طاق دروازه به کرنر فرستاد.
دقیقه 64: کمال کامیابی نیا با خطایی که انجام داد، از داور 

مسابقه کارت زرد گرفت.
دقیقه 76: ضد حمله تند و تیز پرسپولیسی ها با حرکت پا 
به توپ علی علیپور همراه بود، اما این بازیکن پس از ورود به 
محوطه جریمه نتوانست ضربه ای به توپ بزند یا پاسی را برای 

منشا فراهم کند تا مظاهری دروازه اش را نجات دهد.
داور  از  وقت  اتلاف  دلیل  به  بیرانوند  علیرضا  دقیقه 86: 

مسابقه کارت زرد گرفت.
دقیقه 87: میلاد فخرالدینی با دریافت کارت زرد دوم، از 

زمین مسابقه اخراج شد.
به گزارش تسنیم پرسپولیس با این پیروزی 27 امتیازی شد و 

به رده سوم جدول رده بندی صعود کرد.

 پرسپولیس 1 - ذوب آهن 0؛

 سر 6 امتیازی شجاع!

مدرس بین المللی فوتسال ایران با تاکید بر اینکه بهترین بازیکن آسیا با لابی انتخاب 
نمی شود، گفت: هیچکس نمی تواند به نمرات گروه آنالیز برای انتخاب بازیکن دست بزند.
حسین شمس درباره گلایه چند بازیکن تیم ملی در ارتباط با انتخاب بهترین بازیکن سال 
آسیا، گفت: یک گروه آنالیز در هر مسابقه بر اساس توانایی بازیکن مثل قطع توپ، پاس گل 
و گلزنی و خیلی از فاکتورهای دیگر، به آنها نمره می دهد. این امتیاز و نمره در بازی فینال 

دو برابر است. همه چیز کاملا کمیت گذاری و مشخص است.
همان کمیته ای که حسن زاده را برگزید، جاوید را هم انتخاب کردوی افزود: علی اصغر 
حسن زاده در جام ملتهای آسیا با تیم ملی قهرمان شد و عنوان بهترین بازیکن را به دست 
آورد. همان کمیته ای که حسن زاده را در جام ملت ها انتخاب کرد، مهدی جاوید را در جام 
باشگاه های آسیا باوجود اینکه با تیم بانک بیروت سوم شد، به عنوان بهترین بازیکن این 
رقابت ها انتخاب کرد. این انتخاب ها بر اساس کمیت گذاری و کاملا بررسی شده است. 
یک تیم هشت نفره به علاوه دو سر آنالیزور در هر مسابقه به بازیکنان نمره می دهند. این 
نمرات بعد از هر بازی و تورنمنت جمع آوری می شود و در نهایت بهترین بازیکن آسیا را از 

همین اعداد و ارقام انتخاب می کنند.
*حسن زاده مستحق عنوان بهترین بود

مدرس بین المللی فوتسال ایران یادآور شد: حسن زاده در جام ملت های آسیا بهترین 
بازیکن شد و در جام باشگاه های آسیا هم به عنوان یار کمکی مس، قهرمان شد و امتیازات 

زیادی را به دست آورد. او مستحق عنوان بهترین بازیکن سال آسیا بود.
شمس ادامه داد: در این بخش فقط می توان گفت حسین طیبی ضرر کرد که جزو سه 
بازیکن برتر نبود. او هم عملکرد خوبی در جام ملت ها و جام باشگاه ها داشت و اگر جزو سه 

کاندیدای بهترین بازیکن سال آسیا بود، به حق بود. نمی دانم چرا »هنمی« بازیکن ژاپنی 
در این لیست قرار داشت ولی طیبی نبود.

لابی نقشی در انتخاب بهترین بازیکن ندارد
وی در خصوص اینکه مهدی جاوید بازیکن تیم ملی اعلام کرده بود چون اهل لابی 
نیست به عنوان بهترین بازیکن انتخاب نشده است، گفت: لابی به هیچ عنوان در انتخاب 
بهترین بازیکن موثر نیست. ضمن اینکه در تیم های آنالیز ایران، هیچ فرد ایرانی نبود. فقط 
در جام باشگاه های آسیا شهاب حسینی یکی از سر آنالیزورها بود که وی هم فرد شناخته 

شده ای است و همه به وی اعتماد دارند.
*نمی شود آرای AFC را خرید

مدرس بین المللی و سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال ایران یادآور شد: آرای AFC و 
آنالیزورها را به هیچ وجه نمی توان خرید یا با لابی عوض کرد. امتیازات بعد از هر مسابقه به 
صورت مکتوب وارد سیستم می شود و هیچکس نمی تواند در آن دخل و تصرف کند. شما 
اگر پسورد این سیستم را داشته باشید می توانید نمرات هر بازیکن را ببینید. ممکن است 
مثلا آنالیزورها یکی دو اشتباه جزئی در تعداد پاس یا قطع توپ داشته باشند ولی امکان 

ندارد کسی بتواند در نظر آنها نفوذ داشته باشد.
سفیر ایران در سازمان ملل کنار رفت ولی در فدراسیون صندلی را رها نمی کنند

شمس در بخش دیگری از صحبت هایش با اشاره به قانون منع به کارگیری بازنشستگان 
و عدم رعایت این قانون از سوی مدیران فدراسیون فوتبال و کمیته فوتسال، گفت: بعد 
از 26 آبان، تمام نهادهای نظارتی و مجلس اعلام کردند که در این قانون »پارتی بازی« 
نیست. حتی خیلی از استانداران، معاونان و سفیر ایران در سازمان ملل از سمت های خود 

کنار رفتند ولی در فدراسیون فوتبال آقایان صندلی هایشان را رها نمی کنند و ما هم از این 
قانون ناامید شدیم. اینکه حالا این صندلی ها چه منافعی برای مدیران فدراسیون دارد بر 

ما پوشیده است.
*باید به قوانین تمکین کنند

نروند، دیگر  آذر، مدیران فدراسیون فوتبال کنار  از 15  اگر قرار باشد بعد  افزود:  وی 
هیچکس به قوانین مجلس، سازمان بازرسی و دیوان محاسبات اعتماد نمی کند. یا قانونی 
بگذارند که همه اجرا کنند یا بگویند استثنا هم هست و این پرانتز را تا آخر بگذارند. اینکه 
بخواهند با مذاکره با رئیس AFC و فیفا، ایران را به تعلیق تهدید کنند، درست نیست. باید 

به قوانین داخلی تمکین کنند.

حسین شمس:

بهترین بازیکن آسیا با لابی انتخاب نمی شود

بی  کسی  به  حال  به  تا  گفت:  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
احترامی نکرده ام، اما آن هایی که از تیم ملی دور هستند، در 

رسانه ها جنجال درست می کنند.
محمد ناظم الشریعه د با گلایه از حواشی موجود برای کادر 
فنی تیم ملی فوتسال گفت: از همان ابتدا در فوتسال بودم و 
بازی می کردم، بعد هم مربی و مدیرعامل باشگاه فوتسال شدم. 
سال 82 مربی تیم امید بودم و در لیگ بهترین مربی شناخته 

شدم. باید چکار می کردم؟  کدام بی احترامی را کرده ام؟
وی افزود: از همان ابتدا که به تیم ملی آمدم، این همه هجمه  
بازیکن و فرد  به  را  اند. کدام بی احترامی  برایم درست کرده 

دیگری کرده ام؟   یا حتی به کسی اجازه داده ام که به تیم ملی 
بی احترامی کند؟ حالا هیچ بازیکنی خودش را بالاتر از تیم ملی 

نمی بیند، در صورتی که قبلا این طور نبود.
سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: شخصیت تیم ملی مشخص 
است و وزیر ورزش هم هر وقت از اخلاق صحبت می کند تیم 
ملی فوتسال را مثال می زند. حالا هم شرایطی به وجود آمده 

است که بهترین موقعیت را داریم.
وی با اشاره به اینکه وجدان تنها محکمه ای است که احتیاج 
به قاضی ندارد، افزود: همین که مردم متوجه هستند کافی 
است. البته بعضی ها هم که در اردو های تیم ملی حضور ندارند، 
متوجه نیستند و فقط از طریق سایت ها و فضای مجازی  شروع 
به جنجال می کنند. ناظم الشریعه ادامه داد: بازیکنان از شرایط 
تمرینی راضی هستند، اما شاید از من به علت برخی مسائل 
فنی راضی نباشند، اما اعتقاد دارم برخی از این کار ها باید انجام 
شود.   برای اینکه کسی پیشرفت کند خودش باید تلاش کند نه 

اینکه بخواهد جای کسی را بگیرد.
وی گفت: همیشه گفته ام که کادرم از من خیلی بهتر هستند. 
در شرایط بد فدراسیون  و با فشاری که روی کادر فنی وجود 
نیاز  داشت هیچ مصاحبه ای نکردم، چون می دانم تیم ملی 
به آرامش دارد. تیم ملی تنها بخشی است که به دور از مسائل 
سیاسی وقتی از کشور خارج می شود، همه باید به آن احترام  
حرفی  می کنند،  احترامی  بی  وقتی  ایران  در  اما  بگذارند، 
نمی زنم، چون آن کسی که باید حواسش باشد، هست. نه پسر 
پیغمبر هستم نه چیزی، اما سعی می کنم که صادقانه عمل 

کنم.  

اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال درحالی تاکید کرده اند 
برای ماندن بر مواضع قبلی اصرار دارند و منتظر اعلام نظر وزارت 
ورزش هستند که بین خودشان هم برای ماندن یا رفتن اختلاف 

نظر دارند.
پس از آنکه ماندن مهدی تاج در فدراسیون فوتبال قطعی شد، 
مهمترین موضوع تعیین تکلیف اعضای بازنشسته هیات رئیسه 
بود که باید مسئولیت شان را ترک می کردند. مهدی تاج، علی 
بهاروند، محمود اسلامیان، محمود شیعی،  کفاشیان، حیدر 
و  زاده  لیلا صوفی  اصفهانیان،  فریدون  عبدالکاظم طالقانی، 
فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیات  اعضای  ممبینی  الله  هدایت 
هستند که در بین آنها صوفی زاده و ممبینی بازنشسته نیستند 
اما سایر نفرات باید تابع قانون منع بکارگیری بازنشسته ها باشند. 
درحالی که قرار بود فدراسیون فوتبال با برگزاری مجمع تکلیف 
بازنشسته هایش را مشخص کند، نشست روز دوشنبه اعضای 
هیات رئیسه ابهامات را افزایش داد و مشخص نیست تا پایان روز 
15 آذر که مهلت تعیین شده برای ترک پست بازنشسته هاست، 
تکلیف فدراسیون نشینان مشخص خواهد شد یا خیر. هیات 
رئیسه فدراسیون فوتبال در پایان جلسه روز دوشنبه خود اعلام 
کرد:»با اشاره به ارسال دو نامه قبلی به وزیر ورزش و جوانان مبنی 
بر ادامه فعالیت هیات رئیسه فدراسیون بار دیگر ضمن تاکید بر 
رعایت قانون و اولویت بودن  در انتظار اعلام نظر وزیر ورزش و 
جوانان جهت ادامه فعالیت خود هستند تا طبق نظر وزیر ورزش 
عمل گردد.« این تصمیم در حالی از سوی هیات رئیسه به طور 
رسمی اعلام شد  که بین اعضا اختلاف نظر شدیدی وجود دارد 
و برای اتخاذ تصمیم نهایی دچار دو دستگی شده اند. درحالی 

که برخی عنوان کرده اند علی کفاشیان هدایت کننده ماجرای 
تصمیمات هیات رئیسه برای ماندن است اما وی به همراه مهدی 
تاج جزو موافقان ترک پست اعضای هیات رئیسه هستند. اما 
در جبهه مخالف گروهی قرار دارند که سردسته آنها مسئولیت 
مهمی در فوتبال دارد و به شدت مخالف رفتن بازنشسته هاست.  
سردسته گروه مخالفان که سابقه چندانی هم در مدیریت فوتبال 
ندارد و در دوره جدید مسئولیت مهمی گرفته است، به همراه چند 
عضو دیگر هیات رئیسه موافق ماندن هستند.  اتفاقات روزهای 
اخیر وضعیت فوتبال را با ابهامات زیادی مواجه کرده و بعید به 
نظر می رسد وزارت ورزش بخواهد به طور رسمی پاسخ هیات 
رئیسه را بدهد. وزارت ورزش پیش از این بارها اعلام کرده بود که 
در مورد فدراسیون فوتبال باید اعضای مجمع تصمیم بگیرند اما با 

وضعیت فعلی مشخص نیست چه اتفاقی رخ خواهد داد.

خیلی ها به دنبال جوسازی هستند؛

ناظم الشریعه: در شرایط بد هم حرف نزدم
دو دستگی درهیات رئیسه فدراسیون فوتبال

تاج و کفاشیان در گروه موافق
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علمی و سلامت 

چای های مناسب برای جوانسازی پوست را بشناسید

دمنوش های معجزه آسا برای داشتن پوستی 
جوان و زیبا

بدن و پوست نیازهای بسیاری دارد از جمله تغذیه مناسب و آب کافی، که باعث 
میشه تا بدن سلامت و پوست سالم بماند.از طرفی دمنوش ها هم بهترین دارو گیاهی 

برای سلامت بدن هست.
اگر تا به حال به نوع واکنش های پوست خود دقت کرده اید ، حتما متوجه این 
موضوع شده اید که بیشتر این واکنش ها در نتیجه عوامل داخلی و محیطی پدید 
می آیند.مهمترین وظیفه ی پوست در بدن انسان ، ایجاد مرزی زنده میان محیط 
داخلی بدن و خارج از آن میباشد . پوست در واقع آخرین اندامی است که از مواد 
مغذی موجود در خون بهره می برد و اولین لایه ی دفاعی در برابر خطرات خارجی و 
محیطی محسوب میشود. این یعنی مراقبت از پوست و رساندن مواد مغذی به آن از 

اهمیت ویژه ای برخوردار میباشد.
*ترکیب چای مناسب برای داشتن پوستی جوان

دوست داشتنی ترین نکته درباره ی گیاهان دارویی این است که برای هر مشکلی 
مفید هستند . بیشتر گیاهان خواص بی شماری برای سلامتی دارند ، پس یافتن 
ترکیبی مناسب و خوش طعم کار زیاد سختی نیست . همه ما همیشه به دنبال راهی 
برای داشتن پوستی زیبا و درخشان هستیم و میتوانیم از طریق چند چای گیاهی به 

این هدف دست پیدا کنیم .
وقتی قصد آماده سازی یک ترکیب گیاهی را دارید ، باید به نتیجه ای که مورد 
انتظار شماست توجه کافی نشان دهید . وقتی هدف شما از نوشیدن چای گیاهی 
جوانسازی پوست باشد ، باید به دنبال ترکیبی باشید که با علایم سالخوردگی مبارزه 

کند.
*کاهش علایم سالخوردگی

به گزارش نیک شو هیچ راهی برای متوقف کردن زمان وجود ندارد ، پس بهتر است 
 DNA به مبارزه با سالخوردگی از راه دیگری بیاندیشیم . با افزایش سن ، سلول های
تغییر می کنند و در واقع تخریب می شوند . ما برای تنفس به اکسیژن نیاز داریم و در 
واقع در هر نفس در حال اکسید کردن بدن خود هستیم .سلول های ما از گلوکز تغذیه 

می کنند ، بنابراین مواد مغذی را به قند تبدیل می نماید.
با این حال بسیاری از ما قند بیش از نیاز خود را مصرف می نماییم . تبدیل مواد 
مغذی به قند یکی از پروسه های طبیعی موجود در بدن ما است .استرس هم بخشی 
از زندگی نرمال ما محسوب می شود ، بدون حتی ذره ای استرس ، ما هرگز به اهداف 
خود دست نخواهیم یافت . با گذشت زمان ، هورمون استرس ، خصوصا میزان زیاد آن 

، اثرات منفی فراوانی بر سلامت انسان خواهد داشت .
ایده ی ساخت ترکیبی گیاهی و مفید برای شادابی و جوانی پوست با تجهیز پوست 
به ابزاری برای تغذیه ی مناسب ، حتی با وجود چنین پروسه هایی در بدن که موجب 

سالخوردگی خواهند شد ، امکان پذیر می باشد.
*چای های مناسب برای جوانسازی پوست

وقتی برای مصرف روزانه ی خود چای دم می کنید ، باید به دنبال ترکیبی ملایم 
و متعادل کننده ی پوست باشید ، نه ترکیبی که پوست را در جهت مخالف سلامتی 
هدایت می کند .علاوه بر این ، نوشیدن چای به شیوه ی سنتی بهترین راه محسوب 
می شود . باید چای را دو یا سه بار دم کنید تا مطمئن شوید از تمام مواد مفید آن 

استفاده می کنید.
*چای مناسب برای پوست های چرب

اگر پوستی چرب دارید ، باید از گیاهانی استفاده کنید که به شما در متعادل سازی 
پوستتان کمک می کنند. گیاهان پاکسازی کننده و خنک بهترین گزینه ها هستند 
. بادرنجبویه ، بومادران ، ریشه ی باباآدم ، چای ترش و برگ چای بهترین گیاهان 

محسوب می شوند .
*چای مناسب برای پوست های خشک

همانطور که گفته شد ، پوست شما نشانه هایی از آنچه در درون اندام های بدن اتفاق 
می افتد را بیان می کند . بنابراین گیاهان با طراوت و آبدار را انتخاب کنید ، از جمله 
ی این گیاهان می توان به گل ختمی ، یونجه ، گل شاه پسند ، گل رز و جینسینگ 

هندی اشاره کرد.
*چای مناسب برای پوست های مختلط

متعادل سازی پوست های مختلط یکی از دشوارترین کارها در بحث مراقبت از 
پوست بشمار می رود. باید روی موادی تمرکز کنید که با تغذیه ی مناسب به پوست 
برای متعادل سازی خودش کمک می کنند. گیاهانی مثل ریشه ی قاصدک ، برگ 

گزنه ، ریشه ی باباآدم ، بابونه و شیساندرا برای این نوع از پوست مناسب هستند .
 

چگونه تبخال را درمان کنیم؟
 تبخال ظاهری مانند تاول دارد: برامدگی هایی حاوی مقداری مایع زیر سطح پوست 
که در اطراف دهان یا روی لب ها ظاهر می شود و ممکن است تا ده روز در جای خود 

باقی بماند.
تبخال اغلب با احساس در گوشه های لب یا دهان شروع شده و به مرور تبدیل به 
سوزش می شود در نهایت برامدگی دردناکی به وجود می آید. در بیشتر مواقع نیاز 
نیست به پزشک مراجعه کنید و می توانید با روش های خانگی زودتر آن را از بین ببرید.

اما چه چیز باعث به وجود آمدن تبخال می شود؟
عامل اصلی تبخال، ویروسی به نام هرپس سیمپلکس است. اغلب افراد در کودکی 
در معرض این ویروس قرار می گیرند. اگر فقط یک بار در معرض این ویروس قرار 
بگیرید، در بدن شما ماندگار می شود. هرپس سیمپلکس از طریق ارتباط نزدیک یا 

استفاده از وسایل آرایشی بهداشتی مشترک انتقال پیدا می کند.
بعد از یک هفته الی ده روز که تبخال خود به خود از بین رفت، ویروس در بدن به 
صورت غیرفعال باقی می ماند. ممکن است دیگر هرگز تبخال نزنید اما اغلب مردم 

مجدد به آن مبتلا می شوند.
دلایل عمده تبخال:

سرماخوردگی یا بیماری های دیگر
تب

استرس
بیش از حد در معرض آفتاب قرار گرفتن

عادت ماهانه
چگونه تبخال را درمان کنیم؟

یخ: می توانید با استفاده از کمپرس سرد، درد تبخال را از بین ببرید. توجه داشته 
باشید که نباید یخ را مستقیم روی تبخال قرار دهید چون ممکن است لایه ی روی آن 

کنده شود و التهاب تشدید پیدا کند.
ضد آفتاب: استفاده از ضد آفتاب می تواند به بهبود سریع تر تبخال کمک کند. 
همچنین از آنجا که یکی از دلایل بروز تبخال، قرار گرفتن طولانی مدت در معرض 
آفتاب است، مصرف ضدآفتاب می تواند به عنوان راهی برای پیشگیری در نظر گرفته 

شود.
آلوئه ورا: ژل موجود در آلوئه ورا علاوه بر کاهش درد و التهاب تبخال، بهبود آن را 

تسریع می بخشد.
کاهش استرس: چون استرس باعث فعال شدن ویروس هرپس سیمپلکس نهفته 

می شود، کاهش سطح آن راهی مؤثر برای جلوگیری از به وجود آمدن تبخال است.
به تبخال دست نزنید: اگر سطح رویه ی تبخال کنده شود، ممکن است ویروس 

پخش شود و زخم شدن سطح آن مدت زمان بهبود را طولانی  تر خواهد کرد.
با استفاده از نکاتی که گفته شد، می توانید علاوه بر درمان تبخال، از بروز مجدد آن 

جلوگیری کنید.

بالاخره برنج بخوریم یا نخوریم؟
اما  را بگنجانید، وزنتان کم می شود،  اگر در رژیم غذایی تان کربوهیدرات کمی 
انتخاب چنین رژیمی واقعا به نفع بدنتان است؟ یعنی خوردن کربوهیدرات ها، به بدن 

شما هیچ خیری نمی رساند؟
سال هاست که اطرافیان ما، در مورد مصرف زیاد کربوهیدرات هشدار داده اند و ما را 
از خوردن نان و برنج و سیب زمینی منصرف کرده اند، اما بررسی های جدید محققان 

واقعیت های جالب و متفاوتی را فاش کرده است. 
آن ها در جریان بررسی هایشان مشاهده کردند که کاهش مصرف کربوهیدرات، 
زمینه را برای کاهش 10درصد وزن افراد فراهم کرده، اما نکته جالب اینجاست که 
افرادی که در این بررسی کربوهیدرات مصرفی شان را کم کردند، گرچه خیلی زود روند 
کاهش وزن را تجربه کردند، اما بعد از مدتی، دوباره به مصرف کربوهیدرات رو آورده و 

وزن از دست رفته را جذب کردند. 
در واقع بررسی محققان نشان داده، اغلب افراد برای مدت طولانی امکان حذف یا 
کاهش کربوهیدرات را ندارند و دیر یا زود، این رژیم را رها می کنند و البته در صورت رها 

کردن، بیشتر از قبل چاق می شوند.
به همین دلیل، محققان می گویند به جای حذف برخی از موادغذایی، میزان کافی 
و نه زیادی از آن را در رژیم تان جا دهید و مطمئن باشید که هر روز مقدار فراوانی 
سبزیجات و میوه های تازه مصرف می کنید، چربی های غیراشباع را به غذاهایتان 
وارد می کنید و به جای حذف کربوهیدرات، مقدار صحیحی از آن را مصرف کرده و 
سهم کربوهیدرات های غنی مانند نان سبوس دار و برنج قهوه ای را در سفره تان بیشتر 

می کنید.
نیمه سالم  الگوی غذایی  که یک  ندارند  تردیدی  تغذیه،  روزها متخصصان  این 
اما پایدار، خدمت بیشتری به سلامت افراد می کند و پیروی کردن از آن، نسبت به 
رژیم های ناپایدار لاغری، فایده بیشتری را به سلامت افراد می رساند. پس به جای 
اینکه به فکر تغییر ناگهانی سایز و وزن باشید، به دنبال تعریف کردن یک برنامه 

بلندمدت و موثر در سبک زندگی تان باشید. 

دائم غش و ضعف می کنید؟ این وحشتناک است اما 90 
درصد افرادی که به طور ناگهانی غش می کنند، حالشان 
کاملا خوب است و مشکل خاصی ندارند؛ البته در مورد 
مقصر  بنیادی  بیماری  یک  اغلب  باقی مانده،  درصد   10
زمانی  دوره  نتیجه یک  دلیلی،  به هر  است. غش کردن، 
کوتاه کاهش خون رسانی به مغز است. علت می تواند ریشه 
در بخش های مختلفی از بدن داشته باشد از جمله کاهش 
نورولوژیکی  دلایل  و  قلب  ضربان  کاهش  فرد،  فشارخون 
)عصبی( مستقل از قلب. ما سعی می کنیم دریابیم که چرا 
فشارخون یا ضربان قلب افت پیدا می کند. برخی از این 
دلایل نگران کننده نیستند، اما برخی دیگر نیاز به ارزیابی 
بیشتری دارند. حتی اگر دچار بیهوشی و غش نمی شوید، 
این کاهش فشارخون یا ضربان قلب می تواند باعث ایجاد 
سرگیجه شود. البته هنوز هم توصیف احساسی که فرد در 
هنگام غش کردن دارد مشکل است، نمی توان دقیقاً آن 
را سرگیجه و یا از طرف دیگر احساس سبکی سر نامید، 
اما حالتی که در این شرایط معمول است این است که فرد 
سرش  دور  گرفته،  قرار  آن  در  که  اتاقی  می کند  احساس 
می چرخد. این دشوار است که تشخیص دهیم چه زمانی 
باید از سرگیجه و یا سبکی سر نگران شویم، حتی گاهی 
پزشکان نیز در این شرایط نمی دانند که آیا باید نگران بود یا 
خیر؟ در اینجا 9 دلیل بالقوه سرگیجه و علت رخ دادن آن ها 
را بیان می کنیم. مهم نیست علت اصلی چه خواهد بود و 
همیشه باید به علائم جدیدی که تجربه می کنید و یا علائمی 

که خودشان از بین نمی روند، از نظر پزشکی توجه نمایید.
1. کم آبی: بعضی از مردم در هوای گرم و زمانی که دچار 
تعریق شده و مایعات زیادی را از دست می دهند، احساس 
سرگیجه و یا حتی خفگی می کنند. این حالت وقتی که شما 
برای مدتی در یک فضای گرم در تابستان، مانند یک مکان 
عمومی می ایستید شایع است. گرما باعث ایجاد یک مسیر 
در سیستم عصبی می شود که فشارخون را کاهش می دهد. 
سرگیجه  احساس  آب،  کمبود  علت  به  شما  که  هنگامی 
می کنید که شامل نشانه هایی مانند خشکی دهان و پوست، 
ادرار تیره رنگ و سردرد است، دراز کشیدن می تواند قلب و 
مغز را با خون رسانی بهتر احیا کند و به شما کمک می کند تا 

خیلی سریع احساس بهتری داشته باشید.
2. غافلگیر شدن : همین واکنش مشابه می تواند زمانی 

که شما به طور ناگهانی با صدای دوستتان از جا می پرید 
و غافلگیر می شوید، در بدنتان رخ دهد. در این حالت به 
یک باره سیستم عصبی بدن دچار حالتی شبیه خستگی و 
فرسودگی شده، فشارخون به طور ناگهانی افت می کند و 
در نتیجه حالت سبکی سر را تجربه می کنید. در این شرایط 
حتی ممکن است بدنتان علامتی از خود نشان دهد که 
هشداردهنده آن است که شما به زودی غش خواهید کرد. 

این علائم شامل سبز شدن پوست و احساس تهوع است.
3. به سرعت از جا برخاستن: احساس سبکی سر و 
حتی دیدن نقاط سیاه همچنین زمانی که به سرعت از یک 
موقعیت نشسته تغییر حالت داده و می ایستید رخ می دهد. 
نشان  که  دارد،  نام  ارتواساتیک  هیپوتانسیون  حالت  این 
دهنده کاهش ناگهانی فشارخون در هنگام ایستادن است. 
این حالت معمولًا جدی نیست، اما اگر زیاد اتفاق بیفتد و یا 
بعد از گذشت چند دقیقه به جای بهتر شدن، بدتر شود، بهتر 

است که با پزشک خود مشورت کنید.
4. ریتم غیرطبیعی قلب: در مقایسه با علائم بیهوشی 
ضربان  از  ناشی  بیهوشی  علائم  غافلگیری،  از  ناشی 
غیرطبیعی قلب، سریع تر بروز پیدا می کنند، بنابراین ممکن 
است در این حالت فرد هیچ احساس سبکی سری را تجربه 
نکند. ضربان قلب نامنظم، که به آن آریتمی گفته می شود، 
به معنای ضربان کند و یا تندتر از حالت معمول قلب است 
که می تواند بر جریان خونی که به سمت مغز می رود اثرگذار 
باشد. این نوع بیهوشی ناگهانی که اغلب بدون هیچ علامت 
باشد.  نگران کننده  می تواند  است،  قلبی  هشداردهنده 
ممکن است شخصی درحالی که با دیگری در حال مکالمه 
است ناگهان غش کند و در حالی بیدار شود که احساسی 
که در قبل داشته را به یاد نیاورد. با این تجربه اغلب اولین 
چیزی که پزشک به را به خود مشکوک می کند، آریتمی قلب 
است، که شایع ترین علت مرگ ناگهانی ناشی از مشکلات 

قلبی می باشد.
5. مشکلات دریچه قلبی: قلب، چهار دریچه دارد که 
خون را به طور مساوی به سراسر بدن منتشر می کنند. با این 
حال برخی افراد با یک مشکل دریچه قلبی متولد می شوند، 
به این معنی که قلبشان باید سخت تر از دیگران کار کند. 
این مشکل مادرزادی اغلب در دوران جوانی خود را نشان 
می دهد. درحالی که افراد دارای 60 سال سن و بیشتر، اغلب 

مشکل آریتمی دارند. مشکل دریچه قلبی می تواند موجب 
محدود شدن خون رسانی و در نتیجه تجربه حالت سبکی سر 
و سرگیجه، به خصوص در هنگام ورزش، را به دنبال داشته 
باشد. درحالی که افراد دارای 60 سال سن و بیشتر، اغلب 
مشکل آریتمی دارند. مشکل دریچه قلبی می تواند موجب 
محدود شدن خون رسانی و در نتیجه تجربه حالت سبکی سر 
و سرگیجه، به خصوص در هنگام ورزش، را به دنبال داشته 

باشد
6. عوارض جانبی دارو: بعضی داروها، مانند داروهای 
ضد درد و برخی داروهای ضد اضطراب، می توانند موجب 
این دلیل رخ  به  اتفاق  این  یا سبکی سر شوند.  سرگیجه 
می دهد که این داروها به طور مستقیم بر مغز شما تأثیر 
می گذارند یا سرعت ضربان قلب را کاهش می دهند و یا 
فشارخون خود را پایین می آورند. گاهی اوقات این علائم، 
جزئی از عوارض نه چندان شایع داروهاست و ممکن است 
پزشک ابتدا دلیل بروز آن ها در بیمار را متوجه نشود. اگر با 
مصرف این نوع داروها دچار سرگیجه و سبکی سر می شوید 
بهتر است به پزشک اجازه دهید نگاهی دوباره به داروهای 
مصرفی تان بیندازد. گاهی اوقات یک حساسیت دارویی 
مانند واکنش آلرژیک به ماده مخدر موجود در دارو می تواند 
واکنش  این  باشد.  ناگهانی  بیهوشی  یا  و  سرگیجه  دلیل 
آلرژیک از سوی سیستم ایمنی بدن موجب انبساط عروق 
و در نتیجه کاهش فشارخون می شود. هرچند این تغییر 
فشارخون است که موجب سرگیجه می شود، اما درواقع این 

حالت ناشی از یک واکنش ایمنی است.
7. قند خون پایین: اگر از یک وعده غذایی اصلی بگذرید 
حتماً گرسنگی زیاد و جدی را تجربه می کنید. به این خاطر 
که عدم مصرف غذای کافی قندخون را کاهش می دهد و 
اگر سطح خون بیش ازحد افت پیدا کند مغز سوخت کافی 
به  را  انرژی لازم  و  را دریافت نکرده  که همان گلوکز است 
دست نمی آورد و در نهایت دچار گیجی خواهید شد. اغلب 
اوقات مصرف کمی خوراکی می تواند علائم را رفع کند. 
بنابراین خوب است برای روزهای شلوغ هفته کمی تنقلات 
و شکلات فاسد نشدنی در کیف یا کشوی میزتان ذخیره 
کنید. اما اگر دچار دیابت هستید و داروی کاهش قند خون 
مصرف می نمایید، ابتلا به سرگیجه باید جدی گرفته شود، 
زیرا ممکن است نشانه افت بیش از حد قندخون باشد که 

می تواند منجر به تشنج و بی هوشی شود.
8. آنفلوانزا: آنفلوانزا، عفونت تنفسی ناشی از ویروس، 
می تواند علائم آزاردهنده ای مانند تب، دردهای عضلانی، 
اگر  اما  کند؛  ایجاد  بینی  گرفتگی  و  سردرد  گلودرد،  لرز، 
احساس سرگیجه می کنید چه؟ در این حالت افت قندخون 
و کم آبی بدن مقصر مسئله است. شاید در این شرایط میل 
زیادی به خوردن و نوشیدن نداشته باشید اما باید بدانید که 
این دو می توانند احتمال سرگیجه و علائم آنفلوانزا را کاهش 

دهند.
9. سکته مغزی: اگر احساس سبکی سر )یا سرگیجه( 
همراه با ضعف عضلانی، مشکل تکلم، بی حسی یا کرختی 
را تجربه کردید، ممکن است پشت همه این علائم سکته 
مغزی )زمانی که جریان خون به سمت مغز قطع شود( باشد 

و شما باید بلافاصله خود را به اورژانس برسانید.
سرگیجه  احساس  به  منجر  که  خون  جریان  کاهش 
می شود، می تواند به دلیل لخته شدن خون در مغز اتفاق 

بیفتد که می تواند منجر به سکته مغزی ایسکمیک شود.

چرا گاهی سرمان سبک می شود؟

9 دلیل شایع سرگیجه

 

یک استارتاپ فرانسوی در نظر دارد پرورش میوه و سبزیجات در کانتینر را به صورت 
گسترده آغاز کند.

به گزارش ایسنا و به نقل از تک کرانچ، یک استارتاپ فرانسوی، میوه و سبزیجات را در 
مناطق شهری پرورش می دهد. این استارتاپ موسوم به "اگریکول" )Agricool( که کار 

خود را با پرورش توت فرنگی آغاز کرده، بودجه ای حدود ۲۸ میلیون دلار را برای این کار 
جذب کرده است.

شاید عجیب به نظر برسد اما کانتینرها می توانند کارآیی بیشتری نسبت به روش های 
سنتی کشاورزی داشته باشند. برای مثال، می توان دما، رطوبت، طیف رنگ و مواردی از 
این دست را در کانتینر کنترل کرد. اگریکول در کانتینرها، لامپ های LED را جایگزین 

خورشید کرده است.
با استفاده از این روش، می توان توت فرنگی را در هر فصلی از سال پرورش داد و برای 
فرستادن کانتینر به فضا آب را ذخیره کرد. همچنین در حمل و نقل نیز صرفه جویی 
می شود. روش این استارتاپ، امکان پرورش توت فرنگی را بدون استفاده از آفت کش و 
یا دستکاری ژنتیکی فراهم می کند. امکان خرید این توت فرنگی ها در حال حاضر، در 

فروشگاه های "مونوپریکس")Monoprix( پاریس فراهم است.
اگریکول در نظر دارد تا سال ۲0۲1، کار خود را با 100 کانتینر در پاریس و دوبی آغاز 
کند. به همین دلیل قصد دارد حدود ۲00 نفر را تا سال ۲0۲1 به کار بگیرد و تولید میوه 

و سبزیجات خود را گسترش دهد.
این استارتاپ، کار خود را پیش از این آغاز کرده اما اکنون با بودجه بیشتری آن را ادامه 
می دهد. گسترش این کانتینرها برای پرورش میوه و سبزیجات، امکان ارائه محصولات 

بدون انتشار گازهای گلخانه ای را فراهم خواهد کرد.

یک شرکت انگلیسی، نوعی پوتین هوشمند طراحی کرده که می تواند به کاربران در 
سوارکاری مطمئن کمک کند.

به گزارش ایسنا و به نقل از گیزمگ، هنگام سوارکاری، مهم است که پاشنه های سوارکار به 
سمت پایین باشند. اگر پاشنه ها بالا بروند، کنترل سوارکار کمتر می شود. شاید یادگرفتن این 
 Gallop("کار برای سوارکاران دشوار باشد اما یک شرکت انگلیسی موسوم به "گالوپ اکوئین
Equine(، نوعی پوتین هوشمند مجهز به حسگر طراحی کرده است که قابلیت اتصال به 

بلوتوث را دارد و می تواند این مشکل را برطرف کند.
این پوتین که ظاهر آن کاملا به پوتین های معمولی شباهت دارد، دست دوز و از جنس چرم 
گوساله است. زیر کفی هر پوتین، یک واحد اندازه گیری داخلی تعبیه شده تا حرکت بالاتر 
پاشنه نسبت به انگشتان پا را تشخیص دهد. سپس، سوارکار از طریق یک مبدل داخلی که 

لرزش ملایمی دارد، از این موضوع آگاه می شود.
 iOS کاربران می توانند با کمک اپلیکیشنی که قابل نصب روی نرم افزارهای اندروید یا
است، پیشرفت خود را دنبال کنند و برای بهبود آموزش، نحوه قرار گرفتن پای خود را ببینند. 
سوارکاران می توانند این اپلیکیشن را برای زمان بندی لرزش مبدل داخلی نیز به کار ببرند تا 

لرزش مکرر، مزاحمتی برایشان ایجاد نکند.
باتری هر پوتین، با یک پورت USB که در کف آن قرار گرفته قابل شارژ است و هر بار شارژ 

کردن آن، یک سوارکاری 10 ساعته را تضمین می کند.
"ماریا سنف")Maria Senf( و "یوکاریو ماتوس")Eucario Matos(، بنیانگذاران شرکت 
گالوپ اکوئین سعی دارند تولید پوتین هوشمند را با همکاری یکی از شعبه های کیک استارتر 

آغاز کنند.هزینه تخمین زده شده برای هر جفت پوتین هوشمند، 1000 دلار است

مهندسان موفق شده اند طی ۲۸ سال برج پیزا را ۴۵ 
سانتی متر صاف تر کنند. آنها برای این منظور لوله هایی زیر 

زمین کار گذاشته اند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دیلی میل، برج کج 
پیزا از ۲۸ سال قبل تاکنون حدود ۴۵ سانتی متر صاف تر 

شده است.
 به گفته مهندسان سال ها طول می کشد تا این بنای 
تاریخی ایتالیایی صافتر شود اما هیچ گاه به طور کامل صاف 

نخواهد شد.
درهمین راستا مهندسان با احتیاط زمین را حفر کرده و 

لوله هایی زیر زمین کارگذاشته اند تا از کج شدن و ویرانی آن 
جلوگیری کنند. این برج از ژانویه 1990 میلادی به مدت 

11 سال به دلایل ایمنی عمومی تعطیل بود.
مسئولیت  که   OPA سازمان  فنی  مدیر  سلا  رابرت 
نگهداری برج را برعهده داشت، می گوید: با کمک این 
سیستم ما توانستیم نیم درجه از کج شدن برج کمتر کنیم. 
برج همچنان در حال صاف شدن است و سال های زیادی 

طول می کشد تا این روند متوقف شود.
نظریه های مختلف نشان می دهد این برج ۵۷ متری پس 

از ساخت، در خاک فرو رفته است.

دلیل این روند نیز طراحی نامناسب بود. به عبارت دیگر 
فونداسیون برج فقط ۳ متر عمق داشت و روی خاک ضعیف 

و بی ثبات بنا شده بود.
فعالیت  مهندسان  میلادی   1990 سال  از  هرحال  به 

نجات برج را به مدت 11 سال ادامه دادند.
 به گفته نانزینت اسکوگیا از دانشگاه پیزا تا سال ۲001برج 
حدود ۴1 سانتی متر صاف تر شد.  از ۲001 تاکنون این 

روند ادامه داشته و برج  ۴ سانتی متر صاف تر شده است.
مهندسان برای درک حرکت این برج 1۴۵00 تنی گاهی 

اوقات هر ساعت اندازه گیری هایی انجام می دادند.

پرورش میوه در کانتینر با بودجه ۲۸ میلیون دلاری

سوارکاری ایمن با کمک پوتین هوشمند

برج پیزا صاف تر شده است!

ساخت شهرهای مجازی جدید با کمک 
هوش مصنوعی

پژوهشگران آمریکایی سعی دارند با آموزش سیستم های هوش مصنوعی، هزینه های 
ساخت شهرهای مجازی را کاهش دهند.

به گزارش ایسنا و به نقل از گیزمگ، هنرمندان برای تاثیرگذار بودن جهان مجازی باید 
ساختمان، صخره، درخت و اشیای دیگر را در آن قرار دهند. ایجاد و قرار دادن سریع این 
اشیا، به زمان و هزینه زیادی نیاز دارد اما پژوهشگران شرکت آمریکایی "انویدیا" )Nvidia( با 
آموزش شبکه های عصبی در ویدئوی واقعی، سیستم های هوش مصنوعی را برای تولید و 

توضیح شهرهای مجازی آماده کرده اند.
با  باید  که  قدیمی  مصنوعی  هوش  الگوریتم های  برخلاف  عصبی  شبکه های 
دستورالعمل های خاصی برنامه ریزی می شدند، بیشتر به مغزهای ارگانیک شباهت دارند 
که یادگیری آنها به مرور زمان و براساس تجربه صورت می گیرد. این تجربه را می توان مانند 
یک مجموعه بزرگ داده به سیستم تزریق کرد و سپس، قوانین را برای تولید مفاهیم به کار 
برد. در سال های اخیر، از اینگونه سیستم ها برای به کار بردن سبک ها یا ویدئوهای هنری 
گوناگون استفاده شده است. در این روش، از تصاویر مبتنی بر پیش بینی در مورد رخداد 

بعدی استفاده می شود و قاب هایی برای ساخت کلیپ با تصویر آهسته به کار می روند.
این گروه پژوهشی، از یک چارچوب یادگیری عمیق "پای تورچ" )PyTorch( استفاده 
کرد و سیستم هوش مصنوعی را با هزاران ویدئوی شهر مجازی و مجموعه داده ها آموزش 
داد. پژوهشگران، پایه های یک شهر مجازی را با استفاده از "موتور بازی سازی آن ریل ۴" 
)Unreal Engine ۴( به وجود آوردند و طرح کلی و جایگاه اشیایی مانند ساختمان ها، 
درختان و خودروها را مشخص کردند. سپس شبکه عصبی براساس آموزش های صورت 

گرفته از جمله جزئیات، رنگ، نور و بافت، فضاهای خالی را پر کرد.
نتیجه نهایی این فرآیند، یک جهان مجازی برای انیمیشن یا بازی های ویدئویی بود که 
با سرعتی بیش از سرعت کار هنرمندان انسان صورت گرفت. گفتنی است که می توان 
جزئیات مورد نیاز را در مراحل بعد، اضافه، حذف یا اصلاح کرد. این روش برای حذف 
عناصر خلاق انسانی از فرآیند مورد نظر طراحی نشده بلکه هدف از طراحی آن، سرعت 

بخشیدن به جنبه های خاص فرآیند است.
"برایان کاتانزارو")Bryan Catanzaro(، پژوهشگر ارشد این پروژه گفت: شبکه های 
عصبی، روش ایجاد گرافیک ها را تغییر می دهند. یکی از موانع اصلی که طراحان 
دور  بازی،  برای  مجازی  جهان  مفاهیم  ایجاد  بالای  هزینه  هستند،  روبه رو  آن  با 
حضوری)Telepresence( یا کاربردهای دیگر است. روش ما به هنرمندان و طراحان امکان 
می دهد جهان های مجازی را با استفاده از هوش مصنوعی و با هزینه پایین تر ابداع کنند.

علت درد دست راست چیست؟
درد در نواحی دست راست، شانه و یا کتف از جمله دردهایی به شمار می روند که 
اگرچه کمتر از مثلًا سردرد و مانند آن به سراغ آدم می آیند، اما وقتی گرفتارتان می کنند 

گاهی امان و تحمل را نیز می گیرند.
دردهایی که هم در دست و هم در گردن و کتف احساس می شوند در بسیاری اوقات 
به علت تحریک اعصاب در ناحیه گردن و شانه به وجود میایند. از بین مهره های گردن 
ریشه های عصبی خارج می شوند که بلافاصله بعد از خروج از مهره ها با اتصال به 
یکدیگر یک شبکه عصبی به نام شبکه بازویی یا براکیال را تشکیل می دهند. از این شبکه 

اعصابی خارج می شوند که حس و حرکت کل اندام فوقانی را کنترل می کنند
شایع ترین علل تحریک اعصاب اندام فوقانی که موجب درد گردن و دست می شوند 

هرنی یا فتق دیسک بین مهره ای گردنی و مشکلات شبکه بازویی است.
گاهی اوقات ریشه های عصبی که از بین مهره های گردنی خارج می شوند به توسط 
دیسک بین مهره ای که جابجا شده است فشرده شده و این فشار موجب تحریک عصب 

و به دنبال آن احساس درد در گردن و دست می شود.
در موارد دیگری ممکن است بعضی اعصاب دست در ناحیه شبکه بازویی تحت فشار 
قرار گیرند. شایع ترین علت فشار به اعصاب شبکه بازویی وجود دنده گردنی و یا فشار 

عضلات ناحیه گردن به این اعصاب است.
فشار به اعصاب شبکه بازویی می تواند با تحریک اعصاب دست موجب احساس درد 
و ناراحتی در گردن، شانه و دست شود. درمان این بیماری در غالب اوقات با استفاده از 
روش های غیر جراحی است و مهم ترین عامل کمک کننده به درمان انجام نرمش های 
خاص برای تقویت عضلات گردن و شانه و افزایش قابلیت انعطاف آن ها است. درمان 
این بیماری نیازمند همکاری متقابل و نزدیک بین بیمار و پزشک و صبر و حوصله است. 
به همین علت است که بسیاری از بیماران درمان خود را قدری مشکل میابند. این 

بیماری بندرت نیاز به درمان جراحی دارد.
*احساس درد در دست راست

از روش های  و استفاده  و معاینه وی  بیمار  به اظهارات  توجه  با  پزشک متخصص 
تصویربرداری و مطالعه نوار عصبی بیمار می تواند نوع ضایعه را مشخص کرده و متناسب 

با تشخیص داده شده درمان مناسب را برای بیمار انجام دهد.
*درمان درد دست

درمان درد دست بستگی به محل و شدت آسیب دیدگی دارد. ولی در اینجا چند مورد 
یادآوری می شود. دست را راحت بگذارید. اگر درد دست شدید نیست و تغییری در آن 
مشاهده نمی شود، آسان ترین درمان، یعنی استراحت، را انجام دهید. چند روز دستتان 
را از انجام فعالیت معاف کنید. کار دست را کم کنید. اگر استراحت مطلق برای دستتان 
امکان ندارد و باید کار کند، مقدار فعالیتش را نصف کنید و در فاصله ی آن چند بار به آن 
استراحت دهید. کار کردن افراد تا حدی که فعالیت آن ها باعث ایجاد درد نشود اشکالی 
ندارد، اما کار کردن آن ها با درد زیاد غیرعاقلانه است. درد یک علامت هشداردهنده 
است. دست را بالا بگیرید. در هنگام استراحت، دست را تا حد سینه بالا بیاورید. مثلًا 
وقتی دراز کشیده اید، آن را روی یک یا دو بالش نرم بگذارید. دست را خنک کنید. یک 
قطعه یخ را بر روی ناحیه ی دردناک بمالید تا پوست نسبت به آن بی حس شود، البته 
نه بیشتر از چهار دقیقه. مواظب باشید رنگ دست سفید یا آبی نشود. یا یک بسته ی 
شیمیائی آماده ی "خنک کننده سریع" را در یک حوله پیچیده و آن را تا ۲0 دقیقه بر 
روی دست بگذارید. هر 10 دقیقه یک بار پوست را کنترل کنید. مسکن بخورید. در 
صورت لزوم، از داروهای ضددرد مجاز، با رعایت دستورات آن، استفاده کنید. به پزشک 
خبر دهید. اگر با همه ی این کارها هنوز درد دارید، به پزشکتان اطلاع دهید. درمان های 
بیشتر ممکن است شامل استفاده از کورتیزون برای کاهش ورم، گچ گرفتن، و در موارد 

شدیدتر انجام عمل جراحی برای تصحیح اختلال درونی بدن باشد.

اگرچه داروهای شیمی درمانی جان بسیاری از افراد را 
نجات می دهند اما به طور بالقوه برای داروسازان و سایر 
کارکنان مراکز بهداشتی که با این داروها سر و کار دارند، 

خطرناک هستند.
از مدگجت، "سیستم های  نقل  به  و  ایسنا  به گزارش 
از  انتقال ایمن داروها  انتقال دارو")CSTD( برای  بسته  
انتشار آلایندگی سمی  به ظرف دیگر بدون  یک ظرف 
آنها استفاده می شوند. داشتن یک سیستم CSTD قابل 
اعتماد برای هر شرکت دارویی یا مرکز پزشکی که داروهای 

بالقوه سمی تولید می کنند، بسیار ضروری است.
کننده  تولید  شرکت  یک  که   "Equashield"شرکت
 Equashield" نام  به  دستگاهی  اخیرا  است،   "CSTD"
Pro" را توسعه داده است که دستگاه مذکور با سیستم 
خاصی که دارد قادر به ترکیب کردن داروها است. دستگاه 
و  اتوماسیون   ،CSTD فناوری  از   "Equashield Pro"
تشخیص تصویر برای پردازش سریع تر و دقیق تر فرایند 

تولید دارو استفاده می کند.
و  موسس   )Marino Kriheli("کریهلی "مارینو 
دستگاههای  گفت:   "Equashield" شرکت  مدیرعامل 
داروسازان  از  محافظت  برای  ابتدا  از  ما  شرکت   CSTD
خطرناک)شیمی  شیمیایی  مواد  ترکیب  در  بیمارستان 
درمانی( و جلوگیری از به خطر افتادن جان آنها و آلوده 
هم  محبوبی  بسیار  دستگاه  و  بود  شده  طراحی  شدن 
دستگاههای  برخلاف   Equashield Pro است.  و  بوده 
است  اتوماتیک  دارویی  ترکیبی  سیستم  یک   CSTD
که به طور خاص برای تسهیل پذیرش آسان و مقرون به 
بیمارستان طراحی شده است.  اتوماسیون در  از  صرفه 
این دستگاهها با سیستم های به خصوصی که دارد قادر 
به حفاظت بسیار زیاد از کارکنان مراقبت مراکز بهداشتی 

هنگام تولید داروهای خطرناک است.
کننده  ترکیب  ربات  تنها    Equashield Pro دستگاه 
دارو است که تاکنون ساخته شده است. ادغام CSTD با 

سیستم تشخیص تصویر باعث شده عملکرد این دستگاه 
به طور چشمگیری افزایش پیدا کند. از آنجا که اندازه این 
سیستم تقریبا کوچک است می توان از آن در بیمارستان ها 

و مراکز بهداشتی نسبتا کوچک نیز استفاده کرد.

ربات ها به جنگ داروهای سمی می روند



چهار شنبه -چهاردهم آذر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64701
اجتماعی

قم با وجود کارکرد ملی و بین المللی در زائرپذیری، 
بر محروم  میراث دار ایستگاه قطاری است که علاوه 
از امکانات خدماتی؛ تاریکی و کم عرض بودن  بودن 
مسیر دسترسی به آن باعث بوجود آمدن مشکلاتی برای 

مسافران شده است.
ایستگاه قطار محمدیه در سال 1378 با هدف کاهش 
تردد قطارها، از داخل شهر قم به محور جنت آباد که 
جاده ای روستایی در بخش مرکزی استان می باشد، 
منتقل شد؛ این ایستگاه حدود 13 کیلومتر از آزادراه 
قدیم قم - کاشان و 20 کیلومتر از شهر قم فاصله دارد 
و محور آن به اندازه ای باریک است که 2 خودرو سواری 
طور  به  توانند  نمی  محور،  این  در  شد  و  آمد  هنگام 

همزمان از کنار هم عبور کنند.
ایستگاه محمدیه علاوه بر قرار گرفتن در خارج از شهر 
و کم عرض بودن مسیر دسترسی به آن، از روشنایی 
لازم برخوردار نیست و برای تردد مسافران مناسب نمی 
باشد، به ویژه در نیمه های شب، مسافرانی که قصد 
دارند از داخل شهر به ایستگاه و یا از ایستگاه به داخل 
شهر آمد و شد داشته باشند، ممکن است با خطرهایی 
مواجه شوند. از زمانی که ایستگاه راه آهن محمدیه به 
برای ساماندهی  اقدامی  از شهر منتقل شده،  خارج 
و رفع مشکلات آن انجام نشده است و اکنون که 19 
همچنان  مشکلات  این  گذرد،  می  زمان  آن  از  سال 
پابرجاست. از سوی دیگر استان قم هر سال پذیرای 
بیش از 20 میلیون زائر داخلی و خارجی است و قطار 
ظرفیت مناسبی برای جابه جایی بخشی از این مسافران 
به  در رسیدگی  امر  توجهی مسئولان  بی  ولی  است؛ 
کمبودهای ایستگاه محمدیه، مانع اقبال عموم مردم در 

استفاده از این ظرفیت شده است.
* دستگاه های مسئول مسیر ایستگاه محمدیه قم 

را ساماندهی نمی کنند
مدیرکل راه آهن قم در این زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: 
مسیر دسترسی به ایستگاه قطار محمدیه قم با مشکلات 
زیادی مواجه است و دستگاه های مسئول استان به این 

مسائل رسیدگی نمی کنند.
محسن اعتماد با اشاره به بی توجهی دستگاه های 
سمت  به  آباد  جنت  محور  مشکل  حل  برای  ذیربط 
ایستگاه محمدیه، افزود: اداره کل راه و شهرسازی باید 
آسفالت و شرکت برق نیز روشنایی این محور را تامین 
نماید. وی با بیان این که نبود اعتبار دلیل دستگاه ها 
در بی توجهی به وضعیت ایستگاه محمدیه است، بیان 
کرد: راه آهن نیز با مشکلات عدیده ای مواجه است، 
برای  ریال  میلیارد  از 30  بیش  سال  مدت 2  در  ولی 
ساماندهی این ایستگاه از اعتبارات راه آهن هزینه شده 
است و باز هم حاضریم هزینه کنیم. وی تصریح کرد: 
مسیر دسترسی به ایستگاه محمدیه، غیراستاندارد می 
باشد و این محور به اندازه ای باریک است که 2 خودرو به 
سختی می توانند از کنار هم عبور نمایند، دست اندازها 
و افتادگی های این محور نیز از دیگر مشکلات آن است. 
به گفته اعتماد، نبود روشنایی در مسیر دسترسی، این 
ایستگاه را از نظر امنیتی با مشکلات زیادی مواجه نموده 
است. وی با انتقاد از سرویس دهی نامناسب شرکت 
اتوبوسرانی به مسافران این ایستگاه، اضافه کرد: راه آهن 
وظیفه جابه جایی مسافران را ندارد و شرکت اتوبوسرانی 

نیز گاهی به بهانه کم بودن مسافر سرویس دهی نمی 
کند. وی ادامه داد: برخی روزها شرکت اتوبوسرانی به 
طور کامل از سرویس دهی خودداری می کند و این 
مساله مردم را ناراضی و سرگردان نموده است. مدیرکل 
راه آهن قم با تاکید بر این که باید رفت و آمد مردم تسهیل 
شود، خاطرنشان کرد: حتی برای استقرار تاکسی در 
نیز صورت گرفته است و  ایستگاه محمدیه جانمایی 
منتظر اقدام شهرداری در این زمینه هستیم. وی تاکید 
کرد: مشکلات ایستگاه محمدیه در شورای تامین استان 
بیان شده، این مشکلات را به مسئولان یادآور شده ایم 
و رفع مشکلات این ایستگاه باید در اولویت دستگاه 
های ذیربط قرار بگیرد. وی با بیان این که هرگونه خروج 
ایستگاه راه آهن از داخل به بیرون شهر فاجعه اجتماعی 
به همراه دارد، بیان کرد: وقتی زیرساخت خوب داخل 
به  راهبردی  ایستگاه  باید چنین  شهر مهیاست، چرا 
خارج از شهر منتقل شود. اعتماد تاکید کرد: ایستگاه 
محمدیه آیینه عبرت برای همه است تا به فکر انتقال راه 

آهن به خارج از شهر نباشد.
وی گفت: روزانه 26 رام قطار مسافری رفت و برگشت 
یزد،  کرمان،  زاهدان،  جمله  از  مختلف  شهرهای  به 
ایستگاه  از  شیراز  و  بندرعباس  سیرجان،  کاشان، 
محمدیه تردد می کند و روزانه بیش از 400 مسافر در 

این ایستگاه پیاده می شوند.
خدمات  محدوده  از  خارج  آباد  جنت  محور   *

شهری است
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق در گفت و گو با 
ایرنا، افزود: محور جنت آباد خارج از محدوده خدمات 
شهری است و روشنایی این محور وظیفه شرکت برق 
ایجاد  کرد:  اضافه  پنجه  آهنین  مهدی  باشد.  نمی 
روشنایی محور جنت آباد به دلیل قرار گرفتن در خارج 
از محدوده شهری، برعهده اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای می باشد. وی ادامه داد: اگر ایستگاه راه 
آهن محمدیه در داخل محدوده خدمات شهری واقع 

شده بود، تامین روشنایی آن برعهده شرکت برق بود.
و  راه  وظایف  از  آباد  جنت  محور  احداث   *

شهرسازی است
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای قم در گفت و گو با ایرنا، افزود: برای تعریض محور 
جنت آباد باید زمین های کشاورزی آزادسازی شود که 

این امر نیاز به اعتبار دارد.
برای  آباد  جنت  محور  کرد:  اضافه  سلیمیان  اکبر 

تعریض نیاز به احداث دارد که احداث جاده از وظایف 
اداره کل راه و شهرسازی است. وی ادامه داد: در عین 
اعتبار لازم  و  انجام نشود  آزادسازی  زمانی که  تا  حال 

تخصیص نیابد، امکان ساماندهی وجود ندارد.
وی با بیان این که مسیر دسترسی به ایستگاه راه آهن 
محمدیه اختصاص به اداره کل راه آهن دارد، گفت: 
از سوی دیگر باید در کمیسیون ایمنی راه ها مطرح 
شود که آیا فاصله ایستگاه راه آهن با جاده اختصاصی 

استاندارد و ایمنی را دارد یا نه؟
انتظار  در  آباد  جنت   - قم  محور  ساماندهی   *

تخصیص بودجه است 
معاون مهندسی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی 
قم نیز به خبرنگار ایرنا گفت: تعریض، روکش آسفالت 
و روشنایی محور قم - جنت آباد که مسیر دسترسی 
به ایستگاه راه آهن محمدیه می باشد، در انتظار ابلاغ 
و تخصیص بودجه است.  عباس فراهانی افزود: جاده 
جنت آباد محوری روستایی است و اهالی سه روستا از 
جمله روستاهای حسین آباد میش مست و جنت آباد از 
این مسیر استفاده می کنند.  وی اضافه کرد: تعریض 
و روکش آسفالت این محور از وظایف 2 اداره کل راه و 
شهرسازی و راهداری و حمل و نقل جاده ای می باشد 
که قول های مساعدی برای تامین اعتبار در راستای 
بهبود مسیر، آسفالت و روشنایی این محور داده شده 
است.  وی خاطرنشان کرد: این محور تا روستای حسین 
آباد میش مست به طول 13 کیلومتر می باشد، که در 
سال های گذشته با هدف بهره مندی راه آهن و کاهش 
حوادث جاده ای تعریض و روشنایی آن نیز انجام شده 
است.  فراهانی با بیان این که 2 کیلومتر از این مسیر، 
محور اختصاصی ایستگاه راه آهن محمدیه است، اضافه 
کرد: این مسیر برای بهره برداری و دسترسی مسافرانی 
و  کنند  می  استفاده  ریلی  نقل  و  حمل  از  که  است 
امیدواریم با تامین اعتبار مورد نیاز محدوده مورد نظر، از 
وضعیت خوبی برخوردار شود.  وی با اشاره به این که 
مسیر 2 کیلومتری به سمت ایستگاه راه آهن محمدیه 
نیاز به تعریض دارد، گفت: اگر طول این مسیر تملک 
شود، علاوه بر تعریض، امکان روشنایی آن فراهم می 

شود که در حال پیگیری تامین اعتبار آن هستیم. 
معاون اداره کل راه و شهرسازی قم افزود: در صورتی 
که تامین اعتبار لازم انجام شود، با توجه به شرح وظایف 
هر یک از اداره های راه و شهرسازی و راهداری و حمل و 

نقل جاده ای، این طرح اجرایی خواهد شد. 

سرپرست استاندار قم: 

موانع راه اندازی نمایشگاه دائمی فرش قم 
برطرف شود 

سرپرست استانداری قم گفت: باید هر چه سریعتر موانع راه اندازی نمایشگاه دائمی 
فرش استان با استفاده از ظرفیت نمایندگان قم درمجلس شورای اسلامی برطرف شود. 

سید محمدرضا هاشمی روز سه شنبه در آیین افتتاحیه پانزدهمین نمایشگاه فرش 
دستباف قم در فرهنگسرای جوان این استان، با تاکید بر ضرورت ایجاد کارگروهی برای 
راه اندازی نمایشگاه دائمی فرش افزود: قول می دهیم تمام مشکلات داخل استانی 
راه  با برشمردن مزایای  با سرعت برطرف شود. وی  این نمایشگاه  اندازی  راه  پیرامون 
اندازی نمایشگاه دائمی فرش قم گفت: آزادی مشتریان در انتخاب، دسترسی راحت به 
فرش های دستباف، حذف واسطه ها، کاهش هزینه ها، ایجاد مکانی مورد اعتماد برای 
خریداران، امکان مقایسه قیمت ها و افزایش جذب مشتری از مزایای این نمایشگاه است 
که در حوزه اقتصادی قم نقش تعیین کننده ای دارد. طرح احداث نمایشگاه دائمی فرش 
قم نزدیک عوارضی آزادراه قم - تهران با توجه به حضور سالانه 20 میلیون گردشگر در این 
استان، در زمینی به مساحت 10 هکتار مصوبه هیات دولت وقت در سال 1389 است که 
در سال های 90 تا 94 مبلغ 86 هزار و 520 میلیون ریال برای ساخت آن اختصاص یافت. 
این طرح تاکنون 90 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و تلاش ها برای تکمیل ساختمان، 

محوطه سازی و انشعاب های آن برای بهره برداری در دهه فجر سال جاری ادامه دارد.
* ظرفیت فرش قم به کشور معرفی شود

سرپرست استانداری قم در ادامه از جمله الزامات تحق اقتصاد مقاومتی را کاهش وابستگی 
به نفت و مردمی کردن اقصاد دانست و گفت: فرش و فرش دستباف از جمله حوزه هایی 
است که به دلیل فعال بودن 2.5 میلیون تن در این صنعت، جایگاه مهمی در تحقق اقتصاد 
مقاومتی دارد. هاشمی، آلایندگی صنایع را از جمله دغدغه های توسعه صنعتی در استان 
ها دانست و گفت: فرش دستباف از جمله صنایعی است که هیچگونه آلایندگی نداشته و 
بدون احتیاج به توسعه زیرساخت ها می توان اشتغال در این صنعت ایجاد کرد. وی با تاکید 
بر اینکه قم در کنار تمام ظرفیت های مذهبی، موقعیت جغرافیایی و جایگاه ویژه علمی در 
کشور دارای ظرفیت های مهم هنری به ویژه هنر فرش دستباف است اظهار داشت: 45 
درصد فرش های دستباف موجود در نمایشگاه های فرش تهران متعلق به قم است که این 
نشان از ظرفیت های فرش این استان دارد. وی ادامه داد: کل ارزش صادرات فرش کشور 
در سال گذشته 420 میلیون دلار بوده است که سهم فرش قم از این صادرات 70 میلیون 
دلار بوده، ضمن اینکه 10 درصد اشتغال در این استان مربوط به حوزه فرش دستباف است. 
وی همچنین گفت: برنامه ریزی برای برگزاری نمایشگاه فرش کشور در قم می تواند نقش 

صنعت فرش این استان را در کشور به نمایش گذاشته و موجب تحول در این زمینه شود.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد
توقیف بیش از 3 میلیارد ریال لوازم التحریر قاچاق 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم از کشف محموله 3 میلیارد و 820 
میلیون ریال لوازم التحریر قاچاق در قم خبر داد. 

 سرهنگ احمد کرمی در تشریح این خبر، اظهار داشت: در پی اخبار واصله مبنی بر 
اینکه راننده یک دستگاه کامیون کشنده قصد دارد محموله لوازم التحریر قاچاق را از یک 
استان غربی و با عبور از محور مواصلاتی استان قم به تهران منتقل کند، بلافاصله موضوع 
در دستور کار مأموران آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: با هماهنگی مقام قضائی، 
کارآگاهان به محل های مورد نظر اعزام و پس از کنترل تردد خودروهای عبوری، کامیون 
مورد نظر را شناسایی و متوقف کردند. رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم 
افزود: راننده کامیون اذعان داشت خودرو حامل لوازم التحریر بوده که از گمرک به مقصد 
تهران در حرکت است بر همین اساس وی، یک فقره بارنامه انواع لوازم التحریر، یک برگ 
تصویر پروانه حمل کالا و تصویر یک برگ توزین را به کارآگاهان ارائه کرد. سرهنگ کرمی 
خاطرنشان کرد: با راهنمایی راننده صاحب کالا شناسایی و با حضور وی کانتینر تخلیه 
شده و سپس با شمارش کالاها و ارسال نمونه به گمرک قم، کارشناسان اعلام کردند بخشی 
از کالا حدود 3 میلیارد و 820 میلیون ریال با اسناد ابرازی مطابقت ندارد. رئیس پلیس 
آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: سرانجام متهمان به همراه پرونده متشکله 

تحویل مرجع قضائی استان شدند.
*وسوسه سرقت پس از پرداخت مهریه 120 سکه طلا

رئیس پلیس آگاهی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود  با اشاره به دستگیری 4 
نفر سارق منزل در قم، گفت: متهم ردیف اول پس از جدایی از همسر خود و پرداخت 120 
سکه طلا به عنوان مهریه قصد داشت با همراهی دوستانش سکه های پرداختی را سرقت 
کند.  وی  اظهارداشت: در پی وقوع یک فقره سرقت طلا از منزلی در قم، موضوع در دستور 
کار مأموران پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم قرار گرفت. وی گفت: سارقان 
با ورود به منزل مذکور، مقداری طلا شامل 4 حلقه النگو، یک جفت گوشواره، 2 حلقه 
انگشتر و یک زنجیر پلاک را سرقت کرده که در ادامه پس از بررسی محل سرقت و همچنین 
بررسی جغرافیای جرم توسط کارآگاهان، 4 نفر در این رابطه شناسایی و با هماهنگی مقام 
قضائی استان دستگیر شدند. سرهنگ کرمی گفت: در ادامه طی تحقیقات صورت گرفته 
مشخص شد، متهم ردیف اول پس از جدایی از همسر خود و پرداخت 120سکه طلا به 
عنوان مهریه قصد داشت با همراهی دوستانش سکه های پرداختی را سرقت کند. رئیس 
پلیس آگاهی استان قم افزود: نهایتاً متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس فتا استان قم  خبرداد
دستگیری کلاهبرداران اینترنتی فروش دارو تقلبی 

رئیس پلیس فتا استان قم با تاکید بر این که خرید و فروش هر گونه اقلام دارویی در فضای 
مجازی غیر قانونی است، گفت: در راستای سالم سازی محیط فضای مجازی پلیس فتا 
استان قم همگام با پلیس فتا ناجا و سایر کشورها اقدام به اجرای طرح پانجیا )شناسایی 
سایت ها، وبلاگ ها و صفحاتی که مبادرت به تبلیغات و فروش دارو و تجهیزات پزشکی( 
می نماید.   سرهنگ "علی موالی" در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، با اعلام خبر 
فوق، اظهارداشت: در طرح پانجیا که هر سال در اکثر کشورهای دنیا به منظور شناسایی و 
برخورد با سایت ها، وبلاگ ها و کانال های فروش داروهای غیرمجاز انجام می شود، چندین 
پرونده قضائی در این رابطه در استان تشکیل شده است. وی افزود: در سال جاری نیز با 
اجرای طرح پانجیا 11، افرادی که در فضای مجازی از قبیل وب سایت¬ها، وبلاگ¬ها 
و شبکه های اجتماعی که به فروش داروهای غیرمجاز در فضای مجازی مشغول بودند، 
شناسایی و در نهایت تعداد 10 نفر شناسایی و برای آن ها پرونده تشکیل و به مراجع قضائی 
ارسال شده است. رئیس پلیس فتا استان قم به هموطنان گرامی توصیه کرد:  با توجه 
به اینکه عمده این داروها، داروهای ترک اعتیاد و کاهش وزن و لاغری است شهروندان 
دقت داشته باشند برای دریافت هر گونه خدمات پزشکی به مراکز درمانی و پزشکان معتبر 
مراجعه و نیازهای دارویی و پزشکی خود را از داروخانه های مجاز در سطح شهر تهیه کنند. 
سرهنگ موالی در ادامه از کاربران خواست، در صورت مشاهده خرید و فروش هر نوع 
دارو در فضاهای مجازی، از طریق سایت پلیس فتا به نشانی www.cyberpolice.ir بخش 
گزارشات مردمی آن را ثبت کرده و همچنین از آخرین رویدادها از جمله اخبار و حوادث 

سایبری مطلع شوند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم  خبرداد

دستگیری سارقان سیم و کابل های برق قم و 
شهر کهک

فرمانده انتظامی شهرستان قم با اشاره به انهدام دو باند سرقت سیم و کابل های برق 
شهرهای قم و کهک، گفت: در این رابطه 6 نفر دستگیر و 15 فقره سرقت کشف شد. 

 سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت سیم و 
کابل برق در قم،  موضوع در دستور کار مأموران پاسگاه انتظامی کهک قرار گرفت.

به گفته وی، در ادامه با انجام اقدامات پلیسی، فردی سابقه دار و مجرم حرفه ای در زمینه 
سرقت شناسایی و دستگیر شد. فرمانده انتظامی شهرستان قم با اشاره به کشف قیچی 
مخصوص بریدن کابل برق از متهم، افزود: وی در تحقیقات صورت گرفته به 10 فقره 
سرقت اعتراف و اذعان کرد، شب ها پس از استعمال موادمخدر شیشه با پوشیدن لباس 
یکی از سازمان های خدماتی استان اقدام به سرقت کابل برق از نقاط مختلف استان قم 
کرده که در ادامه همدست وی و یک نفر مالخر نیز شناسایی و دستگیر شدند. سرهنگ 
جعفریان در ادامه سخنان خود، با اشاره به انهدام یک باند سرقت سیم و کابل برق در شهر 
کهک، گفت: در این پرونده نیز 3 نفر از سرنشین یک دستگاه خودرو پژو پارس که اقدام 
به سرقت سیم و کابل برق می کردند شناسایی، دستگیر و در تحقیقات به 5 فقره سرقت 
اعتراف کردند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: سرانجام متهمان به همراه پرونده 

متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

رئیس اداره امور بین  الملل حرم کریمه اهل  بیت)س(:

75 هزار زائر بین  المللی مهمان حرم 
حضرت معصومه شدند 

رئیس اداره امور بین  الملل حرم کریمه اهل  بیت)س( گفت: از ابتدای سال جاری تا 
پایان آبانماه، 75 هزار توریست و زائر بین  المللی مهمان حرم حضرت معصومه)س( شدند. 
کمال ثریا اردکانی افزود: در این مدت 60 هزار زائر بین المللی از 48 کشور مهمان حرم 
کریمه اهل بیت)س( بودند که کشورهای آذربایجان، عراق، پاکستان، هندوستان، لبنان، 

بحرین، افغانستان و ترکیه بیشترین تعداد زائران را به خود اختصاص داده  اند.
وی اضافه کرد: همچنین حرم مطهر در این مدت میزبان بیش از 15 هزار و 500 گردشگر 

غیرمسلمان از 86 کشور بوده که 55 درصد بانوان و 45 درصد را آقایان شامل شدند.
به گفته وی، بیشترین گردشگران غیرمسلمان به ترتیب از کشورهای فرانسه، ایتالیا، 

آلمان، هلند، اسپانیا و چین بوده است.

رئیس سازمان فرش ایران در مراسم افتتاح نمایشگاه فرش دستباف قم:

صادرات فرش دستباف تا پایان سال
 افزایش می یابد

پانزدهمین نمایشگاه فرش دستباف قم، روز سه شنبه در قالب 110 غرفه طی آیینی با 
حضور فرشته دست پاک رئیس مرکز ملی فرش ایران و سید محمدرضا هاشمی سرپرست 

استانداری در محل نمایشگاه های دائمی استان گشایش یافت. 
رئیس مرکز ملی فرش ایران در این آیین گفت: در سه ماهه پایانی سال جاری با افزایش 

فروش، صادرات بسیار خوبی در حوزه فرش دستباف کشور به ثبت می رسد.
فرشته دست پاک حضور هیات های مختلف از کشورهای سراسر جهان به ایران در ماه 
های گذشته را نشان از نگاه ویژه جهان به این صنعت مهم در کشورمان دانست و افزود: 
نگرانی ما این است که نتوانیم نیاز کشورهای درخواست کننده فرش دستباف ایران را 

جبران کنیم که در این زمینه همت تمام تولیدکنندگان کشور ضروری است.
وی با اشاره به وجود برخی مشکلات در حوزه تامین مواد اولیه مورد نیاز صنعت فرش 
به ویژه فرش دستبافت، گفت: در هفته های آینده با واردات ابریشم و پشم مورد نیاز از 
طریق منطقه ویژه اقتصادی چابهار به کشور شاهد تامین بخش زیادی از مواد اولیه 
مورد نیاز صنعت فرش خواهیم بود. وی استفاده از ظرفیت های مناطق آزاد برای توسعه 
صادرات و حل مشکلات مواد اولیه صنعت فرش را مورد تاکید قرار داد و اظهار داشت: 
نمایشگاه های فرش دستباف نقش تعیین کننده ای در بازاریابی و فروش فرش در کشور 
دارد، به همین دلیل در اواسط اسفندماه امسال نمایشگاه بین الملی تولیدکنندگان فرش 
دستباف در منطقه آزاد کیش برپا می شود. دست پاک با تاکید بر اینکه نگران رقبای بین 
المللی در حوزه فرش دستباف نیستیم، تصریح کرد: فرش دستباف ایران به اعتراف تمام 
تولیدکنندگان فرش دنیا، از چنان کیفیتی برخوردار است که هیچ کشوری نمی تواند 
جای فرش این محصول را پُر کند. رئیس مرکز ملی فرش ایران با بیان اینکه 80 درصد 
فرش دستباف تولیدی کشور صادر می شود و تنها 20 درصد در داخل کشور به فروش 
می رسد تاکید کرد: باید بسترسازی لازم برای تغییر این رویه و توجه بیشتر به بازار داخلی 
برای توسعه صنعت فرش دستباف صورت گیرد. وی در ادامه با بیان اینکه فرش تنها هنر 
ماندگار و با سابقه کشور است گفت: فرش دستباف بزرگترین و باسابقه ترین هنر در ایران 
است که به صورت مردمی نسل به نسل ادامه یافته و وظیفه همه مسئولان کشور رفع موانع 
و مشکلات این صنعت مردمی است. دست پاک با تاکید بر اینکه مشکلات فرش دستباف 
با همت مسئولان و فعالان صنعت فرش قابل حل است افزود: این کالا یکی از سه کالای 
مهم صادراتی و نخستین کالای صادراتی غیرنفتی است که این موضوع جایگاه صنعت 

فرش در کشور را نشان می دهد.
رئیس مرکز ملی فرش ایران گفت: بیش از 2.5 میلیون تن در سراسر کشور در حوزه 
صنعت فرش به طور مستقیم فعالیت می کند که رونق در این صنعت می تواند بر مسائل 

مختلف اجتماعی و اقتصادی اثر گذار باشد.
*ایجاد کارگروه ویژه ای برای راه اندازی نمایشگاه دائمی فرش قم

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم در این آیین با بیان اینکه کارگروه ویژه ای برای 
راه اندازی نمایشگاه دائمی فرش قم در این استان ایجاد شده است گفت: تکمیل و راه 
اندازی نمایشگاه دائمی فرش قم به دلیل اثرگذاری آن بر بازاریابی، فروش و رونق این 

صنعت در استان، از جمله اولویت های نخست این سازمان است.
محمود سیجانی با بیان اینکه رقم صادرات فرش دستباف قم در سال 96 بالغ بر 70 
میلیون دلار بوده است، اظهار داشت: فرش دستباف از جمله صنایع مهم استان است 
که نقش مهمی در حوزه اشتغال و صادرات دارد. وی گفت: از جمله دغدغه صادرکنندگان 
فرش استان قم این است که این صادرات از طریق گمرکات استان های دیگر صورت می 
گیرد که برای رفع این دغده در حال ایجاد زیرساخت های لازم برای صادرات فرش قم از 

مبدا این استان هستیم.
سیجانی تاکید کرد: واگذاری به بخش خصوصی با اولویت واگذاری به فعالان فرش 
امیدواریم  و  این نمایشگاه در حال بررسی است  اندازی و فعال کردن  استان برای راه 
شانزدهمین نمایشگاه فرش دستباف در سال آینده در محل نمایشگاه دائمی فرش استان 
گشایش یابد. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نوسانات نرخ ارز را مانع اصلی راه 
اندازی این نمایشگاه دانست و افزود: در سال جاری با وجود محدودیت های بودجه ای، 
40 میلیارد ریال اسناد خزانه برای تکمیل و راه اندازی این نمایشگاه تخصیص داده شد و 
اگر به گرانی های ماه های اخیر برخورد نمی کردیم این نمایشگاه در شهریورماه امسال به 

بهره برداری می رسید.
وی افزود: 20 میلیارد ریال برای ایجاد زیرساخت های لازم برای امنیت این نمایشگاه 
توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت تایید و ابلاغ شد ضمن اینکه رئیس مرکز ملی فرش 

نیز قول تخصیص 10 میلیارد ریال اعتبار برای تکمیل این نمایشگاه را داده است..
طرح احداث نمایشگاه دائمی فرش قم نزدیک عوارضی آزادراه قم - تهران با توجه به 
حضور سالانه 20 میلیون گردشگر در این استان، در زمینی به مساحت 10 هکتار مصوبه 
هیات دولت وقت در سال 1389 است که در سال های 90 تا 94 مبلغ 86 هزار و 520 

میلیون ریال برای ساخت آن اختصاص یافت.
این طرح تاکنون 90 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و تلاش ها برای تکمیل ساختمان، 

محوطه سازی و انشعاب های آن برای بهره برداری در دهه فجر سال جاری ادامه دارد.
* قم به نخستین مرکز فرش ابریشم دستباف در کشور تبدیل شده است

رئیس اتحادیه صادرکنندگان فرش دستباف قم نیز در این آیین گفت: هنر قالیبافی از 
جمله هنرهای با قدمت ایرانی است که مورد توجه مورخان جهان در طول تاریخ قرار گرفته 

است به گونه ای که سابقه قالیبافی در ایران به سالها پیش از میلاد می رسد.
ابوالفضل رجبیان با بیان اینکه ممتازترین فرش های موجود در موزه های جهان متعلق 
به ایران است افزود: فرش ایرانی به عنوان کالایی هنری و صادراتی مورد توجه کشورهای 
خارجی است . وی سابقه فرش دستباف قم را نزدیک به یک قرن دانست و اظهار داشت: 
با وجود اینکه این استان سابقه کمتری نسبت به سایر استان های کشور در حوزه فرش 

دستباف دارد ولی در سال های اخیر موفقیت های زیادی را کسب کرده است.
وی افزود: قم صاحب سبک در فرش دستباف است به گونه ای که امروز این استان به 
اولین مرکز فرش ابریشم دستباف در کشور تبدیل شده است. پانزدهمین نمایشگاه فرش 
دستباف استان قم در مساحت سه هزار و 700 متر مربع با 110 غرفه در محل دائمی 
نمایشگاه های قم واقع در انتهای خیابان نواب)خاکفرج( از 13 تا 17 آذرماه از ساعت 15 
تا 21 میزبان بازدیدکنندگان است. قم مهمترین مرکز تولید فرش ابریشم دستباف کشور 
است و بیش از 90 درصد فرش دستباف تولید شده در این استان به کشورهای مختلف 
صادر می شود، سالانه به طور متوسط 40 هزار مترمربع فرش ابریشم دستباف در قم تولید 

و در سال حدود 10 میلیون دلار فرش از استان صادر می شود.

رئیس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم خبرداد

  آغاز عملیات  تعمیرو ایمن سازی پل شکوهیه 
واقع در جاده قدیم قم-تهران 

رئیس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی راهداری و حمل و نقل جاده ای استان از عملیاتی 
شدن طرح تعمیر ایمن سازی پل شکوهیه واقع در جاده قدیم قم-تهران خبر داد.

عباس شکوری عنوان کرد: در قالب اعتباری افزون بر یازده میلیارد ریال )جهت بهسازی 
شش دستگاه پل جاده ای( طرح مرمت وایمن سازی پل شکوهیه در محور قدیم قم-تهران 
عملیاتی شد. عباس شکوری رئیس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان قم ضمن اعلام خبر فوق اضافه کرد: با عنایت به اهمیت و 
نقش تقاطعی این پل که معبر اتصال شهرک صنعتی شکوهیه به جاده قدیم قم-تهران می 

باشد، طرح مرمت و ایمن سازی این پل در دستور کار قرار گرفت.
وی افزود: هزینه اجرایی این طرح از محل تخصیص اعتبار یازده میلیارد ریال مرمت و 

ایمن سازی شش پل جاده ای در استان تامین شده است.
شکوری بازه زمانی اجرا و تکمیل طرح مرمت و ایمن سازی پل شکوهیه را چهارماهه 
برآورد کرد و عنوان نمود: در صورت مساعد بودن شرایط جوی انشااله عملیات اجرایی این 
طرح از نیمه دوم آذرماه سال جاری آغاز و تا پایان سال 97 تکمیل و مورد بهره برداری 
قرار می گیرد. رئیس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای استان قم در ادامه به بخشی از اقدامات فنی که در راستای مرمت و ایمن سازی پل 
شکوهیه صورت خواهد گرفت پرداخت و عنوان کرد: تعمیر دال عرشه، محافظت از عرشه 
پل در برابر ضربه وسایل نقلیه عبوری، ارتقاء ایمنی پل با اجرای حفاظ تک شیب بتنی 
مسلح، تعمیر دیواره سنگی هدایت آب، اجرای رادیه و برید، اصلاح دریواسیون و هدایت 
آبهای سطحی، درزگیری آسفالت سطح رویه، از جمله مهمترین آیتم های فنی ملحوظ در 

راستای تعمیر و ایمن سازی این پل مهم جاده ای می باشد.
شکوری در پایان ضمن تاکید بر رعایت کامل جوانب ایمنی خواستار همکاری هرچه 

بیشتر با عوامل اجرایی پروژه توسط رانندگانی شد 

رئیس عملیات کالا وانبار های شرکت پالایش نفت اصفهان:

انبارهای شرکت پالایش نفت اصفهان
 مجهز به دوربین مدار بسته شد 

رئیس عملیات کالا وانبار های شرکت پالایش نفت اصفهان گفت :این اداره با هدف 
حفاظت از محیط و نظارت بر وضعیت و امنیت انبارهاي A,B,C ، براي تجهیز آنها به سامانه 

نظارت تصویري، اقدام کرده است.
سیف ا... بلدی  با بیان اینکه  دوربین مداربسته و سیستم نظارت تصویري از بهترین 
ابزارهاي ممکن براي حفاظت و مدیریت انبارها به حساب مي آید، افزود: در این شرکت 4 
انبار وجود دارد که انبارD  از طریق اداره حراست شرکت کنترل مي شده و به تازگي 3 انبار 
دیگر  با همکاري مهندسي عمومي مجهز به دوربین مداربسته گردیده است. وی ضمن 
تشکر از همکاران  ابزار دقیق و اداره مهندسی عمومي اظهار داشت: با توجه به وسعت و 
میزان فعالیت انبارهاي شرکت،  نیاز به دوربین مداربسته مشهود بود که خوشبختانه کار به 
نحو مطلوبي انجام شد و دوربین هایي با قدرت دید بالا در این بخش از شرکت نصب گردید.  

بلدی هزینه نصب دوربین هاي مدار بسته را 830 میلیون ریال اعلام نمود. 

مشکلی که گویا عزمی  برای حل آن وجود ندارد

ایستگاه قطار محمدیه قم میراث کم توجهی مسئولان
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موج تازه آمریکا علیه فعالیت های موشکی ایران در شورای امنیت 

تقلای مکرر اما بی ثمر 
تیم نظامی دیپلماتیک ترامپ از ابتدای هفته جاری موج تازه ای را علیه فعالیت های 
موشکی جمهوری اسلامی ایران به راه انداخته تا این بار شورای امنیت و اروپایی ها را با 
خود همراه سازد. سناریویی که آمریکایی ها از ابتدای هفته جاری به راه انداختند تا برنامه 
موشکی ایران را تهدیدی برای امنیت منطقه و جهان جلوه دهند، بار دیگر به نشستی در 
شورای امنیت البته پشت درهای بسته منتهی شد.روز شنبه بود که »مایک پمپئو« وزیر 
امور خارجه دولت »دونالد ترامپ« با ادعای انجام آزمایشی موشکی از سوی جمهوری 
اسلامی ایران گفت که این اقدام نقض صریح قطعنامه 2231 شورای امنیت سازمان ملل 
به شمار می رود و اگر نتوانیم در برابر خطر موشک های ایرانی که می تواند هر نقطه ای 
را در خاورمیانه و مناطقی از اروپا را هدف قرار دهد، بازدارنگی ایجاد کنیم خطر جنگ 
به سرعت افزایش خواهد یافت.دیگر هم تیمی های ترامپ نیز با پمپئو همنوا شدند و 
»جان بولتون« مشاور امنیت ملی آمریکا در توئیتر خود نوشت موشک ایرانی می تواند 
به اسرائیل و آمریکا برسد و نمی شود این رفتار تحریک آمیز را تحمل کرد.یک روز بعد، 
»جیمز متیس« وزیر دفاع آمریکا این لفاظی ها را پی گرفت و در جمع دموکرات ها و 
جمهوریخواهان حاضر در کتابخانه ریگان مدعی شد اقدام تازه ایران در آزمایش موشکی 
با قابلیت حمل کلاهک های چندگانه اثبات می کند همه تلاش های صورت گرفته 
برای خودداری ایران از حمایت از تروریسم به شکست منتهی می شود.این موج تازه 
ضدایرانی در کاخ سفید با اظهارات »برایان هوک« نماینده ویژه وزارت خارجه آمریکا در 
امور ایران ادامه یافت و وی ضمن تکرار ادعاهای پیشین، از اروپایی ها خواست تا به تبعیت 
از آمریکا، ایران را هدف تحریم های خود قرار دهند.طی روزهای گذشته وزارت امور 
خارجه فرانسه و انگلیس نخستین مرحله این درخواست دنباله روی را پذیرفتند. »جرمی 
هانت« وزیر امور خارجه انگلیس اولین مقام اروپایی بود که گفت آزمایش موشکی ایران، 
تهدیدآمیز، تحریک کننده و مغایر قطعنامه شورای امنیت است و کشورش خواستار 
توقف این آزمایش ها است. وزارت خارجه فرانسه نیز در بیانیه ای به سناریوی آمریکایی 
پیوست و نتیجه این روند، درخواست جلسه غیرعلنی شورای امنیت برای بررسی تحولات 
مربوط به برنامه موشکی ایران بود.در مقابل، طی روزهای اخیر مسوولان نظامی و سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی ایران به هیاهوگری غربی ها پاسخ داده و برخی رسانه ها و 
صاحبنظران مستقل نیز خط رد بر ادعاهای مذکور کشیده اند.در این پیوند، سخنگوی 
ارشد نیروهای مسلح اعلام کرد آزمایشات موشکی و تقویت توان دفاعی در جهت ایجاد 
بازدارندگی در برابر تهدیدات پیش روی ایران است و ادامه خواهد یافت.»بهرام قاسمی« 
سخنگوی وزارت امور خارجه نیز با بیان اینکه هیچ قطعنامه ای در شورای امنیت اقدامات 
مشروع ایران برای دفاع از خود و آزمایش موشکی را ممنوع نکرده، یادآور شد آمریکایی 
ها خود در خروج غیرقانونی و یکجانبه از برجام، مصوبات شورای امنیت را نادیده گرفته 
و به قطعنامه ای استناد می کنند که دیگران را به نقض آن تشویق و مجریان آن را با 
تهدید و تحریم مواجه می سازند.همزمان با طرح مجدد ادعای آمریکایی ها مبنی بر نقض 
قطعنامه شورای امنیت با آزمایش موشکی ایران، ناظران مستقلی چون مدیر اجرایی 
اندیشکده بین المللی مطالعات راهبردی در پیامی توئیتری به مقامات واشنگتن پاسخ 
داد و بیان داشت ایران با آزمایشات موشکی خود اقدام به نقض قطعنامه 2231 شورای 
امنیت نکرده است. وی با اشاره به تصریح قطعنامه مبنی بر خودداری کشورهای عضو 
از تضعیف برجام گفت اگر ایران در حال تخطی از قطعنامه باشد پس آمریکا نیز چنین 
است.با این حال همدستی آمریکا با دو کشور اروپایی عضو برجام و شورای امنیت منجر 
به تلاشی تکراری برای تشدید فشار بر تهران شد. در این میان رفتار انگلیس و فرانسه به 
عنوان داعیه حمایت از برجام بسیار قابل تامل بوده و مصداق گرایش از استقلال طلبی 
و مسوولیت پذیری به سوی بهانه جویی، خصومت طلبی و غوغاسالاری آمریکایی به 
شمار می آید.تلاش برای کشاندن شورای امنیت به ورطه بازی ضدایرانی آمریکایی ها 
در موضوع فعالیت های مشروع دفاعی جمهوری اسلامی ایران پس از برجام، مسبوق 
به سابقه است.اسفندماه سال 94 یعنی حدود دو ماه پس از اجرای توافق هسته بود که 
شورای امنیت نشستی مشورتی برای بررسی آزمایش موشکی ایران برگزار کرد؛ نشستی 
که برای غربی ها بی نتیجه بود و بنا بر اعلان نماینده روسیه در شورای امنیت این توافق 
حاصل شد که آزمایش موشکی ایران به هیچ وجه نقض قطعنامه شورای امنیت نبوده 
است.یک سال بعد و البته در دوره ریاست جمهوری ترامپ باز هم نشستی در این شورا 
برگزار شد. در اواسط بهمن ماه سال 95 شماری از رسانه های آمریکایی و صهیونیستی 
هیاهویی بر سر آزمایش موشکی ایران به راه انداخته و زمینه ساز تشکیل جلسه اضطراری 
شورای امنیت در این باره شدند؛ نشستی که این بار هم به جایی نرسید.با توجه به بی 
اساس بودن ادعاهای مطروحه و مغایرت آن با واقعیات فعالیت های دفاعی جمهوری 
اسلامی و نیز نص صریح مصوبات شورای امنیت، انتظار می رود این تلاش تکراری نیز 
راه به جایی نبرد. در این میان باز هم علامت سوالی بزرگی پیش روی مدعیان اروپایی 

حمایت از برجام قرار می گیرد.

معاون اول رییس جمهوری:

ایران مقتدر به ثبات و امنیت منطقه کمک می کند
معاون اول رییس جمهوری گفت: اگر اقتدار ایران در منطقه به چالش کشیده و با 
مشکلاتی روبرو شود خاورمیانه دچار آشوب و بحران هایی می شود که دنیا به سادگی نمی 

تواند از کنار آن بگذرد، حضور ایران مقتدر در منطقه به ثبات و امنیت آن کمک می کند.
»اسحاق جهانگیری« روز سه شنبه در بیست و پنجمین همایش ملی بیمه و توسعه 
که در مرکز همایش های برج میلاد با حضور وزیر امور اقتصادی و دارایی و مدیران 
صنعت بیمه برگزار شد، افزود: اقتصاد کشور نیازمند آن است که متناسب با جایگاه ایران از 
وضعیت بهتری برخوردار باشد و اقتدار کشور در منطقه پرآشوب خاورمیانه مساله حیاتی 
و جدی است.وی تصریح کرد: ما به عنوان مسئولین بخش اقتصادی کشور وظیفه داریم 
به مسائل این بخش به طور جدی بپردازیم و در مسیر اقتدار کشور، اقتصاد مقتدر را رقم 
بزنیم تا رشد اقتصادی مطلوب داشته باشیم و سرمایه گذاری مناسب اتفاق بیفتد.معاون 
اول رییس جمهوری همچنین گفت: آمریکایی ها و کشورهایی که به هر حال با ملت 
ایران دشمنی دارند، سعی می کنند در مقطعی که کشور به سمت توسعه حرکت می 
کند، موضوع جدیدی را تحمیل کنند تا نگذارند چرخ اقتصاد به پیش برود.جهانگیری 
ادامه داد: این بار آمریکایی ها دست به حرکتی زدند که اعتبار خودشان را در فضای 
بین المللی دچار مشکل کرد، چرا که آمریکایی ها مدعی اجرای مصوبات شورای امنیت 
سازمان ملل بود برخلاف قطعنامه این شورا از برجام خارج شد و ایران را مورد تحریم 
ظالمانه قرار داد و جنگ واقعی اقتصادی و روانی علیه ملت آغاز کرد.وی خاطرنشان کرد: 
در این مسیر تاکنون از نظر اخلاقی ملت برنده این شرایط بوده و سازمان های بین المللی 
مکرر در گزارش های خود به متعهد بودن ایران اقرار کرده اند و جزء رژیم صهیونیستی و 
یکی دو کشور، دیگر کشورها از آمریکا حمایت نکردند.معاون اول رییس جمهوری تصریح 
کرد: امروز چالش اصلی مقابله با تحریم های ظالمانه آمریکا است و گاهی اولویت های 
کشور جابجا می شود، در سال 94 و 95 در چنین روزهایی از فضای بزرگ سرمایه گذاری 
و حرکت به سمت جذب منابع خارجی سخن می گفتیم البته این بحث امروز هم ادامه 
دارد ولی اولویت ما جابجا شده و اولویت امروز اداره کشور کمک به اداره زندگی مردم در 
مقابل تحریم های آمریکاست.جهانگیری افزود: مقامات آمریکایی به رغم مخالفت جامعه 
جهانی می خواهند سیاست های خود را در دنیا عملیاتی کنند و از دیگر کشورها انتظار 
تبعیت دارند و این تحول مهمی در فضای بین المللی است چرا که یک جانبه گرایی 
وحشتناکی را حاکم می کند و اگر در مقابل این یک جانبه گرایی ایستادگی نشود این 
حرکت لجام گسیخته می تواند به استقلال همه کشورهای جهان در قرن 21 آسیب 
بزند و کشورها را مجبور کنند روش های دیگری اتخاذ کنند.وی خاطرنشان کرد: هدف 
تحریم ها، اقتصاد و زندگی مردم است و تجربه ای که ما از تحریم ها داریم در دورانی که 
تحریم علیه کشور اتفاق می افتد بیشترین آسیب به بیماران، سالمندان، کودکان و اقشار 
ضعیف جامعه وارد می شود ولی آمریکایی ها به دروغ اظهار می کنند که این تحریم ها 

تنها هدفش دولت ایران است.
* برهم خوردن انسجام داخلی به نفع سیاست های آمریکا است

جهانگیری با بیان این که ما قادر هستیم با برنامه ریزی، فشارها را به حداقل کاهش 
دهیم تا زندگی مردم دچار آسیب جدی نشود، گفت: پیش نیاز این اقدام، انسجام داخلی 
است و هر حرکتی که موجب بر هم خوردن وحدت شود، خواسته یا ناخواسته در جهت 
سیاست های آمریکا است. کشوری سربلند از تحریم خارج می شود که در داخل از 
وحدت برخوردار باشد و مدیرانی که مسئولیت پذیرفتند باید در دوره فشار و تحریم 
به طور تمام وقت و با کار جدی در صحنه عمل حضور داشته باشند.وی تاکید کرد: ما 
نیازمند هستیم که به صورت هماهنگ در صحنه حضور داشته باشیم و ظرفیت هایی که 
در کشور وجود دارد برای عبور از بحران برنامه ریزی کنیم. معاون اول رییس جمهوری 
ادامه داد: آمریکا در تحریم جاهای حساس را هدف گذاری کرده است اگر چه گفتند، نمی 
گذاریم نفت ایران به فروش برسد به دنبال این هستند که جابجایی پول در مسیر بانکی 
با کشورهای دنیا انجام نشود و حمل و نقل کالا اتفاق نیفتد البته ما هم در این مسائل 

ایستادگی کردیم و به پیش می رویم و با برنامه ریزی مسیر خود را ادامه خواهیم داد.
* سهم درآمد نفت در بودجه؛ کمتر از ۲۵ درصد

وی با یادآوری این که بعید می دانم در بودجه سال آینده سهم درآمد نفت از 25 
درصد خیلی بالاتر باشد، افزود: اگر دستگاه های دولتی به طور جدی به سمت صرفه 
جویی حرکت کنند حتما می توانند با این 25 درصد کار خود را انجام دهند.معاون اول 
رییس جمهوری افزود: ایران کشور پهناور در حوزه حمل و نقل است، آمریکا تلاش دارد 
شرکت هایی را که طرف قرارداد با ایران هستند در فشار قرار دهد تا از ارائه خدمات دست 
بردارند و برخی از این شرکت ها نیز در این مسیر قرار گرفتند هر چند غیراخلاقی عمل 

کرده اند ولی آنها به فکر منفعت خود هستند.

نکتـه

مبادا  اینکه  اصلاح طلب گفت: دغدغه  فعال سیاسی  یک 
جایگاه مجمع تشخیص مصلحت در هماهنگی های ایجاد شده 
تنزل تضعیف کرده یا ندیده گرفته شود باعث شده آقای رضایی 
تحرکات بیشتری از خود نشان دهد چرا که با تضعیف جایگاه 
مجمع تشخیص مصلحت به طریق اولی جایگاه ایشان نیز به 

عنوان دبیر این نهاد تنزل پیدا خواهد کرد. 
محمد صادق جوادی حصار در گفت وگو با ایلنا با اشاره به 
تحرکات اخیر دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در نگاه سیاسیون کهنه کار ایرانی همیشه 
مرکز حل اختلاف قوا و در حقیقت هماهنگ سازی قوا بوده است؛ 
یعنی ظاهر امر به این شکل بود که اگر اختلافی میان قوا بروز 
می کرد این اختلاف به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع 

می شد و مجمع مشاور عالی رهبری در امور سیاست گذاری های 
کلی کشور تلقی می شد. وی ادامه داد: در حرکت های صورت 
گرفته اخیر مشخص است که مجمع تا حدی احساس خطر کرده 
که در حال از دست دادن جایگاه پیشین خود است. مصداق 
این امر نیز شورای هماهنگی سران سه قوه است که برای حل 
اختلافات سه قوه و سرعت در انجام امور با حضور روسای سه قوه 
تشکیل می شود.این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: در همین 
جلسات نیز مباحث مربوط به بانک مرکزی مطرح و اختیارات 
گسترده ای به رییس کل بانک مرکزی واگذار شد که در همین 
راستا نیز در کنترل بازار ارز و سکه توفیقاتی حاصل شد. همچنین 
در اختلافاتی که میان یکی از سه قوه و شورای نگهبان بروز می کرد 
از جنس آنچه که در خصوص FATF بروز کرد، پیش از اظهار 

نظر شورای نگهبان، مجمع تشخیص ورود کرد و می خواست به 
شکلی جایگاه خود را در این مساله به ثبت برساند. وی ادامه داد: 
بنده معتقد هستم دغدغه اینکه مبادا جایگاه مجمع تشخیص 
مصلحت در هماهنگی های ایجاد شده تنزل پیدا کرده یا ندیده 
گرفته شود، باعث شده آقای رضایی تحرکات بیشتری از خود 
نشان دهند؛ چراکه درصورت تضعیف این جایگاه به طریق اولی 
جایگاه ایشان نیز به عنوان دبیر این نهاد تنزل پیدا خواهد کرد. 
جوادی حصار در واکنش به اظهارات محسن رضایی در خصوص 
وجود نفوذی در دستگاه های دولتی و وزارت خانه ها با اشاره به 
نوع برخود اصولگرایان با اظهارات وزیر امور خارجه مبنی بر وجود 
پولشویی در کشور گفت: متاسفانه در مناسبات سیاسی داخل 
کشور با استانداردهای چندگانه مواجه هستیم که کمتر مورد 

توجه قرار گرفته است.وی ادامه داد: برای مثال رییس دولت های 
نهم و دهم به طور رسمی اعلام کرد که دولت من پاکدست ترین 
دولت جمهوری اسلامی است و به این شکل همه دولت های پیش 
از خود را به عدم پاک دستی متهم کرد اما از کسی صدایی در 
نیامد. این در حالی است که رییس جمهور فعلی صحبتی می کند 
و از صدجا صدا بلند می شود که چرا رییس جمهور چنین سخنی 
گفت.وی افزود: این استاندارد چندگانه نیز گویا برای برخی عادی 
شده و این را حق خود می دانند که در مورد همه مسئولیت ها از 
هرگونه اظهارنظری مصون باشند؛ در مقابل اما جریانی هم وجود 
داشته باشد که باید برای کوچکترین حرفی پاسخ بدهد. آقای 
رضایی هم قطعا با تئوری همان مصونیت دائمی این چنین سخن 

گفته است.

رئیس جمهور، پیروزی های ملت بزرگ ایران طی 40 سال 
گذشته در برابر آمریکا به عنوان دشمن ظالم و ستمگر را کم نظیر 
خواند و تاکید کرد: آمریکا بداند که ملت بزرگ ایران پیروز نهایی 
نبرد خواهد بود و اجازه نخواهد داد لبخند بر لبان دشمنانش 

بنشیند.
حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی روز سه 
شنبه در اجتماع بزرگ مردم شاهرود با تاکید بر اینکه ارتباط 
با همسایگان، کشورهای اسلامی و جهان را توسعه خواهیم داد، 
اظهارداشت: آمریکا گفت ایران را از صادرات نفت و تبادل تجاری 
محروم و منزوی می کند اما نتوانست و نمی تواند و همچنین قادر 

نخواهد بود رابطه ما با ملتهای منطقه را قطع کند.
رئیس جمهور با تبریک میلاد با سعادت و عطرآگین پیامبر 
عظیم الشأن اسلام)ص(، گفت: در این ایام میهمان وطن و زادگاه 

خود بودن نعمت و سروری دیگر دارد.
دکتر روحانی، استان سمنان را استانی پهناور، حائز اهمیت و 
استراتژیک برای کشور دانست و اظهار داشت: شاهرود مرکز علم، 
فقه و عرفان بوده و دارای مردمانی دلاور و زیبایی های طبیعی از 

جمله جنگل در شمال و کویر در جنوب است.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز روز آزمایش و امتحان بزرگ 
تاریخی برای ملت بزرگ ایران است، گفت: امروز روزی است که 
برای اولین بار پس از 40 سال مبارزه آمریکا به عنوان دشمنی 
ظالم و ستمگر، ملت ایران به پیروزی های کم نظیر دست یافته 

است.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه ملت ایران نخواهد گذاشت که 
لبخند بر لبان دشمن نقش ببندد، افزود: آمریکا به دنبال کودتا در 
این کشور بود و تجزیه ایران و جدا کردن خوزستان را با حمله 
افلقیان دنبال می کرد و با تحریم قصد شکستن کشور را داشت، 

اما هرگز موفق نبود.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز چرا آمریکا از ملت ایران و 
ایرانی ها عصبانی است، گفت: ایران قدرتمند برای آمریکایی ها و 
صهیونیست ها غیرقابل تحمل است و ملت بزرگ و غیور ایران در 

برابر آنان سر فرود نیاورده و نمی آورد.
دکتر روحانی اظهار داشت: آمریکا خواست و اعلام کرد که 
ایران را از صادرات نفت محروم و از تبادل تجاری با دنیا باز داشته و 
ایران را در منطقه و جهان منزوی و به اهدافی که در منطقه دارد، 
دست خواهد یافت اما ملت بزرگ ایران در تمام  این صحنه ها 

ثابت کرده و خواهد کرد که پیروزی نهایی این نبرد است.
* آمریکا نمی توانند جلوی فروش نفت ایران را بگیرند 

را  بداند نفت مان  اینکه آمریکا  بر  با تأکید  رئیس جمهور 
می فروشیم و آنها قادر نیستند و نمی توانند جلوی فروش نفت 
ایران را بگیرند، گفت: اگر آمریکا بخواهد روزی جلوی فروش نفت 

ایران را بگیرد، نفتی از خلیج فارس صادر نمی شود.
دکتر روحانی با بیان اینکه آمریکا به دنبال تضعیف رابطه ایران 
با دیگر کشورهای جهان است، گفت: امروز بیشتر و بهتر از هر 
زمان دیگر رابطه ما با همسایگان مان در غرب، شرق، شمال و 
جنوب کشور است و ما با همه دوستان مان روابطی صمیمی داریم 
و خواهیم داشت و آمریکا قادر نیست رابطه ما را با ملت هایی که 

در طول قرن ها دوستان عزیزمان بودند، برهم بزند.
رئیس جمهور ادامه داد: آمریکا قادر نیست، روابط تجاری ما با 
منطقه و جهان را قطع کند و باید بداند در سراسر این سرزمین، 
ملت ایران روابط فرهنگی، سیاسی و اقتصادی خود را با کشورهای 

منطقه و جهان حفظ خواهد کرد.
*  ایران اسلامی تهدیدی برای هیچ ملتی نیست 

با همسایگان،  ارتباط خود را  اینکه  بیان  با  دکتر روحانی 
کشورهای اسلامی و سایر کشورهای جهان توسعه خواهیم داد، 
گفت: آمریکا تلاش می کند همسایگان ایران، اروپا، چین و هند را 
از ایران جدا کند و ایران هراسی را ترویج می کند و این در حالی 
است که ما دشمن هیچ کدام از همسایگان خود نبوده و نخواهیم 
بود.رئیس جمهور با بیان اینکه آمریکا نمی تواند تفرقه، نزاع و 
دشمنی میان ایران و همسایگان خود ایجاد کند، اظهار داشت: 

روابط ایران روز به روز با جهان گسترش خواهد یافت.
دکتر روحانی با بیان اینکه آمریکا در چند زمینه علیه ملت 
ایران ناموفق بوده است، گفت: در دشمنی آْمریکا با ملت ایران، 

کشورها و سیاستمداران جهان به جز چند کشور کوچک و رژیم 
صهیونیستی با آمریکا همراهی نکرده و همه تحریم آمریکا علیه 

ملت ایران را محکوم کردند.
رئیس جمهور ادامه داد: آمریکا در مجمع عمومی و شورای 
امنیت سازمان ملل ، دادگاه لاهه و دادگاه عالی ایتالیا در چند ماه 
گذشته شکست خورده است و این به معنای پیروزی دیپلمات ها، 
حقوق دانان، ملت بزرگ ایران و نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 

ایران است.
دکتر روحانی با بیان اینکه نیروهای مسلح ایران با ایثار، تلاش 
و حمایت خود، امنیت را در سراسر منطقه برقرار کردند، گفت: 
نیروهای مسلح نظام جمهوری اسلامی، رهبری و ارکان نظام، تنها 
برای ایران امنیت نیاوردند، بلکه برای امنیت عراق، لبنان و سوریه 
هم به ملت های منطقه کمک کردند و امروز تلاش می کنند تا 
مردم مظلوم یمن را در برابر متجاوزان سعودی در صحنه نبرد 

کمک کنند و مطمئناً ملت یمن پیروز خواهد شد.
* نمی گذاریم دشمنان ایران را به شکست بکشانند 

رئیس جمهور اظهار داشت: ما برای رشد، توسعه و عظمت 
ایران تلاش می کنیم و دولت، مجلس، قوه قضائیه، نیروهای مسلح 
و رهبری در کنار هم ایران قدرتمندتر از گذشته را خواهیم ساخت 

و نمی گذاریم دشمنان ایران را به شکست بکشانند.
دکتر روحانی افزود: ایران سرزمین مقدس، عبادتگاه حق، 
کشور امام رضا)ع(، سرزمین امام عصر)عج( و سرزمین قرآن، 
مردانگی و ایستادگی است. ایران سرزمین پربرکتی است که 

دشمنان قادر نیستند آن را به شکست بکشانند.
رئیس جمهور تأکید کرد: علیرغم میل آمریکا، ارتباط، تجارت 
و صادرات خود را با جهان توسعه می دهیم.دکتر روحانی با بیان 
اینکه در شرایطی که آمریکا می خواست نتوانیم بودجه متعادل و 
سالمی به مجلس ارایه کنیم در 25 آذر دولت بودجه سال آینده را 
تقدیم مجلس خواهد کرد، گفت: در این بودجه 433 هزار میلیارد 
تومان اعتبار برای بودجه عمومی سال آینده پیش بینی شده که 
با همت و ایثار ملت و وحدت دولت و مردم و تلاش نمایندگان 

امیدواریم این بودجه مصوب و اجرا شود.
* کالاهای اساسی مردم را با قیمت مناسب تامین 

می کنیم 
رئیس جمهور با اشاره به اینکه در بودجه سال آینده نرخ 
کالاهای اساسی مردم را با قیمت مناسب تضمین می کنیم، اظهار 
داشت: دولت به دنبال کمک به حقوق  بگیران است و در این 
راستا حقوق همه حقوق بگیران و بازنشستگان 20 درصد افزایش 
خواهد یافت.دکتر روحانی ادامه داد: دولت برای اشتغال مردم 
و حرکت تولید، صنعت، کشاورزی و خدمات در سراسر کشور 
تلاش می کند.رئیس جمهور با بیان اینکه در سال آینده شاهد 
تحول بسیار خوبی در بخش مسکن خواهیم بود تا نگرانی های 
مردم برای مسکن دار شدن خانه اولی ها و ترمیم بافت فرسوده 

برطرف شود، افزود: دولت به دنبال مبارزه با فقر مطلق است.
* هرگزاز وعده های خود به ملت عقب نشینی نمی کنم

دکتر روحانی با بیان اینکه به تمام وعده هایی که در انتخابات 
به ملت ایران داده شده عمل خواهم کرد، گفت: هرگز از وعده 
خود عقب نشینی نمی کنیم، البته شرایط ما، شرایطی است که 
باید هماهنگی، وحدت، همکاری و انسجام بیش از گذشته در 
میان ملت باشد.رئیس جمهور با تأکید بر اینکه مطمئناً با انسجام 
از مشکلات عبور خواهیم کرد، اظهار داشت: کشور در بحران 
نیست و در بحران نخواهد بود؛ ابر تورم و ابر بیکاری ما را تهدید 
نمی کند اما عده ای نادانسته این سخنان را در رسانه ها و مطبوعات 
بیان می کنند. ما باید دست به دست هم دهیم تا از مشکلات 
عبور کنیم. دکتر روحانی ادامه داد: همانطور که مردم می دانند در 
ماه های گذشته قدم های خوبی برداشته شد و مقداری از فشاری 
که بر دوش مردم بود، کاهش پیدا کرد. البته باید در راستای 
کاهش فشارها بر مردم تلاش بیشتری انجام شود و امید و تلاش 
ما این است که روند صعودی تورمی را که در ماه های گذشته 
مردم را آزار داد، کاهش دهیم و در برابر دشمنان به پیروزی 

نهایی برسیم.
* مساله کم آبی ملی است 

رئیس جمهور با اشاره به سخنان نماینده ولی فقیه در استان 
در خصوص مشکل کم آبی استان، گفت: باید توجه کنیم که 
کشور ما در معضل کم آبی قرار دارد و مشکل آب در تمام استان ها 
به نحوی وجود دارد که البته در استان سمنان به لحاظ کویری 
بودن بیشتر است.دکتر روحانی با بیان اینکه مسأله آب مهمترین 
موضوع کشور و این استان بشمار می رود و یک مسأله عمومی 
ملی است که باید برای حل آن برنامه ریزی و فکر کنیم، گفت: نیاز 
داریم که آب را از حاشیه به مرکز کشور بیاوریم تا بتوانیم بخشی 
از نیازها را برطرف کنیم،  البته نخواهیم گذاشت محیط زیست در 

دیگر استان ها به خطر افتاده و مردم دچار مشکل شوند.
رئیس جمهور با بیان اینکه در جلسات متعدد با حضور وزرا و 
مسئولان محیط زیست حل مسأله آب استان سمنان مورد بررسی 
قرار گرفت، اظهار داشت: مشکلات انتقال آب از شمال ایران به 
استان سمنان از نظر دولت حل شده است و پیش بینی های لازم 
انجام شده تا مردم این استان از آب مورد نیاز برای آشامیدن 
و صنعت برخوردار باشند و در عین حال هیچ خطری از لحاظ 

محیط زیست و برای استان های دیگر هم بوجود نیاید.
دکتر روحانی اظهار داشت: دولت آمادگی دارد مجوزهای لازم 
را برای سرمایه گذاران در این راستا در مدت کوتاهی به انجام 
برسانند.رئیس جمهور با بیان اینکه شاهرود شهرستان مهم و 
زرخیز استان سمنان است، افزود: شاهرود و دامغان دو شهرستان 
این استان هستند که در مسیر صادرات محصولات کشاورزی قرار 
دارد؛ همچنین دیگر شهرهای این استان مانند سمنان و گرمسار 
نیز برای صادرات توانمندی های خوبی دارند و استان آمادگی 

کافی برای صادرات را دارد.دکتر روحانی افزود: خوشحالم در طول 
5 سال گذشته صادرات محصولات غذایی از شاهرود به 4 برابر 
افزایش یافته و از 7 میلیون دلار به 30 میلیون دلار رسیده است 
که  این بدان معنا است که این استان آمادگی لازم برای صادرات 

مواد معدنی و غذایی را دارد.
* فرودگاه شاهرود بین المللی می شود

رئیس جمهور با اشاره به اینکه شاهرود محصولات بسیار خوبی 
مانند انگور و زردآلو دارد و می تواند محصولات مختلف غذایی را 
به کشورهای دیگر صادر کند، اظهار داشت: این امکان به دلیل 
اینکه فرودگاه شاهرود یک فرودگاه محلی بود، مشکلاتی داشت 
و امروز اعلام می کنم که از فردا فرودگاه شاهرود، فرودگاهی 
بین المللی است.دکتر روحانی اظهار داشت: تمام مقدمات این کار 
در کمیسیون های دولت بررسی و به تصویب هیأت وزیران رسیده 
و وزارت راه و شهرسازی باید به سرعت این مصوبه را عملیاتی کند 
چرا که این حق مردم شاهرود است که بتوانند در کوتاه ترین زمان 
محصولات خود را به کشورهای هدف صادر کنند.رئیس جمهور 
با اشاره به اینکه در مجموع اقدامات خوبی در سال های گذشته 
در راستای توسعه استان برداشته شده، خاطر نشان کرد: در حال 
حاضر حدود 97 درصد روستاهای استان دارای نعمت گاز هستند 

و گازرسانی به روستاهای باقیمانده انجام خواهد شد.
دکتر روحانی افزود: گازرسانی در استان سمنان در آغاز دولت 
یازدهم 68 درصد بوده و در پایان دولت به بیش از 90 درصد 
روستاها خواهد رسید.رئیس جمهور با اشاره به استعدادهای خوب 
کشاورزی در استان سمنان، گفت: دولت حمایت های لازم برای 
مدرن کردن سیستم آبیاری و توسعه کشت گلخانه ای را انجام 
می دهد و در این راستا صدها پروژه و طرح کوچک و بزرگ در 
جریان این سفر افتتاح خواهد شد و در بخش کشاورزی، 434 

طرح با اعتبار 319 میلیارد تومان افتتاح خواهد شد.
دکتر روحانی با تأکید بر اینکه باید قدردان کشاورزان کشور 
بوده و دست آنها را ببوسیم، اظهار داشت: خوشحالیم که امسال 
قیمت گندم را کیلویی 16 هزار ریال اعلام کرده و این در حالی 
است که قیمت گندم در آغاز دولت کیلویی 4 هزار ریال بود و 
امروز با افزایش 4 برابری قیمت، محصول گندم نیز چند برابر شده 

و این تلاشی برای زندگی آرام کشاورزان از سوی دولت است.
رئیس جمهور ضمن ابراز امیدواری از اینکه امسال هم در تولید 
گندم خودکفا باشیم، گفت: این افتخاری برای دولت و ملت است 

که 4 سال پیاپی توانستیم در گندم خودکفا باشیم.
دکتر روحانی با بیان اینکه از آغاز انقلاب تا سال 99، 16 هزار 
و 200 هکتار در استان تحت آبیاری مدرن قرار گرفته، افزود: از 
سال 92 تا کنون 16 هزار و 700 هکتار از اراضی استان تحت 
آبیاری مدرن قرار گرفته که این بیش از همه آن چیزی است که 
در سال های قبل صورت گرفته و این به معنای حرکت استان در 

مسیر توسعه است.
* دولت تلاش فراوان برای روستاها انجام داد 

رئیس جمهور با بیان اینکه دولت در 5 سال گذشته تلاش 
فراوانی برای روستاییان انجام داده است، افزود: امروز هیچ روستای 
بالای 20 خانوار وجود ندارد که در آن برق و آب آشامیدنی نباشد، 
ضمن اینکه در بیشتر روستاها گازرسانی انجام شده و شبکه های 
ارتباطی و اینترنت وجود دارد و روستاییان محصولات خود را از 
طریق آن به فروش می رسانند.دکتر روحانی با بیان اینکه در طول 
سال های گذشته روابط تجاری و مالی مردم و ارتباطات آنها بیشتر 
و بهتر شده، گفت: دولت و مردم توانسته اند تا امروز در کنار هم 
گام های خوبی را بردارند و تا پایان علیرغم میل دشمنان، گام های 

بلندی برخواهیم داشت.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه در سفر گذشته به استان 
سمنان بیش از 900 میلیارد تومان طرح و پروژه به مردم وعده 
داده شد که قرار بود تا پایان سال 96 به اتمام برسد، افزود: البته 
ما از قولی که به مردم دادیم عقب هستیم و به استاندار و سایر 

مسئولان گفته ام که باید این عقب ماندگی جبران شود.
دکتر روحانی افزود: در سفر گذشته 71 طرح و پروژه با اعتبار 
948 میلیارد تومان به مردم وعده داده شد که از این مبلغ 593 
میلیارد تومان پرداخت و 493 میلیارد آن باقی مانده که این 

اعتبارات به استان پرداخت خواهد شد.

جوادی حصار فعال سیاسی اصلاح طلب :

برخی با تئوری مصونیت دائمی هر سخنی می گویند 

رئیس جمهور در جمع مردم شاهرود:

ملت ایران نمی گذارد لبخند بر لب دشمن بنشیند

مدیـرکل اسـبق وزارت امـور خارجـه تاکیـد کـرد: طـرح 
اسـتیضاح ظریـف، علاقه منـدان ایـران در خـارج از کشـور را 
ناامیـد کرده و همچنیـن ترامپ، نتانیاهو و محمد بن سـلمان 
آنهـا فکـر کننـد  را گسـتاخ تر می کنـد و منجـر می شـود 
فشارهایشـان نتیجه داده و در نهایت، درصدد اعمال فشـارهای 

می شـوند.  بیشتر 
علـی اکبـر فـرازی بـا اشـاره بـه تعلـل اتحادیـه اروپـا در 
اجرایـی شـدن سـازوکار ویژه مالـی و همچنین تـلاش برخی 
از نماینـدگان مخالفت دولت در اسـتیضاح محمدجواد ظریف 
گفـت: همزمـان با تعلـل اتحادیه اروپـا در بازگشـایی و اجرایی 
کـردن سـازوکاری مالـی بـرای همـکاری  و تبـادلات اقتصادی 
کـه قـرار بـود تـا پیـش از فـاز دوم اعمـال مجـدد تحریم های 
ایالات متحده علیه ایران انجام شـود، شـاهد تحرکاتی در میان 

مخالفـان برجام در داخل کشـور هسـتیم. 
وی ادامـه داد: اگرچـه یکـی از فشـارها در خـارج از کشـور 
اسـت امـا فشـار دیگـر، در داخـل کشـور در حال انجام شـدن 
اسـت و ممکن است بسـیاری از کسـانی که درصدد استیضاح 

وزیـر امـور خارجه هسـتند، متوجه تبعات کارشـان نباشـد. 
ایـن تحلیلگـر مسـائل سیاسـت خارجـی بـا بیـان اینکـه 
پیامد پیگیری اسـتیضاح ظریف و فشـار به وزیر امـور خارجه، 
تضعیف دیپلماسـی ایران و کمتر شـدن صدای کشـورمان در 
عرصـه بین المللـی اسـت، اظهار داشـت: اتحادیـه اروپـا از یک 
طرف، در توجیه تاخیر اجرایی شـدن سـازوکار ویژه مالی مورد 
ادعـای خود، مسـائل فنی را مطرح می کنـد و با تعلل خویش، 
میـدان را بـرای ترامـپ و دارودسـته وی خالی گذاشـته اسـت 
غافل از آنکه توافق هسـته ای در حوزه منافع امنیتی اروپایی ها 

تعریف می شـود. 
فـرازی بـا تاکیـد بر اینکـه اتحادیه اروپـا با تعلل خـود و به 
بهانـه مسـائل فنی وقت کشـی کـرده تا طـرف ایرانـی کمتر از 
دسـتاوردهای برجام اسـتفاده کند، تصریح کرد: برجام، توافقی 
مبتنـی بر بـازی برد - برد اسـت و نمی شـود تمـام هزینه های 
ایـن توافـق را ایران پرداخت کرده و به شـکل یکسـویه باشـد. 
صبـر ایـران، حـدی دارد و نامحدود نیسـت. اتحادیـه اروپا یک 
بار برای همیشـه باید جرات تصمیم گیری مسـتقل از امریکا را 

داشـته باشـد و هزینه اسـتقلال خود را هم بپردازد. 
وی افـزود: با گفتاردرمانی و حمایـت صرف لفظی از برجام، 
نمی تـوان توافق هسـته ای را زنده نگه داشـت و حمایت صرف 
سیاسـی قـادر نخواهـد بـود نیازهـای ایـران را در عرصه هـای 

اقتصـادی تامین کند. 
* طرح اسـتیضاح ظریـف در بدتریـن زمان ممکن 

اسـت ایران  برای 
سـفیر اسـبق ایران در رومانی و مجارسـتان طرح استیضاح 
ظریـف را در بدتریـن زمـان ممکن بـرای ایـران و بهترین خبر 
برای مخالفان برجام و دشـمنان جمهوری اسـلامی دانسـت. 

فـرازی بـا تاکید بر اینکه طرح اسـتیضاح وزیـر امور خارجه 
بـه تضعیـف صـدای دیپلماسـی در عرصـه بین المللـی منجر 
می شـود، ابـراز داشـت:  کش دادن فشـار بـه وزارت امور خارجه 
و سـکاندار آن، موجـب از بیـن بـردن فرصت هـا خواهـد شـد. 
در شـرایطی کـه اتحادیـه اروپـا تعلـل می کند، مثلـث امریکا، 
اسـرائیل و عربستان درصدد افزایش فشـارها به ایران و منزوی 
سـاختن کشـورمان هسـتند و وزارت امـور خارجـه نیازمنـد 

پشـتیبانی ارکان مختلف جامعه و نظام برای حفظ دستاوردها 
و منافع ملی اسـت، طرح اسـتیضاح ظریف، علاقه مندان ایران 
در خـارج از کشـور را ناامیـد کرده و همچنیـن ترامپ، نتانیاهو 
و محمـد بن سـلمان را گسـتاخ می کند و منجر می شـود آنها 
فکر کنند فشارهایشـان نتیجه داده و در نهایت، درصدد اعمال 

فشارهای بیشـتر می شوند. 
وی اضافـه کـرد: در شـرایط کنوین، باید سـکاندار کشـتی 
دسـتگاه سیاسـت خارجـی را پشـتیبانی کـرد تـا بـا در پیش 
گرفتـن اصول سـه گانـه عزت، حکمـت و مصلحـت از مرحله 

حسـاس کنونـی عبـور کرد.
مدیـرکل اسـبق وزارت امـور خارجه با یـادآوری اینکه یکی 
از دلایـل تعلـل اتحادیه اروپـا در اجرایـی کردن سـازوکار ویژه 
مالـی رصـد تحـولات ایـران و امریـکا اسـت تا ببینـد وضعیت 
داخلـی ایـران و امریـکا به کجا می رسـد، بیان کرد: اسـتیضاح  
وزیـر امـور خارجه منجر می شـود تـا اروپایی ها تردیدهایشـان 
بـرای همـکاری بـا ایران بیشـتر شـده و میـدان برای فشـار به 

ایـران  در عرصـه منطقه ای و بین المللی بیشـتر شـود.

نایـب رییس مجلس شـورای اسـلامی با تاکید بـر ضرورت 
اجـرای قانون مطبوعات، گفت: حاکمیـت دو گانه در خصوص 

مطبوعات باید برطرف و تکلیف آن مشـخص شـود. 
علـی مطهـری عصر سـه شـنبه در بخـش پایانـی اجلاس 
مدیران و روسـای مراکز و دفاتر اسـتانی خبرگـزاری جمهوری 
اسـلامی، افـزود: سـایت هـا بایـد زیـر نظـر هیـات نظـارت بر 
مطبوعـات باشـند و در قانـون جدیـد رسـانه هـا بایـد بـه این 
موضـوع رسـیدگی شـود.مطهری با بیـان این کـه خبرگزاری 
ها، خبرنگاران و فعالان رسـانه، نقش اساسـی در ساختن افکار 
عمومـی جامعـه دارند، مطبوعـات را رکن چهارم دمکراسـی و 

هـر نظـام حکومتی عنوان کرد.وی رسـانه هـا را در میانه مردم 
و حکومت و واسـطه ای بین این دو دانسـت و گفت: رسـانه ها 
نیازهـای مـردم را به گوش حکومـت رسـانده و از حقوق مردم 
دفـاع مـی کننـد؛ رسـانه ها، همچنین آسـیب هـای حکومت 
را بـه گـوش مـردم می رسـانند کـه اگر ایـن فعـل و انفعالات 
درسـت انجام شود به نفع جامعه اسـت.مطهری دفاع از حقوق 
شـهروندان را از وظایـف مهم رسـانه ها خواند و افـزود: در نظام 
هـای آزاد سیاسـی، خبرنـگاران قدرتمنـد و منشـا تحـولات 
هسـتند.وی تصریح کرد: افشـای قتل های زنجیره ای، مسـاله 
کهریزک، قتل سـتار بهشـتی و اختلاس های رخ داده در سایه 

آزادی مطبوعات بوده اسـت که اینها آشـکارا و جلوی بسـیاری 
از نقـض حقـوق شـهروندان گرفتـه شـده اسـت.نایب رییـس 
مجلس شـورای اسـلامی با یادآوری اینکه برای نخستین بار در 
ایـران مشـروطه خواهان به نقش رسـانه پی بردند و رسـانه ها 
در آن دوران نقش اساسـی داشـتند، افزود: شـعرا و نویسندگان 
بزرگـی کـه از طریق مطبوعـات، افکار و عقاید خـود را به مردم 

منتقل کردند، تاثیر بسـزایی در انقلاب مشـروطه داشـتند.
وی گفـت: آزادی رسـانه یکـی از عوامـل پیشـرفت جامعه 
اسـت؛ چـرا کـه شـرایط عدم تبعیـض را ایجـاد، رانـت خواری 
هـا را برمـلا و شـرایط رانت خـواری را خیلی سـخت می کند. 

اگر رسـانه های آزاد وجود داشـته باشـند، افراد همیشـه نگران 
هسـتند که اگر تخلفی مرتکب شـوند، ممکن اسـت رسانه ها 

آن را اعـلام کنند.
بـه گفته وی، رسـانه های آزاد، شـرایط مسـاوی و شـرایط 
عـدم تبعیض بـه عنوان شـرط عدالت ایجاد می کننـد؛ از نظر 
اسـلام جامعـه برخـوردار از عدالت جامعه بدون تبعیض اسـت 

نه بـدون تفاوت.
ایـن نماینده مجلـس همچنین با تاکیـد بر این کـه قانون 
مطبوعات باید اجرا شـود، افزود: حاکمیت دو گانه در خصوص 

مطبوعات باید برطرف و تکلیف آن مشـخص شـود. 

فرازی مدیرکل اسبق وزارت امور خارجه تشریح کرد

پیامدهای استیضاح ظریف 

علی مطهری: 

حاکمیت دوگانه در مورد مطبوعات باید برطرف شود 

خبـر
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چون پيشامد سختى بر عاقل در رسد
 غم را با دورانديشى مى راندَ و درگاه عقل را 

براى چاره جويى مى كوبد

چهارشنبه - 14 آذر 1397- سال بیست و یکم - شماره  4701

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی از مدیران قم خواست تا پرداخت بدهی 
دستگاه خود به شهرداری قم و آستانه مقدسه حضرت معصومه)س( را در اولویت قرار 
دهند.احمد امیرآبادی فراهانی غروب دوشنبه در جلسه شورای اداری استان قم که در 
تالار معصومیه فرمانداری برگزار شد در این خصوص اظهارداشت : ۵۰۰ میلیارد تومان 
برای شهرداری و بیش از ۳۰۰ میلیارد تومان برای آستان مقدس حضرت معصومه)س( 
تخصیص داده شده است تا طلب های خود از دستگاه های اجرایی را بانک های عامل 
تهاتر کنند.نماینده مردم قم در خانه ملت عنوان کرد: امروز دشمنان به رغم تلاش های 
مسئولان و مدیران می خواهند کشور را ناکارآمد نشان دهند و در این زمینه بودجه های 
سنگینی هم صرف می کنند.امیرآبادی فراهانی تأکید کرد: در این شرایط حساس باید 

تلاش ها در راستای حل مشکلات مردم معطوف و کاستی ها جبران شود و امید است این 
مشکلات به زودی پشت سر گذاشته شود و تلاش های دشمنان ناکام بماند و جمهوری 
اسلامی با عزت از این برهه عبور کند.وی با بیان اینکه در این شرایط برخی از نهادها 
همچون اداره مالیات و بانک ها می بایست با مردم مدارا کنند، افزود: باید به مردم فرصت 
داده شود تا بتوانند دیون خود را پرداخت کنند.عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
افزود: دستگاه های اجرایی می توانند پیشنهادهایشان در موضوعاتی همچون شفافیت 
بودجه، خلق منابع جدید و هزینه ها را ارائه کنند.وی به مدیران دستگاه های اجرایی 
استان توصیه کرد که به دنبال ایجاد احکام جدید باشند نه افزایش ردیف اعتباری چرا که 

افزایش اعتبار بسیار سخت امکان پذیر است.

امیرآبادی فراهانی نماینده قم اعلام کرد

بدهی800 میلیارد تومانی دستگاه های اجرایی قم به شهرداری و حرم  

نیم نگاه

نامحـرمانه
شکایت شورای نگهبان از محمود صادقی 

محمدجواد جمالی سخنگوی هیات نظارت بر رفتار نمایندگان از بررسی پرونده شکایت شورای 
نگهبان از محمود صادقی نماینده تهران در جلسه این هیات خبر داد و گفت که توصیه ها و گلایه هایی 
به ما رسیده است مبنی بر این که برخی از مطالب مطرح شده از سوی نمایندگان هماهنگی با مصوبات 
اعلامی ندارد و از مستندات کافی برخوردار نیست. وی افزود: آقای صادقی در جلسه بعدی هیات 
حضور پیدا کرده و مستندات را ارائه می کند اگر شهودی هم درباره ی موارد ادعایی شان دارد می توانند 
حضور پیدا کنند.جمالی گفت: قوه قضاییه درباره ی پرونده ۱۱ شکایت از آقای صادقی از هیات نظارت 
درخواست اعلام نظر کرده بود که هیات نظارت در مورد ۱۰ پرونده نظر قبلی خود را اصرار کرد و آن 
را به قوه قضاییه ارسال نمود. یک مورد مربوط به شکایت شورای نگهبان از آقای صادقی است که قرار 

است در جلسه بعدی اعلام نظر شود.

ذوالنور به دنبال پس گرفتن امضا های استیضاح ظریف 
یک عضو فراکسیون ولایی با تاکید بر این که موضع این فراکسیون استیضاح وزیر خارجه نیست، 
گفت که ذوالنور از اعضای هیات رئیسه فراکسیون به دنبال پس گرفتن امضای استیضاح آقای ظریف 
است که تاکنون توانسته امضای چند نماینده را پس بگیرد.سیدمحمد جواد ابطحی در گفتگو با ایسنا 
اظهار کرد: اکثر امضاء کنندگان استیضاح آقای ظریف از فراکسیون ولایی هستند، اما این بدان معنا 
نیست که موضع این فراکسیون استیضاح وزیر خارجه باشد، کما این که آقای ذوالنور از اعضای هیات 
رئیسه فراکسیون ولایی به دنبال پس گرفتن امضاهاست، چون معتقدم استیضاح در شرایط کنونی 
به صلاح نیست.وی افزود: با این وجود بنده پای امضای استیضاح آقای ظریف ایستاده ام البته آقای 
ذوالنور هم توانسته تعدادی از امضا ها را پس بگیرد.ابطحی در پایان گفت که موضوع استیضاح ظریف در 

فراکسیون ولایی مطرح نشده است و این فراکسیون بنایی برای استیضاح هم ندارد.

دستگیری عامل درگیری با یک طلبه در قم 
سخنگوی پلیس قم در پی خبر منتشرشده از درگیری چند نفر با یک طلبه در بلوار الغدیر گفت: 
عامل درگیری پس از شناسایی دستگیر و جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضایی تحویل داده شد.به 
گزارش ایسنا، سرهنگ حاجی زاده در رابطه با ضرب و شتم یک روحانی در قم بیان کرد: پس از اطلاع 
از درگیری بلافاصله موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت و با اشراف اطلاعاتی لازم، ضارب شناسایی 
و دستگیر شد.سخنگوی پلیس قم در خصوص فرد ضارب تصریح کرد: عامل دستگیر شده از افراد ارازل 
و اوباش نیست. وی بیان کرد: ضمنا شهروندان لازم است هرگونه اخبار مربوط به امنیت استان را از منابع 
معتبر دریافت و دنبال نمایند و توجهی به بعضی شایعات نداشته باشند.سرهنگ حاجی زاده گفت: پلیس 

قم با هر گونه عوامل شرارت و ناامنی در استان قم شدیدا برخورد می کند.

ایران، رکورددار رشد پذیرش دانشجوی خارجی در جهان 
شمار دانشجویان خارجی در ایران از سال ۱۳۹۰ تا کنون به شدت افزایش یافته و این کشور هم 
اکنون از نظر درصدی رکورد بیشترین رشد دانشجویان بین المللی ورودی در جهان را دارد.به گزارش 
یورو نیوز، بنا بر آخرین گزارش یونسکو، سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد، شمار دانشجویان 
خارجی پذیرفته شده در دانشگاه های ایران در فاصله سال های ۲۰۱۳ تا ۲۰۱۶ میلادی ۱۶۵ درصد 
رشد داشته است. این آمار که آخرین به روزرسانی آن متعلق به سال تحصیلی ۲۰۱۷-۲۰۱۶ است، رشد 
تعداد دانشجویان خارجی در ایران بین سال های ۲۰۱۱ تا ۲۰۱۶ را دست کم ۳۳۰.۶ درصد ذکر کرده 
است.شمار دانشجویان خارجی پذیرفته شده در دانشگاه های ایران در فاصله سال های ۲۰۱۱ تا ۲۰۱۶ 

به میزان ۱۴ هزار و ۳۵۶ نفر افزایش یافته است.

حماسه ساز ملبورن مجری تلویزیون شد
خداداد عزیزی، بازیکن سابق تیم ملی کشورمان با عقد قراردادی با یک برنامه تلویزیونی در شبکه سه 
صدا و سیمای کشورمان به زودی در قامت مجری تلویزیونی ظاهر می شود.بعد از موج ورود فوتبالیست ها 
به برنامه های تلویزیونی که با مهرداد میناوند و علی انصاریان آغاز شد، حالا شاهد حضور خداداد عزیزی 
در برنامه های تلویزیونی خواهیم بود.حماسه ساز ملبورن پس از پایان دوران بازی در مستطیل سبز، در 
این سال ها به عنوان سرمربی در فوتبال حضور داشت اما به موفقیتی دست نیافت و حالا با حضور در 

تلویزیون، شانسش را در این عرصه می آزماید.

استعفا دسته جمعی کارکنان تلویزیون رسمی قطر 
در اقدامی کم سابقه، مدیران و کارکنان تلویزیون رسمی قطر )قطر الیوم( به دلیل آنچه سردرگمی 
مقامات این شبکه در تصمیم گیری ها نامیده شد به صورت دسته جمعی استعفا دادند. به گزارش روز 
سه شنبه ایرنا ، روزنامه الشرق قطر با اعلام این مطلب ، افزود : 'علی صالح الخلف' مدیرکل شبکه ، 'حنان 
صادق' رییس بخش برنامه ها ، 'علی الشرشنی' رییس بخش گوینده ها و خبرنگاران شبکه استعفای خود 
را اعلام کرده اند.این گزارش افزود : این افراد دلیل استعفای دسته جمعی خود را بی احترامی به آنها و 

دیدگاههای متضاد و سردرگمی در تصمیم گیری های مدیران ناآگاه اعلام کرده اند.

محمدرضا خاتمی به دادسرا احضار شد 
یک  فعال سیاسی اصلاح طلب به دادسرای فرهنگ و رسانه احضار شد. محمدرضا خاتمی برای ارائه 
پاره ای از توضیحات دیروز به دادستانی احضار شد.دلیل احتمالی احضار محمدرضا خاتمی، حضور او در 
برنامه اینترنتی "رو در رو " است که طی آن در پاسخ به سوالی درباره انتخابات 88 مدعی تقلب شده بود.

غذای لاکچری با گوشت پرندگان مهاجر! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم خبر داد

نوسازی شبکه برق روستای 
قلعه محمدعلی خان 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از اجرای طرح بهسازی 
شبکه روستای قلعه محمدعلی خان از توابع برق بخش شکوهیه قم خبر داد.

مهندس مهدی آهنین پنجه با بیان اینکه روستای قلعه محمد علی خان 
در فاصله 8۰ کیلومتری جاده قدیم قم تهران قرار دارد گفت: با توجه به بعد 
مسافت این روستا از شهر قم جهت تسریع در اجرای این طرح، اکیپ های 
مربوطه و تیم عملیاتی به مدت یک هفته در منطقه مذکور اسکان یافتند.

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم گفت:با اجرای این طرح تعداد ۱۳ 
پایه فشار ضعیف و متوسط و با احداث ۲8۰۰ متر کابل خودنگهدار شبکه 

برق روستای قلعه محمد علی خان نوسازی شد. 
آهنین پنجه در ادامه بیان داشت: فرسودگی شدید شبکه ،وجود پایه 
های شکسته ،استفاده از انشعاب های غیرمجاز و باریک بودن معابر از جمله 
مشکلات اجرای طرح در روستای قلعه محمد علی خان بود.وی افزود: در 
برخی از نقاط روستا به دلیل سرقت کابل ها ،شبکه برق روستا از ۵ رشته  
به ۴ و ۳ رشته سیم کاهش یافته بود و در برخی از مناطق نیز شبکه به طور 
کامل سرقت شده بود.مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم افزود: با اجرا 
و احداث شبکه با استفاده از کابل خودنگهدار میزان سرقت و استفاده از برق 
غیر مجاز در این روستا کاهش یافته و برق مطمئن و پایدار به مردم تحویل 
شد. وی در ادامه تصریح کرد:برای اجرای این طرح بالغ بر 8۲۰ میلیون ریال 
اعتبار صرف شده است و با جمع آوری شبکه فرسوده به ارزش افزون بر 
۵۵۰ میلیون ریال شامل اجناس اسقاطی به انبار شرکت بازگشت داده شد. 

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد

افزایش بهره وری با استفاده از 
سامانه های مکانیزه

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از افزایش 
بهره وری نگهداری فضای سبز شهری توسط بخش خصوصی با نظارت 
مکانیزه بر روند نگهداری خبر داد.پیام جوادبان با بیان اینکه پس از شروع 
فعالیت و واگذاری نگهداری فضای سبز روند اجرای پروژه با فراز و نشیب های 
متعددی روبه رو شد، اظهار کرد: در همین راستا اقدام به آسیب شناسی طرح 
صورت گرفت و نواقص برطرف و راهکارهای اصلاحی در فرآیند اجرایی 
تهیه اسناد مناقصه تدوین شد.وی با تاکید بر اینکه برای ایجاد تعادل نسبی 
در اجرای طرح و بهبود نظارت بر نگهداری فضای سبز نسبت به استفاده از 
نرم افزارهای نظارتی نوین برای حذف سیستم کاغذی اقدامات لازم صورت 
گرفت، خاطرنشان کرد: با این اقدام سامانه نظارت و نگهداری فضای سبز 

شهر قم راه اندازی شد تا نظارت به صورت کاملا مکانیزه انجام شود.

مدیرکل نظارت بر پروژه هاي عمراني شهرداري قم اعلام کرد

توزیع 9000 تن آسفالت 
در محوطه مدارس شهرقم

مدیرکل نظارت بر پروژه هاي عمراني و ساختماني شهرداري قم گفت: 
از اواخر سال گذشته تاکنون بیش از ۹ هزار تن آسفالت در محوطه مدارس 
شهر قم توزیع شده است.عباس حلوائی زاده با اشاره به اقدام ویژه شهرداری 
در نوسازی آسفالت مدارس شهر قم اظهار کرد: با تفاهم نامه ای که بین 
شهرداری، نوسازی مدارس و اداره کل آموزش و پرورش منعقد شده با 
تامین بخشی از قیر توسط نوسازی مدارس، تولید، تهیه و حمل و پخش 

آسفالت در مدارس شهر انجام می شود.

اخبــار

سرپرست استانداری قم گفت: برای 
از  جلوگیری  و  بازار  تنظیم  و  کنترل 
تخلف ها باید در کنار تشکیل پرونده و 
برخوردهای قضایی با متخلفان، از روش 
های تشویقی موثر نیز به عنوان عامل 

بازدارنده استفاده شود. 
سید محمد رضا هاشمی عصر سه 
شنبه در کارگروه تنظیم بازار قم در تالار 
داشت:  اظهار  استانداری  جواد)ع(  امام 
کسبه ای که در مواقع گران شدن اجناس 
و کالاهای ضروری، با مردم همراهی کرده 
و این محصول ها را با قیمت خرید قبلی 
در اختیار آنها قرار می دهند باید تشویق 

شوند.وی با اینکه باید با نصب بنر در معابر 
از کسبه منصف تقدیر شود، افزود: مردم 
باید بدانند اگر در شهر قم به عنوان شهر 
به  دست  برخی  بیت)س(  اهل  کریمه 
احتکار و یا گران فروشی می زنند، افراد 
مراعات حال  نیز هستند که  سرآمدی 
آنها را می کنند. وی بیان کرد: به طور 
حتم جریمه فروشندگان متخلف به لحاظ 
بازدارندگی تاثیر زیادی ندارد، اما وقتی 
یک فرد فروشنده به علت رعایت انصاف و 
حقوق مصرف کنندگان مورد تشویق قرار 
می گیرد، سایر افراد نیز از او الگو خواهند 
گرفت.هاشمی با تاکید بر اینکه دستگاه 

های نظارتی به صورت شبانه روزی بر نرخ 
ها نظارت دارند، تصریح کرد: برغم انجام 
قیمت  روی  بر  نظارتی  تمهیدات  همه 
کالاها، مردم بهترین ناظر هستند و باید 
مسئولان را در این زمینه کمک کنند.وی 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اهمیت موضوع تامین میوه شب یلدا 
و همچنین شب عید نوروز اذعان داشت: 
باید برای عرضه این محصول به میزان 
و قیمت کافی و مناسب نظارت دقیقی 
سوء  شرایط  از  کسی  تا  گیرد،  صورت 
استفاده نکند.سرپرست استانداری قم با 
تاکید بر اینکه همه اعضای ستاد تنظیم 

بازار استان بازرس افتخاری محسوب می 
سخنان  طبق  کرد:  خاطرنشان  شوند، 
رئیس جمهوری سیاست دولت تامین 
کالاهای اساسی مردم است و نباید در 
این خصوص دغدغه ای در جامعه وجود 
داشته باشد.وی با تاکید بر جدی گرفتن 
سامانه ۱۲۴ و تخلف های ثبت شده از این 
طریق افزود: با توجه به ارائه دستورالعمل 
رصد کالا، از سوی وزارت صنعت، معدن 
و  سازی  شفاف  راستای  در  تجارت  و 
روان سازی زنجیره تجارت، دستگاه های 
اجرایی مرتبط باید اهتمام لازم را در این 

خصوص داشته باشند.

سرپرست استانداری قم: 

کسبه منصف تشویق شوند

در گفت و گو با مسئولان مؤسسه خیریه توان یابان رعد فاطمیه قم مطرح شد

خیریه توان یابان رعد،چشم به راه یاری نیکوکاران است
مؤسسه خیریه توان یابان رعد فاطمیه قم  که برای اولین بار در استان قم با هدف 
تسهیل در کسب استقلال اجتماعی توان یابان افراد معلول جسمی حرکتی تأسیس و 
راه اندازی شده، خدمات گسترده و متنوعی به این قشر ارائه می کند تا بتوانند حضور 

فعال و اثر بخش در جامعه داشته باشند.
این مؤسسه به همت حاج محمد مهدی امجدی کاشانی از افراد خیر و نیکوکار 
استان قم دایر شده و در جهت تغییر فرهنگ و نگاه به معلولیت از نگاه ترحم آمیز به یک 

انسان متعالی که قادر به انجام امور خود وفعالیت های اجتماعی باشد، تلاش میکند. 
مؤسسه خیریه توان یابان با آموزش های کارگاهی مهارت آموزی و تئوریک به 
توان یابان در رشته های مختلف و در راستای اجرایی نمودن قانون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت به منظور به کارگیری آنها بر اساس توانمندی، تخصص و مدارک 

تحصیلی که در اختیار دارند را از محورهای اصلی تلاش خود قرار داده است. 

* فرهنگ نگاه ترحم آمیز به معلولیت باید اصلاح شود
محمد مهدی امجدی کاشانی مؤسس و رئیس هیأت مدیره مؤسسه خیریه توان 
یابان رعد فاطمیه استان قم در  گفت و گو با خبرنگار ما با بیان اینکه زمین این مؤسسه 
متعلق به مرحوم پدرم  بود که سال ۶۷ دارفانی را وداع گفت بیان داشت: اجرای فاز اول 
این مکان با سرمایه گذاری بیش از سه میلیارد تومان از سال ۹۰ آغاز و تا سال ۹۳ به 
طول انجامید که طی مراسمی در ۲۱ خرداد ماه سال ۹۳ با حضور مسوولان بهزیستی 

و جمعی از مدیران ادارات و نهادها و افراد خیر و نیکوکار رسماً افتتاح گردید.
وی  افزود : تغییر فرهنگ و نگاه به معلولیت از حالت ترحم آمیز به یک انسان متعالی 
و توانمند که قادر به مشارکت در فعالیت های اجتماعی است؛ مهم ترین هدف این 

مؤسسه به شمار می رود. 

* هدف ما تسهیل در کسب استقلال توان یابان جسمی حرکتی است
سید محمود دیباجی مدیر عامل مؤسسه خیریه توان یابان رعد فاطمیه قم   نیز در  
در گفت و گو  با خبرنگارما با بیان اینکه این مؤسسه خیریه با هدف تسهیل در کسب 

استقلال توان یابان جسمی حرکتی آغاز به کار کرده است.
وی افزودند: در واقع شروع به کار این مجموعه در یک ساختمان استیجاری از سال 
۹۱ بوده و ساختمان جدید به همت خاندان خیر و نیکوکار امجدی از ثلث اموال پدر 

مرحوم خود حاج غلامحسین احداث و مورد بهره برداری قرار گرفته است. 
سید محمود دیباجی که دانش آموختة مهندسی برق با گرایش مخابرات و نیز 
رشته مدیریت در مقطع کارشناسی ارشد است؛ ۳۳ سال سابقه کار اجرایی و مدیریتی 
را در رزومه کاری خود دارد.وی در آموزش و پرورش و شرکت های مختلف دولتی و 
خصوصی فعالیت داشته و آخرین مسوولیت وی قائم مقامی مدیرعامل و معاونت فنی 

مخابرات استان قم بوده است. 

*160 توان یاب مشغول گذراندن دوره های آموزشی هستند 
وی با بیان اینکه پس از بازنشستگی توفیق خدمت بصورت افتخاری در این عرصه 
نصیب من شد افزود: در این مرکز افراد معلول جسمی حرکتی پذیرش می شوند و 
آموزش های هدفمند به آنها ارائه می شود و در حال حاضر ۱۶۰ توان یاب در این 
مؤسسه مشغول گذراندن دوره های آموزش و فراگیری رشته های مختلف فنی حرفه 

ای هستند که ۲۷ مربی، مسؤولیت این 
آموزش ها را به عهده دارند.

سید محمود دیباجی با بیان اینکه 
آموزش ها در این مؤسسه کاملًا رایگان 
است، اظهار کرد: آموزش ها در این مرکز 
در دوبخش کارگاهی و تئوریک انجام می 
شود که آموزش های کارگاهی مهارت 
آموزی است و منجر به کار و اشتغال 

می شود.
مدیر عامل مؤسسه خیریه توان یابان  
تصریح کرد درحال حاضر  ۹ کارگاه فعال 
داریم و توان یابان در رشته های مورد 
علاقه خود آموزش های لازم را فرا می 
گیرند و کارگاهها و کلاس های حرفه 
خیاطی،  دوزی،  )چرم  شامل  آموزی 

ویترای، نقاشی روی سفال، قلم زنی روی مس، نقره سازی، گوهرتراشی، معرق چوب 
و جعبه سازی( میباشد. 

وی ادامه داد :در بخش کامپیوتر ۱۰ دستگاه رایانه در این مرکز تدارک دیده ایم که 
آموزش های تئوری و عملی ICDL ، اتوکد، فتوشاپ، اندروید آموزش داده می شود.

وی خاطرنشان کرد: توان یابان در فضای IT می توانند به خوبی کار کنند و علیرغم 
محدودیت جسمی، خداوند در وجود آنها استعداد خاصی را به ودیعه نهاده است  که 

موفقیت آنها را چند برابر میکند.

* راه اندازی کارگاه های جدید  آموزشی درآینده ای نزدیک
دیباجی همچنین از راه اندازی کارگاه های آموزش تعمیرات موبایل )سخت افزار 
و نرم افزار( و همچنین سفال گری، تراش روی شیشه ظرف چند ماه آینده خبرداد و 
اظهار کرد: ۱8 نفر از توان یابان در پروژه برون سپاری شده مخابرات قم بصورت نیم 

وقت مشغول به کار هستند.
مدیرعامل مؤسسه خیریه توان یابان همچنین با بیان اینکه در این مؤسسه توان یابان 
نابینا هم پذیرش شده که با کامپیوتر کار می کند؛ افزود: توان یابان خصوصا افراد نابینا؛ 
با بهره گیری حداکثری از دیگر حواس خود از جمله شنوایی، می توانند در اکثر زمینه 

ها از افراد عادی نیز دقیق تر کار و فعالیت کنند.
وی سپس از برگزاری دوره های روخوانی، تفسیر و حفظ قرآن کریم، زبان اشاره، 
خط بریل، نقاشی، مکالمه زبان انگلیسی خبرداد و افزود: برای تنوع بخشیدن به اوقات 
توان یابان، کلاس های جعبه سازی ، بافتنی و حسابداری نیز برگزار و همچنین تنیس 
روی میز، پینگ پونگ، کلاس تأتر و ... تدارک می شود که در بخش تأتر نیز توان یابان 
این مرکز در شهرهای اصفهان و خرم آباد، اراک و قم نمایش های روی صحنه برده و 
حائز رتبه های کشوری شده اند. وی همچنین با اشاره به اینکه در حوزه های خوش 
نویسی، آرایشگری، سفره آرایی نیز کلاس ها و دوره هایی در این مرکز برگزار می 
شود از آماده سازی ساز و کارها برای ادامه تحصیل توان یابان خبرداد و ابراز امیدواری 
کرد ادامه تحصیل توان یابان عزیز با هماهنگی سازمانهای مرتبط در دانشگاه علمی 

و کاربردی جهاد دانشگاهی مستقر در این مرکز در مقاطع کاردانی و کارشناسی تا 
ظرفیت ۶۰ نفر فراهم گردیده است. دیباجی آنگاه با بیان اینکه پروانه تأسیس این 
مؤسسه از سوی سازمان بهزیستی صادر شده است افزود: مجوز کارگاه های آموزشی از 
سازمان فنی حرفه ای صادر و این کارگاه ها با هماهنگی آن سازمان برگزار می شوداما 
در مجموع این مؤسسه به صورت کاملًا خصوصی اداره می شود و بهزیستی در حد توان 

خود کمک های موردی ارائه می کند. 

* لزوم تجدید نظردر تعرفه های آب، برق، گاز وتلفن مؤسسات خیریّه 
وی ضمن اشاره به همکاری و تعامل ادارات آب، برق، گاز وتلفن با این مؤسسه به 
لزوم تفاوت تعرفه مؤسسات خیریّه و غیرانتفاعی و عام المنفعه با شرکت ها و واحدهای 

تجاری تأکید نمودند. 
وی در پاسخ به سوال خبرنگارما مبنی بر ظرفیت پذیرش افراد معلول در این مؤسسه 
اظهار کرد: امکانات بالقوه این مؤسسه بیش از تعداد افراد پذیرش شده است و با افزایش 

تعداد توان یابان طبیعتاً هزینه های مؤسسه نیز به همان نسبت افزایش خواهد یافت.
مدیر عامل مؤسسه خیریه توان یابان ادامه داد: افراد معلول در بدو پذیرش در این 
مرکز از سوی روانشناس و مددکار مؤسسه خدمات مشاوره ای دریافت و پس از تکمیل 
فرم های مربوطه در فرآیند ثبت نام علاقه و استعداد توان یاب در رشته خاص، شناسایی 

و با مشاوره مربیان در رشته درخواستی آموزش می بینند. 

* برقراری سرویس ایاب ذهاب رایگان برای توان یابان 
سید محمود دیباجی از برقراری سرویس ایاب ذهاب رایگان برای توان یابان از سوی 
مؤسسه خبرداد که همه روزه از محل سکونت تا محل مؤسسه به آنها سرویس دهی 
می شود.وی گفت: این افراد به لحاظ وضعیت خاص جسمی حتی قادر به آمدن از درب 
منزل تا ایستگاه مجاور منزل و محل سکونت خود نیستند از اینرو خودروی مناسب 

سازی شده موسسه از درب منزل آنها را سوار می¬کند.
وی افزود: در حال حاضر یک دستگاه خودروی ون را برای سرویس دهی به توان 

یابان مؤسسه در اختیار داریم اما انتظار ما این است که مسوولان و افراد خیر جهت 
تأمین دو دستگاه خودروی ون دارای بالابر ویلچر با این مؤسسه مساعدت نمایند.

* ضرورت مناسب سازی فضاهای عمومی برای تردد معلولان 
مدیر عامل مؤسسه خیریه توان یابان، اختصاص فضا در پارک ها به منظور استقرار 
کانکس جهت فروش تولیدات و کارهای دستی توان یابان را از دیگر خواسته های این 
مؤسسه عنوان کرد و افزود: برنامه ریزی مناسب جهت تأمین نیازهای ضروری و حقوق 
شهروندی توان یابان و عملیاتی کردن آن با اولویت تسهیل در تردد و حمل و نقل افراد 
معلول )پیاده سازی طرح جامع و مناسب سازی فضاها و معابر شهری و در دسترس 
پذیری امکاناتی که با توجه به مشکلات موجود مانع حضور فعال توان یابان در جامعه 
می شود؛ از جمله خواسته ها و انتظارات مدیریت این مرکز از مسوولان اجرایی مدیریت 

شهری و شورای شهر است.
وی درهمین زمینه تسهیل در واگذاری فضا و جانمایی آنها در پارک ها و اماکن 
عمومی توسط شهرداری با پرداخت اجاره حداقلی در راستای ایجاد اشتغال و ارائه 

صنایع دستی و محصولات تولیدی توان یابان را ضروری خواند.
وی سپس از برگزاری جلسه ای با حضورجناب دکتر لاریجاني رئیس مجلس شورای 
اسلامی خبرداد و گفت در آن جلسه درخواست کردیم در سطح شهر خودروهای ویژه 
این افراد تأمین گردد که افراد سالم هم می توانند از آن خودروها استفاده کنند و 

خوشبختانه تعدادی اتوبوس جدید به ناوگان حمل و نقل شهر اضافه شده است.
سید محود دیباجی با اشاره به اینکه در زمینه اختصاص دو دستگاه خودرو با دکتر 
سلیقه رئیس سازمان بهزیستی مکاتباتی صورت گرفته افزود: پیشنهاد ما این بوده 
اگر در واگذاری خودرو به این مؤسسه محدودیت دارند دو دستگاه خودرو با مالکیت 
بهزیستی به توان یابان مؤسسه سرویس دهد که متأسفانه تاکنون تأمین نگردیده است.

* برگزاری جلسات مشاوره ای با خانواده های توان یابان 
وی همچنین از برگزاری جلسات مشاوره ای با خانواده های توان یابان این مرکز 
خبرداد که کارشناس مشاوروروانشناس پیرامون نوع رفتار با توان یابان در خانواده 
مواردی را متذکر می شوند و مشاوره های لازم را به خانواده ها ارائه می کنند. 
توانمندسازی خانواده ها در ایجاد ارتباط صحیح با فرزند دارای معلولیت و پذیرش 
شرایط موجود بسیار تأثیر  گذار است و به سلامت روانی خانواده و زندگی فردی توان 

یاب کمک شایانی می کند.
مدیر عامل مؤسسه خیریه توان یابان آنگاه با اشاره به اینکه کلاس های آموزشی توان 
یابان مرد و زن به صورت جدا از هم برگزار می شود؛ از افراد خیر و نیکوکار خواستار 
یاری رساندن به این مؤسسه شد. وی در ادامه به استخر موجود جهت آب درمانی در 
این مؤسسه اشاره کرد که نیاز به استقرار کف متحرک دارد که  با ویلچر در هر ارتفاع از 

آب که مناسب باشد بتواند مستقر گردد. 
وی در پاسخ به سوال خبرنگار ما که به طور مشخص انتظار چه کمک و یاری از افراد 
خیر و نیکوکار دارید؛ اظهارکرد: اشخاص خیر و نیکوکار می توانند به تجهیز کارگاه های 

جدید این  مؤسسه در راستای ایجاد اشتغال برای توان یابان اقدام نمایند.
سید محمود دیباجی همچنین از برنامه های جانبی که برای توان یابان این مرکز 
تدارک می شود خبرداد و در این رابطه به بازدید از مزرعه فدک، اعزام توان یابان به 
جمکران و حرم مطهر بازدید از نمایشگاه 
تفریحی  اردوهای   ... و  تهران  در  قرآن 
اشاره کرد. مدیر عامل مؤسسه خیریه 
توان یابان در پایان ازسرپرست استانداری 
قم دعوت کرد از این مرکز بازدید و از 
نزدیک با فعالیت و خدمات عام المنفعه 

آن آشنا شوند.
گفتنی است مدیریت مؤسسه خیریه 
توان یابان در پایان  گفت وگو از همکاری 
و دکتر  آقای دکتر لاریجانی  تعامل  و 
عطارنیا ) مدیر کل سازمان فنی حرفه ای 
استان قم ( دکتر سلیقه )رئیس سازمان 
بهزیستی( شورای شهر و شهرداری و 
دیگر مسولان استان تشکر و قدردانی 

نمودند.


